

ພາກທີ 10 ບົດສະຫຼຸບ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ

10.1

ບົດສະຫຼຸບ.

ການສຶກສາໄດ້ກວມເອົາ ທຸກໆລັກສະນະ ຂອງການພັດທະນາ ຢູ່ ສປປລາວ ນັບແຕ່ລັກສະນະ ດ້ານເຕັກນິກ ລວມທັງສະພາບແວດລ້ອມ ໄປເຖິງລັກສະນະ ດ້ານສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງ ລວມ ທັງການ ຈັດຕັ້ງ, ການເງິນ, ການຕະຫຼາດ ແລະ ການພັດທະນາ ບຸກຄະລາກອນ. ໄປຕາມຊ່ອງ ທາງແຈ້ມໃສ ດ້ານການພັດທະນາຂອງ ລັດຖະບານ ສປປລາວ ດັ່ງທີ່ໄດ້ລະບຸໄວ້ໃນ ຍຸດທະສາດ ວິໄສທັດຄື: (1) ຮັບປະກັນດ້ານສະບຽງອາຫານ, (2) ສົ່ງເສີມການຜະລິດ ສິນຄ້າ ກະສິກໍາ ເພື່ອຂາ ອອກ, ແລະ (3) ຍຸດຕິການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່. ການສຶກສາໄດ້ຮ່າງແຜນ ປະຕິບັດງານເຖິງປີ 2020, ທີ່ບັນຈຸໂຄງການ ແລະ ແຜນງານທີ່ຕ້ອງການ ໃນນັ້ນມີ 8 ໂຄງການ ທີ່ໄດ້ຖືກອານຸມັດ ແລ້ວເພື່ອ ການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ. ອີງຕາມການກະຕວງ ແບບຊັດເຈນ ຕໍ່ຜົນສໍາເລັດ ແລະ ເປົ້າໝາຍ ແລະ ຄວາມຕ້ອງການຈັດຂັ້ນຕອນ ການປະຕິບັດ, ໄດ້ກໍານົດ 58 ໂຄງການ ທີ່ຈະຕ້ອງປະຕິບັດກ່ອນປີ 2010.

ດັ່ງຄໍາເຫັນຂອງຜູ້ຕາງໜ້າ ຈາກອົງການຈັດຕັ້ງຊ່ວຍເຫຼືອ ຫຼາຍຄົນໃນບັນດາກອງປະຊຸມ ສໍາມະ ນາ ກ່ຽວກັບການສຶກສານີ້, ສປປລາວ ຈະບໍ່ມີຫີນ ແລະ ບຸກຄະລາກອນ ພຽງພໍເພື່ອ ຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ ແຜນງານ ຂະໜາດໃຫຍ່ ທີ່ປະກອບດ້ວຍ 110 ໂຄງການຕະຫຼອດໄລຍະ 18 ປີທີ່ຈະມາ ເຖິງ. ນອກຈາກນັ້ນ ການປະຕິບັດ ບັນດາໂຄງການ ແລະ ແຜນງານດັ່ງກ່າວ ຍັງຈະ ບໍ່ຮັບປະກັນ ໃຫ້ປະເທດໄດ້ລຸດພື້ນອອກຈາກບັນຊີ ຂອງປະເທດດ້ອຍພັດທະນາ ທີ່ສຸດໃນປີ 2020 ຕາມເປົ້າ ໝາຍ ທີ່ໄດ້ວາງໄວ້. ດັ່ງນັ້ນ ການສຶກສາຈຶ່ງໄດ້ສະເໜີໃຫ້ ລັດຖະບານລາວ ປະຕິບັດໂຄງການ ແລະ ແຜນງານຕາມບູລິມະສິດ ທີ່ໄດ້ສະເໜີໃນບົດລາຍງານ ແຜນແມ່ບົດນີ້. ທີມງານສຶກສາ ມີຄວາມເຫັນວ່າ ການຕອບສະໜອງຕໍ່ຍຸດທະສາດ ການພັດ ທະນາກະສິກໍາ ຈະຮັບປະກັນ ໃຫ້ແກ່ ການ ສໍາເລັດ ແລະ ບັນລຸເປົ້າໝາຍ ໃນເວລາອັນສັ້ນ ກ່ວາ.

ຈະຕ້ອງໄດ້ບັນທຶກວ່າ ການຈັດບູລິມະສິດ ຂອງໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ ໄດ້ເປັນທິດ ນໍາລວມ ເພື່ອການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນປະຕິບັດງານ. ດັ່ງນັ້ນ, ໄດ້ແນະນໍາ ໃຫ້ການຄັດເລືອກ ເອົາໂຄງ ການ ແລະ ແຜນງານເພື່ອການປະຕິບັດ ຈະຕ້ອງໄດ້ປະຕິບັດ ຕາມບູລິມະສິດ ທີ່ກໍານົດໄວ້ຢ່າງ ແທ້ຈິງ. ບູລິມະສິດຕາມເຂດພື້ນທີ່ ແລະ ບູລິມະສິດ ຕາມຂະແໜງການຍ່ອຍ ຈະໄດ້ຖືກບັນ ຈຸເຂົ້າໃນ ບູລິມະສິດລວມ. ນໍາໂຍບາຍ ການ ຊ່ວຍ ເຫຼືອໃຫ້ແກ່ ສປປລາວ ຂອງອົງການ ຊ່ວຍເຫຼືອ ຈະຕ້ອງ ໄດ້ ພິຈາລະນາ ຄັດເລືອກເອົາ ບັນດາ ໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ ຕາມບູລິມະສິດ ທີ່ຈັດໄວ້ ເຊັ່ນດຽວກັນ.

10.2 ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ

10.2.1 ຄຳນຳ

ມີຫຼາຍຂົງເຂດທີ່ມີທ່າແຮງ ສະແດງໃຫ້ເຫັນຂໍ້ຈຳກັດ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງໂລ່ງລ່ຽນ ຂອງແຜນປະຕິບັດການ ຫຼັງຈາກ ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຈາດລັດຖະບານແລ້ວ. ນອກ ຈາກນັ້ນ, ຍັງມີຄວາມຕ້ອງການໃນການກະກຽມຫຼາຍຢ່າງ ຖ້າຫາກວ່າຢາກໄດ້ ຜົນປະໂຫຍດ ຢ່າງເຕັມສ່ວນຂອງໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ ໃຫ້ເກີດເປັນຈິງ. ແມ່ນຫຍັງ ໃນຕໍ່ໄປນີ້ ທີ່ຈະໄດ້ ແນະນຳ ຕໍ່ພື້ນຖານການກະກຽມ ແລະ ຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ເຮັດກ່ອນ ທີ່ຄິດວ່າ ຈຳເປັນກ່ອນ ການລິ້ມລົງມືປະຕິບັດ.

10.2.2 ນະໂຍບາຍ ເພື່ອປະຕິບັດ

ການປະຕິບັດແຜນປະຕິບັດການ ຕ້ອງການ ຄວາມສາມາ ສະພາບແວດລ້ອມຂອງນະໂຍ ບາຍສຳລັບຊາວກະສິກອນ ແລະ ຜູ້ ເຮັດການປຸງແຕ່ງກະສິກຳ ເພື່ອດຳເນີນກິດຈະກຳ ເສດ ຖະກິດ ທີ່ບໍ່ຂັດຂວາງຈາກການຄວບຄຸມ, ແຊກແຊງ ແລະ ການແຂ່ງຂັນທີ່ບໍ່ຍຸດຕິທຳ. ມີຫຼາຍ ສິ່ງທີ່ກ້າວທີ່ໄດ້ເຮັດຂຶ້ນແລ້ວສຳລັບກ້າວເຂົ້າສູ່ ເສດຖະກິດຕະຫຼາດ ແລະ ປັບປຸງສິນຄ້າທີ່ມີ ປະສິດທິຜົນ ແລະ ປັດໄຈຕະຫຼາດ ຜ່ານການ ພື້ນຟູ ແລະ ຂະຫຍາຍ ສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະ ດວກດ້ານໂຄງລ່າງ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ຍັງມີການແຊກແຊງບາງຢ່າງທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ເນັ້ນ ເພື່ອ ໃຫ້ບັບລຸ ຜົນໄດ້ຮັບຢ່າງມີປະສິດທິຜົນຢ່າງໄວວາ. ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ຄືການຍົກເລີກ ການຄວບຄຸມ ທາງອ້ອມ ຕໍ່ການເຄື່ອນຍ້າຍ ຜົນຜະລິດຜ່ານແຂວງຕ່າງໆ, ລັດຖະບານ ຖອນອອກຈາກ ການ ຄຳສິນຄ້າກະສິກຳ, ແລະ ປັບປຸງປະສິດທິຜົນຂອງ ຕະຫຼາດການເງິນຂະໜາດນ້ອຍ. ມີຄວາມ ຈຳເປັນໃນການຍົກເລີກການຊົດເຊີຍອັນຮີບດ່ວນ ຕໍ່ ອັນຕາດອກເບ້ຍ ຊຶ່ງອັນນີ້ເປັນການນຳ ໄປສູ່ ການກະຈາຍທີ່ບໍ່ສະເໝີພາບ ຂອງການບໍລິການການເງິນ ກັບຜົນປະໂຫຍດທີ່ເກີດຂຶ້ນ ສະລັບພຽງແຕ່ ກຸ່ມນ້ອຍໆ ຂອງປະຊາຊົນຊົນນະບົດເທົ່ານັ້ນ. ມີຄວາມຈຳເປັນເໝືອນກັນໃນ ການ ດຳເນີນ ການລົງທະບຽນທີ່ດິນ ແລະ ຄອບຄອງດິນ ກໍຄື ດ້ານການຮັບປະກັນຕໍ່ບັນຫາ ການເຊົ່າດິນຕໍ່ໄປ ຖ້າຫາກວ່າ ຜົນປະໂຫຍດອັນເຕັມສ່ວນ ຂອງໂຄງການ ຂອງການລົງທຶນ ໃນແຜນປະຕິບັດການໃຫ້ເກີດເປັນຈິງ. ຈິ່ງສະເໜີວ່າ ສິ່ງທີ່ເປັນບຸລິມະສິດ, ລັດຖະບານຈິ່ງ ແຕ່ງຕັ້ງ ຄະນະປະຕິບັດການ ຊຶ່ງປະກອບດ້ວຍ ພະນັກງານລັດອາວຸດໂສ ຈາກບັນດາກະຊວງ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອທົບທວນ ຈັດວາງສິ່ງທີ່ມີ ໃນປັດຈຸບັນ ແລະ ກະກຽມ ແຜນການຂອບເຂດ ຂອງເວລາ ເພື່ອຍົກເລີກ ການແຊກແຊງຂອງລັດ ທີ່ເປັນພື້ນຖານ ການກະກຽມໃນການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ ແຜນປະຕິບັດການ. ຂອບເຂດຂອງເວລານັ້ນ ຕ້ອງມີຈຸດປະສົງເພື່ອ ຍົກເລີກການ ແຊກແຊງຂ້າງເທິງ ກ່ອນການເລີ່ມຕົ້ນ ການປະຕິບັດ ແຜນປະຕິບັດການ.

10.2.3 ການຈັດວາງ ການປະຕິບັດ

ຄະນະສຶກສາ ມີທັດສະນະເປັນເອກະສັນກັນ ວ່າບັນຫາດຽວຕົ້ນຕໍ ທີ່ປະເຊີນຕໍ່ການຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດແຜນປະຕິບັດການກໍຄື ກະຊວງ, ພະແນກ, ຫ້ອງການ (ເມືອງ) ກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ມີ ພະນັກງານ ທີ່ມີຄວາມອາດສາມາດຈຳກັດ ເພື່ອອອກແບ ແລະ ປະຕິບັດແຜນງານ ແລະ ໂຄງ

ການ ຍ້ອນຂາດການຝຶກອົບຮົບ ແລະ ພະນັກງານທີ່ມີປະສົບປະການຢ່າງໜັກໜ່ວງ. ພະນັກງານຄຸນນະທຳ ທີ່ມີປະສົບການຈຳນວນໜ້ອຍນຶ່ງ ບໍ່ໄດ້ແຈກຢາຍຕາມຄວາມເໝາະສົມ; ບໍ່ມີຄວາມດຸ່ນດ່ຽງ ຂອງພະນັກງານວິຊາການ ຢູ່ລະດັບເມືອງ ພ້ອມດ້ວຍ ຄວາມຮູ້ ຄວາມສາມາດ ບໍ່ພຽງພໍ ໃນບາງຂະແໜງ ເຊັ່ນ ການສົງເສີມ ແລະ ລະບົບຟາມ ກໍຄື ຈຳນວນພະນັກງານປະຈຳການໃນທົ່ວທຸກບ່ອນກໍບໍ່ພຽງພໍ. ເພື່ອແກ້ບັນຫາເຫຼົ່ານີ້ ຈະຕ້ອງໄດ້ພະຍາຍາມພ້ອມກັນແກ້ເປັນເວລາຍາວນານຫຼາຍປີ ແລະ ບັນຫານີ້ ກໍເປັນຂໍ້ຈຳກັດ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ. ໃນໄລຍະຊ່ວຍກາງ, ຈຶ່ງສະເໜີວ່າ ກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ສ້າງໜ່ວຍປະຕິບັດ ແຜນປະຕິບັດການພາຍໃຕ້ກົມແຜນການ. ໜ່ວຍດັ່ງກ່າວ ພື້ນຖານຮັບຜິດ ຄະນະປະຕິບັດ ສຳລັບແຕ່ລະ ແຜນງານ ແລະ ໂຄງການ ຂອງແຜນປະຕິບັດການ. ຄະນະຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຄວນປະກອບດ້ວຍ ພະນັກງານຫຼັກແຫຼ່ງຂອງການປະຕິບັດ ທີ່ມີຄວາມຮູ້ ຄວາມສາມາດ ແລະ ພະນັກງານທີ່ມີປະສົບການ ກໍຄື ພະນັກງານແຜນການ, ຕິດຕາມ ພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານຄູ່ຄອງ ແລະ ບັນຊີ. ໃນເມື່ອວິທີການເຊັ່ນນີ້ ເບິ່ງຄືວ່າ ຈະດຶງເອົາພະນັກງານ ທີ່ມີປະສົບການອອກຈາກ ວຽກໃນປັດຈຸບັນ, ຈຶ່ງຄວນຈ້າງເອົາພະນັກງານທີ່ດີທີ່ສຸດ ມາປະຕິບັດໂຄງການ. ໜ່ວຍປະຕິບັດ ໂຄງການຕ້ອງຮັບຜິດຊອບ ໃນການຕິດຕາມຄວາມກ້າວໜ້າ ແລະ ການປະຕິບັດ ຂອງໂຄງການ ດ້ວຍຫົວໜ້າທີ່ມີ ປະຕິບັດໂຄງການລາຍງານ ເປັນໄຕມາດ ໃຫ້ແກ່ຫົວໜ້າ ໜ່ວຍຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ຂອງກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້. ຄວາມກ້າວໜ້າຂອງການປະຕິບັດໂຄງການ ຈະຕ້ອງທົບທວນຄືນເປັນແຕ່ລະປີ ໃນວາລະກອງປະຊຸມ ໂດຍກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ທີ່ຄວາມກ້າວໜ້າຂອງໂຄງການ ແລະ ຂໍ້ຈຳກັດ ແລະ ບັນຫາສຳຄັນ ແລະ ແຜນການໃນປີ ຕໍ່ໄປ ຈະຕ້ອງໄດ້ສົນທະນາ ແລະ ຕົກລົງກັນ. ກອງປະຊຸມປະຈຳປີນີ້ ແມ່ນເພື່ອສຳລັບສົນທະນາ ແລະ ທົບທວນ ໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ ຂອງແຜນປະຕິບັດການ ເທົ່ານັ້ນ ແລະ ອາດ ເພີ່ມຄວາມຮັບຜິດຊອບ ຂອງອົງການ ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອ ສະເພາະໂຄງການ/ແຜນງານນັ້ນ.

10.2.4 ລາຍຈ່າຍຂອງທຶນທີ່ເກີດຂຶ້ນ.

ບັນຫາ ຂອງທຶນດຳເນີນງານ ແລະ ສ້ອມແປງ ສຳລັບກິດຈະກຳ ກຳລັງດຳເນີນປັດຈຸບັນ ແມ່ນບັນຫາຕົ້ນຕໍ ໃນກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ແລະ ທຸກໆກະຊວງ ຂອງລັດຖະບານ. ງົບປະມານສຳລັບດຳເນີນງານ ແລະ ສ້ອມແປງຕ່ຳ ແມ່ນປະສົມປະສານກັບ ການຂາດຄວາມສະດວກໃນການຂົນສົ່ງ, ການເງິນຈຳກັດ ສຳລັບອັດຕາກິນລົງພາກສະໜາມ, ການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສະຖານທີ່ທົດລອງ ບໍ່ພຽງພໍ ແລະ ຂາດການສ້ອມແປງອັນເໝາະສົມ ສຳລັບອຸປະກອນ ແລະ ວຽກກໍ່ສ້າງທີ່ສຳເລັດ. ຂຶ້ນກັບການແບ່ງປັນງົບປະມານຂອງລັດ ເປັນເຫດໃຫ້ມີຜົນກະທົບເສຍຫາຍ ຕໍ່ການປະຕິບັດການ ຢູ່ພາກສະໜາມ ໃນແຕ່ລະມື້ ແຕ່ລະວັນ. ຍ້ອນແນວນັ້ນ ຈຶ່ງຂໍແນະນຳວ່າ ທຶນໃຊ້ຈ່າຍເພີ່ມເຕີມເກີດຂຶ້ນນີ້ ຄວນມີໄວ້ໃຫ້ແກ່ ແຜນປະຕິບັດການ. ທຶນນີ້ ແມ່ນມີໄວ້ເປັນແຫຼ່ງເພີ່ມເຕີມ ຂອງກິດຈະກຳ ຂອງໂຄງການ/ແຜນງານ ຂອງແຜນປະຕິບັດການ. ຖ້າວ່າ ແລະ ໃນເມື່ອການແບ່ງປັນທຶນ ສຳລັບປະຕິບັດການ ແລະ ສ້ອມແປງບໍ່ພຽງພໍ. ທຶນດັ່ງກ່າວນີ້ ໃຊ້ສະເພາະ ເປັນອັດຕາກິນ ແລະ ພື້ນຖານຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ວຽກສະໜາມ ເຊັ່ນ ຈ່າຍສຳລັບເຮັດສາທິດປະຈຳວັນ ແລະ ແປງສາທິດ ແລະ ປ້ອງກັນພະຍາດສັດ ແກ່ພະນັກ

ງານລົງສະໜາມ. ທຶນນີ້ ຕ້ອງ ຄັງຄອງຈັດແບ່ງ ໂດຍສູນກາງ. ການດັ່ງກ່າວນີ້ ແມ່ນໄດ້ມາ ຈາກ ເງິນທີ່ການຂາຍ ຢາວັກແຊງຈາກ ໂຮງງານຂອງລັດ, ຂາຍແນວພັນພື້ນຖານເຂົ້າ, ແນວ ພັນອື່ນໆ, ຂາຍເບ້ຍພືດ ແລະ ແນວພັນປາ, ຂາຍງົວ ແລະ ໄກ່ແກ່, ໝູນ້ອຍ ແລະ ລາຍຮັບ ອື່ນໆ ຈາກການປະຕິບັດການ ຂອງລັດ. ທຶນຈະຕ້ອງ ຊ່ວຍອໍານວຍຄວາມສະດວກ ເພື່ອຊຸກຍູ້ ເພື່ອການປະກອບສ່ວນ ການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກສາກົນ ແລະ NGO's ຂອງທຶນທີ່ເກີດຂຶ້ນ ເພື່ອ ເພີ່ມເຕີມ ການແບ່ງປັນງົບປະມານລາຍຈ່າຍຂອງລັດທີ່ມີ.

ທຶນດັ່ງກ່າວ ແມ່ນບໍ່ໄດ້ແນະນຳໃຫ້ ດັ່ງທີ່ ເກີດຂຶ້ນ ໃນການແບ່ງປັນງົບປະມານປະຈຳປີຂອງລັດ ສຳລັບລາຍຈ່າຍ. ພຽງແຕ່ໝາຍຄວາມວ່າ ເປັນການແບ່ງປັນເພີ່ມເຕີມ ແລະ ສຳຮອງ ສຳລັບ ບາງແຜນງານ/ໂຄງການ ໃນແຜນປະຕິບັດງານ ທີ່ເຫັນວ່າ ມີຄວາມຈຳເປັນທີ່ສຸດ ເພື່ອຄວາມ ສຳເລັດຂອງໂຄງການ. ທຶນ ບໍ່ແມ່ນ ໝາຍຄວາມວ່າ ໃຊ້ ເປັນແຫຼ່ງທຶນສິນຕໍ່ ລາຍຈ່າຍທີ່ເກີດ ຂຶ້ນ ສຳລັບບາງກິດຈະກຳ. ມັນໝາຍຄວາມວ່າ ເປັນແຫຼ່ງສຳຮອງ ຫຼື ສຸກເສີນ ເພື່ອ ຜົນສຳ ເລັດຂອງໂຄງການ ຫຼື ແຜນງານ ຢູ່ໃນສະພາບ ອັນຕະລາຍ ເຊັ່ນ ກໍລະນີເກີດຄວາມເສຍຫາຍ ຂອງຜົນລະປູກ, ຫຼື ການລະບາດ ຂອງພະຍາດສັດ.

10.2.5 ປະສານງານກັບ ໂຄງການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກສາກົນ.

ນະໂຍບາຍ ແລະ ຂັ້ນຕອນ, ໂດຍສະເພາະ ໃນຂົງເຂດໂຄງການພັດທະນາຕາມ ໂຄງການ ຊ່ວຍເຫຼືອຂອງຕ່າງປະເທດ ບໍ່ໄດ້ເປັນແບບດຽວກັນ. ຕົວຢ່າງ ທຶນຄະນະສຶກສາໄດ້ພົບວ່າ ການອຸດໜູນຜຸ່ນໃນລາຄາທີ່ແຕກຕ່າງກັນ ພາຍໃຕ້ແຕ່ລະໂຄງການ ທີ່ແຕກຕ່າງກັນ ແລະ ແຕກຕ່າງກັບລາຄາຂອງລັດຖະບານ. ໃນລັກສະນະດຽວກັນນີ້ ກໍຄື ເບ້ຍໄມ້ໃຫ້ໝາກ ແລະ ການແຈກຢາຍ ແນວພັນປາ. ໃນເວລາດຽວກັນນັ້ນ ພາກສ່ວນເອກະຊົນ ຊຳຂາຍເບ້ຍໄມ້ ແລະ ແນວພັນປາ ໃນລາຄາທີ່ສູງກວ່າຕະຫຼາດ. ໃນສະພາບດັ່ງກ່າວນີ້ ແມ່ນກົງກັນຂ້າມກັບ ແບບນະໂຍບາຍຂອງລັດຖະບານ ແລະ ໃນເວລາດຽວກັນ ກໍໃຫ້ສັນຍານດ້ານຕະຫຼາດຜິດ ພາດ ແລະ ຂ້າແນວຄິດລິເລີ່ມ ຂອງພາກສ່ວນເອກະຊົນ. ຍ້ອນແນວນັ້ນ ຈຶ່ງມີຄວາມຈຳເປັນ ໃນການປະສານ ກັບທຸກການແຈກຢາຍ ຂາເຂົ້າ ແລະ ຜົນຜະລິດທີ່ໄດ້ຮັບ ແລະ ນະໂຍບາຍ ລາຄາ ຂອງ ໂຄງການຊ່ວຍເຫຼືອ ຂອງຕ່າງປະເທດ ແລະ ກົດລະບຽບບັງຄັບ ເພື່ອຮັບປະກັນ ວ່າທຸກ ອົງປະກອບຂອງໂຄງການຊ່ວຍເຫຼືອ ຕ່າງປະເທດ ໄປຕາມນະໂຍບາຍ ແລະ ຍຸດທະ ສາດຂອງລັດຖະບານ. ຈຶ່ງຂໍແນະນຳວ່າ ກ່ອນເລີ່ມຕົ້ນ ແຜນປະຕິບັດການ ກົດລະບຽບໃໝ່ ຈະຕ້ອງໄດ້ເຮັດ ສຳລັບການປະສານງານ ກົດຈະກຳຂອງໂຄງການ/ແຜນງານຊ່ວຍເຫຼືອຕ່າງໆ ຂອງຕ່າງປະເທດ ແລະ ກົດລະບຽບ ແລະ ຂັ້ນຕອນລະອຽດຕ່າງໆ ຕ້ອງໃຫ້ ຮູ້ ແລະ ຕົກລົງລະ ຫວ່າງລັດ ແລະ ແລະ ຜູ້ໃຫ້ທຶນ. ນອກຈາກນັ້ນ, ລາຍລະອຽດ ຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ກັບ ການເນັ້ນໜັກ ຕໍ່ພະນັກງານລັດ ທີ່ພົວພັນ ໃນການຮ່າງ, ການປະຕິບັດ ແລະ ຄຸ້ມຄອງການ ເງິນ ໄດ້ຕົກລົງ ກ່ອນເລີ່ມຕົ້ນໂຄງການ.

10.2.6 ຕ້ອງການກົມໄກ ສຳລັບການປະສານງານພາຍໃນອົງການ.

ໂຄງການ ແລະ ແຜນງານເກືອບທັງໝົດ ຕ້ອງການ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຢ່າງກົມກຽວກັນ ຈາກຫຼາຍກວ່ານຶ່ງອົງການຂອງລັດ. ນອກຈາກນັ້ນ, ແຜນງານທັງໝົດທີ່ຢູ່ໃນລາຍການທີ່ນີ້ ມີ ຄວາມຮັບຜິດຊອບຈາກ ອົງການຈັດຕັ້ງ ຢູ່ນອກກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້. ຕົວຢ່າງ ທາງ ຊົນນະບົດ, ການຫັດຖະກຳ, ການເງິນຊົນນະບົດ ແລະ ແນວຄິດລິເລີ່ມດ້ານການຄ້າ ແມ່ນ ຄວາມຮັບຜິດຊອບ ດ້ານພື້ນຖານຈາກອົງການຈັດຕັ້ງອື່ນທັງໝົດ. ຍ້ອນແນວນັ້ນ ຈຶ່ງເປັນແກ່ນ ສານ ແລ້ວວ່າ ແຜນງານທັງໝົດເຫຼົ່ານີ້ ຈຶ່ງເປັນ ການກົມກຽວກັນ ແລະ ເປັນຂັ້ນຕອນ ຄັກແນ່ ເພື່ອຮັບປະກັນ ຜົນກະທົບສູງສຸດ. ຕົວຢ່າງ, ໂຄງການປັບປຸງເຕັກໂນໂລຊີ ການປູກຝັງ ຈະບໍ່ມີ ຜົນກະທົບອັນສູງສຸດ ຖ້າຫາກວ່າ ໂຄງການການເງິນຊົນນະບົດ ບໍ່ໄດ້ປະສົມປະສານເຂົ້າໃນ ໂຄງການນີ້. ເປັນຄວາມສຳຄັນອີກດ້ານນຶ່ງກໍຄື ການຮັບປະກັນຂອງຂະບວນການງົບປະມານ ໄດ້ຮັບການແບ່ງປັນທຶນ ຢ່າງກົມກຽວກັນ. ນີ້ໝາຍຄວາມວ່າ ການປະສານງານຈຶ່ງຮຽກຮ້ອງ ຈາກຫຼາຍພາກສ່ວນ ສຳລັບທຶນງົບປະມານ ສຳລັບໂຄງການນີ້. ຂໍແນະນຳຕື່ມວ່າ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ ຮັບປະກັນການປະສານງານນີ້ ຫົວໜ່ວຍ ວຽກນຶ່ງ ພ້ອມດ້ວຍທຸກໜ່ວຍງານຍ່ອຍໄດ້ຮັບການ ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນ. ໜ່ວຍງານນີ້ຕ້ອງມີພະນັກງານປະຈຳ ເພາະໃຊ້ເວລາຍາວນານ ຂອງແຜນປະຕິ ບັດການ. ຫົວໜ່ວຍດັ່ງກ່າວ ຕ້ອງ ເໝືອລະດັບກະຊວງ ແລະ ຕ້ອງຮັບຜິດຊອບ ເື່ອປະສານ ງານ, ຮວມທັງການປະສານກັບ ຂາເຂົ້າຈາກການຊ່ວຍເຫຼືອ, ຮັບປະກັນການແບ່ງທຶນໃຫ້ມີ ພຽງພໍ, ຮັບປະກັນພະນັກງານສະໜັບສະໜູນ ແລະ ຮັບເຂົ້າໃໝ່ຢ່າງພຽງພໍ, (ລະດັບອົງ ການຈັດຕັ້ງພາຍໃນ), ຖ້າຫາກຈຳເປັນ ແລະ ດຳເນີນ ການທົບທວນຄືນ ຄວາມກ້າວໜ້າໂຄງ ການ/ແຜນງານຢ່າງປົກກະຕິ ດ້ວຍຫັດສະນະ ຮັບປະກັນການປະສານງານ ແລະ ເພື່ອລຶບລ້າງ ສິ່ງຫຍໍ້ຫໍ້ຕ່າງໆ.

10.2.7 ກອງປະຊຸມປະຈຳປີ ເພື່ອທົບທວນ ແລະ ລາຍງານແກ່ ຜູ້ໃຫ້ທຶນ.

ການປະກອບສ່ວນການລົງທຶນຂອງຜູ້ໃຫ້ທຶນ ແກ່ການລົງທຶນຂອງລັດ ຄາດວ່າ ຈະເປັນແກ່ນ ສານ. ຍ້ອນແນວນັ້ນ ຈຶ່ງຈຳເປັນ ຮັບປະກັນວ່າ ການຈັດບຸລິມະສິດ ແລະ ຈັດວາງລຳດັບ ຈະ ຕ້ອງຕິດພັນກັນ. ຍ້ອນການຄວາມຈຳເປັນທີ່ສຸດຂອງ ຂອງການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກຜູ້ໃຫ້ທຶນ ໃນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນປະຕິບັດການ, ຈຶ່ງແນະນຳວ່າ ໃນເມື່ອ ແຜນດັ່ງກ່າວໄດ້ຮັບການ ຮັບຮອງຈາກລັດຖະບານແລ້ວ, ຈະຕ້ອງໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມ ຂອງຜູ້ໃຫ້ທຶນທັງໝົດ ລວມທັງ NGO's. ຈຸດປະສົງຂອງກອງປະຊຸມ ຈະໄດ້ອະທິບາຍ ໃຫ້ຈະແຈ້ງ ເຖິງເປົ້າໝາຍ ແລະ ຈຸດ ປະສົງ ຂອງແຜນປະຕິບັດການ; ການໃຫ້ບຸລິມະສິດ ແລະ ຈັດລຳດັບ ແລະ ອະທິບາຍເຖິງ ການປະຕິບັດການ ຂອງລັດຖະບານ ທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ເຮັດກ່ອນ ເພື່ອຊ່ວຍເຫຼືອການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດແຜນການ. ກອງປະຊຸມກໍຈະຊ່ວຍ ອະທິບາຍ ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງລັດຖະບານ ຢ່າງຈະ ແຈ້ງ ຂອງວຽກທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ເຮັດກ່ອນ ແລະ ບັນຫາທີ່ພົວພັນອື່ນໆ ແກ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ. ເປັນການທົບທວນຄືນ ການສະເໜີຂອງລັດຖະບານ ສຳລັບການ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ຄວາມ ອາດສາມາດ ຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຂອງກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ແລະ ອົງການຈັດ ຕັ້ງຂອງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ, ແລະ ບາງການສະເໜີ ເພື່ອປັບປຸງ ໂຄງການວິຊາການ ແລະ ການເງິນ ແບບຍືນນານ.

ກອງປະຊຸມຄວມຈັດຂຶ້ນ ເປັນແຕ່ລະປີ ແລະ ເພື່ອຍົກໃຫ້ເຫັນຄວາມກ້າວໜ້າຂອງແຕ່ລະໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ, ການປະຕິບັດການຂອງລັດຖະບານ ສຳລັບຊ່ວຍ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ຂໍ້ຈຳກັດ ແລະ ສິ່ງຍິ່ງຂອງໂຄງການທີ່ປະເຊີນ ແລະ ແຜນຂອງການປະຕິບັດການ ສຳລັບປີທີ່ຈະມາເຖິງ. ກອງປະຊຸມປະຈຳປີ ຈະຕ້ອງຍົກ ຄວາມກ້າວໜ້າທັງໝົດ ຂອງຂະແໜງການກະສິກຳ ແລະ ບົດສະເໜີໂຄງການ ແລະ ເປົ້າໝາຍ ສະລັບປີຈະມາເຖິງ.

10.2.8 ການຕິດພັນ ຂອງກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້-ແຂວງ

ທີມຄະນະສຶກສາ ໄດ້ຕີລາຄາ ວ່າການຕິດພັນລະຫວ່າງກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ອົງການຈັດຕັ້ງຂອງລັດຢູ່ທ້ອງຖິ່ນ ໃນແງ່ຂອງການຕິດພັນກັນ ຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຍັງອ່ອນຫຼາຍ ຕໍ່ການແບ່ງຂັ້ນຄຸ້ມຄອງ. ໃນຂະນະທີ່ພະນັກງານ ແລະ ການບໍລິຫານຂອງລັດ ຢູ່ລະດັບ ພະແນກຂອງແຂວງ ແລະ ຫ້ອງການກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ເມືອງ ສືບຕໍ່ອ່ອນຕໍ່ໄປ, ທຶນງົບປະມານ ແມ່ນເພີ່ມຂຶ້ນ ຢູ່ໃນມືຂອງຫ້ອງການເຈົ້າແຂວງ ແລະ ກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ມີໜ້ອຍດຽວ ຫຼື ບໍ່ທຳໜ້າທີ່ການຕິດຕາມ ຫຼື ປະຕິບັດ. ສະພາບດັ່ງກ່າວນີ້ ແມ່ນບໍ່ເປັນການສະໜັບສະໜູນ ໃນເມື່ອກ້າວເຂົ້າປະຕິບັດແຜນປະຕິບັດການ. ຍ້ອນແນວນັ້ນ ຈຶ່ງສະເໜີວ່າ ກົມແຜນການ ຂອງກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ກ້າວເຂົ້າ ຕິດຕາມ ແລະ ປະເມີນຜົນ ກິດຈະກຳຕ່າງໆ ແລະ ຕິດຕາມການເງິນ ແລະ ຕິດຕາມຜົນສຳເລັດ ຂອງໂຄງການ. ມີຄວາມຈຳເປັນສຳລັບກົມແຜນການ ກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ບໍ່ພຽງແຕ່ ຕິດຕາມໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ ແຕ່ວ່າ ດຳເນີນທຳໜ້າທີ່ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ຍ້ອນແນວນັ້ນ ຈຶ່ງເປັນຕູ້ຢູ່ໃນທ່າເພື່ອກຳນົດ ການຫຼ້າຊ້າ, ຄວາມຍິ່ງ, ແລະ ຄວາມຈຳກັດ ແລະ ການເລີ່ມລົງມື ຮ່ວມກັບ ອົງການຈັດຕັ້ງຕ່າງໆ ເພື່ອຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ. ກົມແຜນການ ກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ຕ້ອງດຳເນີນ ການຕີລາຄາ ຂອງໂຄງການ/ແຜນງານ ບົນພື້ນຖານປົກກະຕິເພື່ອຮັບປະກັນການລົງມືຕາມເວລາ ໃນກໍລະນີ ຂອງບາງສິ່ງຍິ່ງ.

10.2.9 ການຮວມເອົາການລົງທຶນຂອງລັດ ເຂົ້າກັບແຜນປະຕິບັດການ.

ຂະບວນການ ການລົງທຶນຂອງລັດແຕ່ລະປີ ແມ່ນຢູ່ໃນນະໂຍບາຍລວມ, ບຸລິມະສິດ ແລະ ເປົ້າໝາຍອອກໃຫ້ໂດຍ ຄະນະກຳມະການແຜນການ ແລະ ການຮ່ວມມື ກັບ ກະຊວງການເງິນ ກຳນົດລະດັບເພດານ ຂອງທຶນສຳລັບໃຊ້ຈ່າຍ. ຕາມສາຍຂອງກະຊວງຕ່າງໆ ແລະ ແຂວງ ກໍເຮັດຕາມພື້ນຖານແຜນການຂອງຂະແໜງການ ຕໍ່ຂໍ້ກຳນົດ ແລະ ເປົ້າໝາຍຂອງຊາດ. ຂັ້ນຕອນສຳລັບການກະກຽມ ການລົງທຶນຂອງລັດ ແມ່ນຂັ້ນຕອນແຕ່ເທິງລົງລຸ່ມຫຼາຍ ແລະ ແຕ່ລຸ່ມຫາເທິງ ຄືອຳນາດການປົກຄອງເມືອງ ແລະ ບ້ານໄດ້ພົວພັນກ່ຽວກັບການສ້າງ. ຫຼັງຈາກຂັ້ນຕອນການປົກສາຫາລືນີ້ແລ້ວ ແຜນລົງທຶນຂອງລັດກໍໄດ້ສົ່ງຫາລັດຖະບານ ແລະ ໃນຂັ້ນສຸດທ້າຍ ກໍສະເໜີຮັບຮອງເອົາໂດຍສະພາແຫ່ງຊາດ. ຈຶ່ງຂໍແນະນຳວ່າ ການຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ ຄວາມອາດສາມາດ ໃນການວາງແຜນ ແລະ ປະຕິບັດ ເພື່ອສາມາດ ປະຕິບັດໄດ້ ແຜນປະຕິບັດການ ແລະ ໂຄງການ/ແຜນງານ ບຸລິມະສິດທີ່ໄດ້ຄັດເລືອກ. ຍິ່ງໄປກວ່ານັ້ນ ກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ຕ້ອງໄດ້ ຮວມເອົາ ແຜນປະຕິ

ບັດການ ເຂົ້າໃນແຜນຂອງຂະແນງການກະສິກຳຂອງຕົນ ແລະ ອອກຂໍ້ກຳນົດ ຕັ້ງແຕ່ຕົ້ນ ຂອງແຕ່ລະແຜນການປີ ໃຫ້ແຂວງ ແລະ ເມືອງ ເພື່ອຮັບປະກັນ ຂັ້ນຕອນຂອງແຜນການການ ລົງທຶນຂອງລັດ ສະທ້ອນເຖິງ ບຸລິມະສິດຂອງແຜນປະຕິບັດການໄດ້ເປັນຢ່າງດີ. ກະຊວງກະສິ ກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ຄວນຮັບຜິດຊອບເພື່ອສະເໜີຕໍ່ ກະຊວງການເງິນ ແລະ ຄະນະກຳມະການ ແຜນການ ແລະ ຮ່ວມມື ດ້ານທຶນ ແລະ ລາຍຈ່າຍເກີດຂຶ້ນປະຈຳປີ ທີ່ຕ້ອງການນຳຄືການປະ ກອບສ່ວນ ຕໍ່ການຊ່ວຍເຫຼືອ ແລະ ທຳມະຊາດຂອງການປະກອບສ່ວນຕ່າງໆ. ກະຊວງກະສິ ກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ກໍ່ທົບທວນຮ່າງແຜນປະຕິບັດການດັ່ງກ່າວ ເປັນແຕ່ລະ ຫ້າປີ ເພື່ອຮັບປະກັນ ວ່າແຜນປະຕິບັດການ ແມ່ນສອດຄ່ອງກັບແຜນພັດທະນາຫ້າປີ.

10.2.10 ບົດບາດການຄຸ້ມຄອງຂອງລັດຕໍ່ແຜນປະຕິບັດການ

ທັງລັດ ແລະ ຜູ້ໃຫ້ທຶນ ໄດ້ສະແດງການກ່ຽວຂ້ອງ ຕໍ່ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ໃນການປະຕິບັດໂຄງ ການ (ກອງປະຊຸມໂຕະມິນຄັ້ງທີ 7, ເດືອນ ຕຸລາ 1999). ການສ້າງຄວາມອາດສາມາດ ແມ່ນ ມີຄວາມຈຳເປັນ ຢູ່ທຸກລະດັບ ແລະ ຂາດພະນັກງານທີ່ມີຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດ ເປັນສິ່ງກົດ ຂວາງ ເພື່ອປັບປຸງການປະຕິບັດ. ສິ່ງດັ່ງກ່າວນີ້ ກ່ຽວພັນກັບຫຼາຍປັດໄຈ, ສິ່ງສຳຄັນທີ່ສຸດແມ່ນ ລະດັບການຕອບແທນຕໍ່າ ເຊັ່ນຄ່າຈ້າງ ແລະ ເງິນເດືອນ ຂອງພະນັກງານລັດ ໄດ້ລົດລົງຢ່າງ ເຫັນໄດ້ຊັດ ທັງເປີເຊັນຂອງ GDP ແລະ ໃນແງ່ຂອງຕົວຈິງ ໃນຊຸມປີມື່ງໆນີ້. ນອກຈາກນັ້ນ ຂາດການກະຕຸກຊຸກຍູ້ ສຳລັບການໄປເຮັດວຽກຢູ່ເຂດຫ່າງໄກ, ຂາດຄວາມສະດວກໃນການ ຂົນສົ່ງ, ແລະ ການເງິນທີ່ອະນຸມັດໃຫ້ ຄ່າອັດຕາລົງສະໜາມຈຳກັດ ແລະ ງົບປະມານປະຕິ ບັດການ ແລະ ສ້ອມແປງຕໍ່າ, ທັງໝົດນີ້ ແມ່ນຈຳກັດ ຄວາມສາມາດໃນການປະຕິບັດຢູ່ທຸກ ລະດັບ. ອັນນີ້ກໍ່ສະທ້ອນເຖິງຄວາມສາມາດຍາດແຍ່ງເອົາການຊ່ວຍເຫຼືອລ້າ ແລະ ກູ້ຢືມຈາກ ຜູ້ໃຫ້ທຶນໄດ້ຕໍ່າ. ເຖິງແມ່ນວ່າຂັ້ນຕອນ ດ້ານການເງິນ ມີການຜ່ອນສັ້ນຜ່ອນຍາວຢູ່ເລື້ອຍກໍ່ ຕາມ ໃນໂຄງການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກຕ່າງປະເທດ. ການຈຳກັດຄວາມສາມາດ ຢູ່ລະດັບທ້ອງຖິ່ນ ຕາມບັນຫາພົວພັນດັ່ງກ່າວຂ້າງເທິງ ແມ່ນຂົງເຂດຕົ້ນຕໍ ທີ່ຕ້ອງໄດ້ເນັ້ນ ໂດຍຄະນະກຳມະ ການປັບປຸງການປົກຄອງຂອງລັດ ທີ່ຕ້ອງໄດ້ເບິ່ງທັງໝົດຂອງແຜນການປັບປຸງ ທົ່ວລະດັບ ການປົກຄອງ ແລະ ການບໍລິຫານຂອງລັດ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ຕາມກໍ່ຈະບໍ່ມີຄຳຕອບ ແລະ ການ ແກ້ໄຂບັນຫາ ທີ່ງ່າຍດາຍ ເບິ່ງຄືວ່າຈະໃຊ້ເວລາຫຼາຍປີ. ໃນເວລາດຽວກັນນັ້ນ, ຈິ່ງສະເໜີວ່າ ລັດຖະບານ ຄວນກວດສອບຢ່າງສະມ່ຳສະເໝີ ແລະ ທົບທວນການປະຕິບັດ ຂອງແຜນປະຕິ ບັດການ ແລະ ລົງມືຄັດເລືອກ ເປັນແຕ່ລະບັ້ນ ເພື່ອປັບປຸງການປະຕິບັດ ແຜນປະຕິບັດການ.

10.2.11 ການຮ່າງໂຄງການ ແລະ ການປະເມີນມູນຄ່າ.

ລາຍຊື່ຂອງແຜນງານຂອງໂຄງການ ທີ່ມີຢູ່ໃນ ແຜນປະຕິບັດການ ເປັນລັກສະນະກະໂຫຼກຫົວ. ຈຸດປະສົງຂອງໂຄງການ, ຍຸດທະສາດ, ການອອກແບບ ແລະ ມູນຄ່າຂອງອົງປະກອບ ຕ້ອງ ການໃຫ້ປະເມີນຄືນ ຈາກຂໍ້ມູນໃນຕໍ່ໜ້າ. ນອກຈາກນັ້ນ ການຄາດຄະເນມູນຄ່າ ຂອງໂຄງ ການ/ແຜນງານທີ່ໄດ້ສະເໜີ ຕ້ອງການໄດ້ປັບຄືນ. ໂຄງການ ແລະ ແຜນງານທັງໝົດ ທີ່ໄດ້ກຳ ນົດໃນທີ່ນີ້ຍັງບໍ່ແມ່ນພຽງພໍໂດຍພື້ນຖານ ສຳລັບປະຕິບັດ. ຈິ່ງຂໍແນະນຳວ່າ ວຽກສືບຕໍ່ລະອຽດ

ແມ່ນມີຄວາມຈຳເປັນ ແລະ ຈະຕ້ອງດຳເນີນ ຕັ້ງແຕ່ໄລຍະຕົ້ນ, ຢ່າງໜ້ອຍ ສຳລັບໂຄງການທີ່ ຢູ່ໃນບຸລິມະສິດ.

ເອກະສານຄັດຕິດ - 1
ສັງລວມລັກສະນະດ້ານກະສິກຳ
ແລະ ທ່າແຮງໃນການພັດທະນາ



ສັງລວມລັກສະນະດ້ານກະສິກຳ ແລະ ທ່າແຮງການພັດທະນາ

| ແຂວງ | ເມອງ | ຄວາມສູງໄພຕ UXC | ວເຄາະຫາແຮງ(ເຮັກຕາ/ຄົນ) | ຈຳນວນ |
|-----------|-----------|----------------|-------------------------|-------|
| ຜົງສາລີ | ຜົງສາລີ | 0 | 3,8 | 1 |
| | ຍອດອູ | 0 | 10,9 | 2 |
| | ສຳພັນ | 1 | 3,1 | 1 |
| | ບຸນເປືອ | 0 | -1.4 | 2 |
| | ບຸນໄຕ້ | 0 | -1.0 | 1 |
| | ໃໝ່ | 1 | 11.0 | 1 |
| | ເກົ່າ | 1 | -1.0 | 1 |
| | ຫຼວງນ້ຳທາ | ສິງ | 1 | -1.5 |
| ລອງ | | 0 | -1.0 | 1 |
| ຫຼວງນ້ຳທາ | | 1 | -1.2 | 2 |
| ວຽງພູຄາ | | 1 | -0.1 | 1 |
| ນານ | | 1 | -1.8 | 1 |
| ອຸດົມໄຊ | | ຫຼ້າ | 0 | -2.0 |
| | ໄຊ | 0 | -2.2 | 1 |
| | ເບັງ | 0 | -3.3 | 1 |
| | ຮວນ | 0 | -1.1 | 1 |
| | ຍາ | 0 | -1.0 | 1 |
| | ປາກເບັງ | 0 | -1.2 | 1 |
| | ນາໂມ | 0 | -3.1 | 1 |
| | ບໍ່ແກ້ວ | ເມືອງ | 0 | -1.0 |
| ຫວຍຊາຍ | | 0 | -1.8 | 2 |
| ພາ-ອຸດົມ | | 0 | -1.6 | 6 |
| ປາກທາ | | 0 | -3.1 | 1 |
| ທົ່ງພຽງ | | 0 | -2.8 | 2 |
| ຫຼວງພະບາງ | | ນ້ຳບາກ | 2 | -1.9 |
| | ຍອຍ | 4 | -1.4 | 8 |
| | ປາກອູ | 2 | -1.6 | 1 |

| | | | | |
|------------|-----------|---|------|---|
| | ປາກເຊັງ | 1 | -1.2 | 1 |
| | ຫຼວງພະບາງ | 2 | -1.6 | 1 |
| | ຈອມເພັດ | 2 | 0.0 | 1 |
| | ຊຽງເງິນ | 2 | -0.1 | 1 |
| | ວຽງຄຳ | 1 | -0.3 | 1 |
| | ພູຄູນ | 1 | 9.9 | 1 |
| | ໄພນໄຊ | 1 | -1.6 | 1 |
| | ນານ | 0 | 4.5 | 1 |
| ຫົວພັນ | ຊຳ-ໄຕ້ | 1 | -2.1 | 1 |
| | ຫົວເມືອງ | 1 | 3.7 | 1 |
| | ວຽງໄຊ | 2 | -2.3 | 2 |
| | ຊຳເປືອ | 1 | 2.2 | 2 |
| | ວຽງທອງ | 1 | 5.8 | 2 |
| | ແອັດ | 2 | -2.2 | 2 |
| | ຊຽງໂຄ | 2 | -1.9 | 2 |
| | ສົມບາວ | 2 | -2.7 | 2 |
| ໄຊຍະບູລີ | ຄົບ | 0 | -3.3 | 2 |
| | ຊຽງຫົງ | 0 | -3.0 | 2 |
| | ເງິນ | 0 | -3.6 | 2 |
| | ຫົງສາ | 0 | -1.1 | 2 |
| | ບໍ່ແຕນ | 0 | 1.7 | 9 |
| | ພຽງ | 0 | -1.0 | 2 |
| | ໄຊຍະບູລີ | 0 | 4.0 | 2 |
| | ປາກໄລ | 0 | -1.7 | 2 |
| | ແກ່ນຫ້າວ | 0 | 3.0 | 9 |
| | ທອງມີໄຊ | 0 | -2.3 | 2 |
| ກຳແພງນະຄອນ | ຫາດຊາຍຟອງ | 0 | -0.9 | 7 |
| | ໄຊເສດຖາ | 0 | -1.4 | 7 |
| | ຈັນທະບູລີ | 0 | -0.6 | 7 |

| | | | | |
|------------|------------|---|------|---|
| | ສິສັດຕະນາກ | 0 | -0.5 | 7 |
| | ສີໂຄດຕະບອງ | 0 | -0.9 | 7 |
| | ສັງຫອງ | 2 | -3.6 | 5 |
| | ໄຊຫານີ | 0 | -1.5 | 5 |
| | ນາຊາຍທອງ | 0 | -2.8 | 5 |
| | ປາກງື່ມ | 2 | -3.4 | 5 |
| ຊຽງຂວາງ | ໜອງແຫດ | 2 | -0.8 | 8 |
| | ແປກ | 5 | -2.4 | 2 |
| | ຄຳ | 3 | -1.4 | 2 |
| | ຄວນ | 4 | -1.2 | 2 |
| | ພາໄຊ | 4 | 6.9 | 2 |
| | ພູຄູນ | 2 | 3.0 | 2 |
| | ໝອກໄໝ່ | 1 | 8.3 | 2 |
| ແຂວງວຽງຈັນ | ຊະນະຄາມ | 1 | 1.5 | 2 |
| | ເພືອງ | 2 | -4.4 | 2 |
| | ໂພນໂຮງ | 0 | -4.1 | 5 |
| | ວັງວຽງ | 2 | -3.5 | 2 |
| | ແກ້ວອຸດົມ | 0 | -3.8 | 5 |
| | ກາສີ | 1 | 3.2 | 2 |
| | ທຸລະຄົມ | 0 | -3.3 | 5 |
| | ຫີນເຫີບ | 2 | -3.8 | 2 |
| | ວຽງຄຳ | 0 | -2.7 | 5 |
| | ແມດ | 1 | -4.4 | 2 |
| ບໍລິຄຳໄຊ | ປາກຊັນ | 2 | -1.4 | 5 |
| | ວຽງທອງ | 1 | 2.7 | 1 |
| | ປາກກະດິງ | 1 | -1.4 | 2 |
| | ຄຳເກີດ | 1 | -1.2 | 2 |
| | ບໍລິຄຳໄຊ | 1 | -2.2 | 1 |
| | ຫ່າພະບາດ | 0 | -3.3 | 5 |

| | | | | |
|-------------|-------------|---|------|---|
| ຄຳມ່ວນ | ຫີນບູນ | 1 | -2.3 | 3 |
| | ນາກາຍ | 1 | -1.9 | 6 |
| | ທາແຂກ | 2 | -3.3 | 3 |
| | ມະຫາໄຊ | 4 | -4.7 | 3 |
| | ບົວລະພາ | 2 | -3.6 | 6 |
| | ໄຊບົວທອງ | 4 | -3.0 | 6 |
| | ເຊບັ້ງໄຟ | 5 | -4.1 | 3 |
| | ໜອງບົກ | 0 | -2.4 | 4 |
| | ຍົມມະລາດ | 4 | -4.2 | 3 |
| ສະຫ້ວນນະເຂດ | ເຊໂປນ | 4 | -2.5 | 1 |
| | ນອງ | 1 | -2.0 | 6 |
| | ທາພັງທອງ | 1 | -5.0 | 3 |
| | ຄັນທະບູລີ | 0 | -3.0 | 3 |
| | ໄຊບູລີ | 2 | -4.1 | 4 |
| | ສອງຄອນ | 0 | -6.0 | 4 |
| | ອຸທຸມພອນ | 2 | -2.6 | 3 |
| | ສອນບູລີ | 5 | -6.3 | 3 |
| | ອາດສະພັງທອງ | 5 | -3.4 | 4 |
| | ອາດສະພອນ | 3 | -4.5 | 3 |
| | ວີລະບູລີ | 4 | -4.5 | 6 |
| | ພິນ | 1 | -4.9 | 6 |
| | ໄຊພູທອງ | 0 | -2.8 | 4 |
| | ພະລານໄຊ | 5 | -4.0 | 3 |
| | ຈຳພອນ | 2 | -3.4 | 4 |
| ໄຊສົມບູນ | ທາໂຫມ | 2 | -3.5 | 2 |
| | ພວນ | 4 | 5.5 | 2 |
| | ໄຊສົມບູນ | 0 | 16.6 | 2 |
| | ລອງຊານ | 1 | -6.8 | 2 |
| | ໂຮມ | 1 | -5.4 | 2 |

| | | | | |
|---------|--------------|---|------|----|
| ສາລະວັນ | ສາມ້ວຍ | 4 | -1.4 | 1 |
| | ທົມລ່າງ | 5 | -5.3 | 3 |
| | ຕາໂອຍ | 1 | -0.7 | 1 |
| | ລະຄອນເພັງ | 2 | -2.6 | 4 |
| | ວາປີ | 5 | -4.0 | 4 |
| | ສາລະວັນ | 5 | -4.2 | 4 |
| | ເລົ່າງາມ | 5 | -1.7 | 1 |
| | ຄົງເຊໂດນ | 5 | -3.0 | 4 |
| ເຊກອງ | ຄະມຸ | 1 | 0.1 | 1 |
| | ດັກຈິງ | 4 | -1.8 | 1 |
| | ລາມຳ | 1 | -2.5 | 1 |
| | ທາແຕງ | 5 | -2.0 | 1 |
| ຈຳປາສັກ | ສະນະສົມບູນ | 3 | -3.1 | 4 |
| | ປາກເຊ | 3 | -2.6 | 3 |
| | ໂພນທອງ | 2 | -4.7 | 4 |
| | ບາຈຽງຈະເລີນ | 2 | -2.2 | 1 |
| | ປາກຊ່ອງ | 1 | 7.0 | 10 |
| | ປະທຸມພອນ | 1 | -3.9 | 3 |
| | ຄອງ | 2 | -3.0 | 3 |
| | ເມືອງລາປະໂມກ | 1 | -1.5 | 3 |
| | ຈຳປາສັກ | 2 | -4.3 | 4 |
| | ສຸກກຸມມານ | 2 | -4.7 | 4 |
| ອັດຕະປື | ໄຊເສດຖາ | 2 | -3.7 | 3 |
| | ຊານໄຊ | 1 | -1.1 | 1 |
| | ພູວິງ | 1 | 5.7 | 6 |
| | ສະໜາມໄຊ | 1 | -4.3 | 3 |
| | ສາມັກຄີໄຊ | 5 | -3.3 | 3 |

ເອກະສານຄັດຕິດ - 2
ບັນຊີໂຄງການ ແລະ ແຜນງານທີ່ສະເໜີ

1. ການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນດິນ ແລະ ນໍ້າ

| ລ/ທ | ຊື່ໂຄງການ/ແຜນງານ | ອົງການປະຕິບັດ | ໄລຍະ | ທີ່ຕັ້ງ | ຈຸດປະສົງ | ໜ້າວຽກ |
|-----|--|--|-------|----------------------|---|---|
| 1 | ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ AUP/LA, ຂຶ້ນທະບຽນ ແລະ ອອກໃບຕາດິນຢູ່ເຂດຊົນນະບົດ | ໂຄງການຫຼຸດຜ່ອນການຖາງປ່າເຮັດໄຊ, ກົມແຜນການ, ກະຊວງ ກປ ແລະ ກປ ແຂວງ | A (S) | ທົ່ວປະເທດ | (1) ປັບປຸງລະບົບ AUP/LA ທີ່ມີຢູ່ໃນປະຈຸບັນ ດ້ວຍການວິເຄາະວາງແຜນໃນລະດັບມະຫາພາກ ອົງໃສ່ ເປົ້າໝາຍພັດທະນາລະດັບຊາດ ແລະ ແຜນການລະດັບມະຫາພາກ ອົງໃສ່ຄວາມຕ້ອງການຂອງການພັດທະນາທ້ອງຖິ່ນ.(2) ປັບປຸງລະບົບ ການກວດກາປະເມີນຜົນ ຂອງ AUP/LA ເພື່ອແນໃສ່ ສົ່ງເສີມໃຫ້ ບ້ານຄຸ້ມຄອງກະສິກໍາປ່າໄມ້ ແລະ ຊັບພະຍາກອນອື່ນໆ.(3) ພັດທະນາຂັ້ນຕອນການສໍາເນົາ ຂໍ້ມູນຂອງ AUP/LA ເພື່ອສ້າງເງື່ອນໄຂສະດວກ ໃຫ້ແກ່ການຂຶ້ນທະບຽນທີ່ດິນໃນອະນາຄົດ | (1) ຂະຫຍາຍຕາຕ່າງຂອງບັນດາອົງການ ຂອງລັດຖະບານ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບ AUP/LA (2) ພັດທະນາແຜນປະຕິບັດ ແຫ່ງຊາດ ໂດຍອີງໃສ່ມາດຕະຖານເພື່ອໃຫ້ບຸລິມະສິດ (3) ສ້າງກົດຈະກຳຕິດຕາມ ຮ່ວມກັນລະຫວ່າງບ້ານ ແລະ AUP/LA. (4) ຕັ້ງຂະຫຍາຍວິທີການກວດກາຕາດິນ (5) ຕໍາເນີນການຝຶກອົບຮົມ ສໍາລັບພະນັກງານລະດັບຊາດ ແຂວງ ແລະ ເມືອງ (6) ພິຈາລະນາຄືນ ບັນດາຂັ້ນຕອນກວດກາປະເມີນຜົນ (7) ພັດທະນາລະບົບ ສໍາເນົາຂໍ້ມູນຮ່າວສານ |
| 2 | T/A ກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ຮ່ວມ ທົ່ວປະເທດ. | STEA/ກປ | B | ທົ່ວປະເທດ | (1) ພັດທະນາແຜນການນໍ້າໃຊ້ ແລະ ແຈກຢາຍນໍ້າ ສໍາລັບຂະແໜງການກະສິກໍາ, ຕົວເມືອງ, ອຸດສາຫະກໍາ ແລະ ພະລັງງານ. (2) ຄວບຄຸມຄຸນນະພາບ ແລະ ປະລິມານຂອງນໍ້າສໍາລັບຜູ້ຊົມໃຊ້. | (1) ປັບປຸງວິທີນໍາໃຊ້ນໍ້າ ຢ່າງມີຜົນສູງສຸດ ລະຫວ່າງ ຂະແໜງການຕ່າງໆ ທີ່ພົວພັນກັບນໍ້າ, (2) ສ້າງແຜນການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ຢ່າງແທດເໝາະ ແລະ ມີລັກສະນະຍືນຍົງດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ, (3) ປະກອບອຸປະກອນ ແລະ ວິທີການ ທົດສອບນໍ້າ ຢ່າງແທດເໝາະ. |
| 3 | ແຜນງານຄຸ້ມຄອງ ເຂດອ່າງນໍ້າ ແລະ ອ່າງໂຕ່ງນໍ້າ. | STEA/ກປ | A (S) | ທົ່ວປະເທດ | (1) ຮັບປະກັນຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ສໍາລັບກິດຈະການເສດຖະກິດ ແລະ ສັງຄົມ ທີ່ພົວພັນກັບນໍ້າ, ໄຟຟ້າກໍ່ຕິກ, ຊົນລະປະທານ, ການປະມົງ ແລະ ອື່ນໆ; (2) ປ້ອງກັນປະຊາຊົນ ແລະ ຊັບສິນ ແລະ ທີ່ດິນຈາກນໍ້າຖ້ວມ ແລະ ດິນເຊາະເຈື່ອນ; (3) ຮັກສາການຜະລິດກະສິກໍາ ແບບຍືນຍົງ ຢູ່ໃນທຸກສິ່ງເຂດ. | (1) ສ້າງລະບຽບຂັ້ນຕອນຄຸ້ມຄອງອ່າງນໍ້າຢ່າງຄົບຊຸດ ໂດຍພັດທະນາ ແລະ ປະຕິບັດແຜນການຄຸ້ມຄອງອ່າງນໍ້າ ບ່ອນໂຕໄດ້ພັດທະນາ ຫລື ວາງແຜນໂຄງການ, (2) ປະກອບອຸປະກອນ ແລະ ວິທີການທົດສອບຄຸນນະພາບນໍ້າ ຢ່າງແທດເໝາະ. |
| 4 | ຈັດແປງເຂດດິນກະສິກໍາ ຄຸ້ມຄອງດິນ ແລະ ພັດທະນາລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ | NAFRI | A (S) | ວຽງຈັນ | (1) ພັດທະນາແຜນທີ່ປະເພດດິນກະສິກໍາ, (2) ຊ່ວຍວາງແຜນການນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ຮູບແບບການປູກຝັງ, ແລະ (3) ໃຊ້ລະບົບເກັບກໍາຂໍ້ມູນຈາກຫ່າງໄກ ເພື່ອຊ່ວຍຈັດປະເພດທີ່ດິນ ແລະ ນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ. | (1) ຂະຫຍາຍແຜນທີ່ປະເພດທີ່ດິນ ແລະ ແຜນທີ່ພືດທີ່ແທດເໝາະ, (2) ສ້າງລະບົບລາຍງານຄືນ ເພື່ອຍົກລະດັບຂໍ້ມູນ GIS. (3) ເຊື່ອມຕໍ່ຂໍ້ມູນລະຫວ່າງ GIS ແລະ ກະສິກໍາ(4) ພັດທະນາແຜນທີ່ການແບ່ງເຂດກະສິກໍາ. |
| 5 | ແຜນງານຄົ້ນຄ້ວາ ເຕັກໂນໂລຢີ ອະນຸລັກດິນ ແລະ ນໍ້າ. | NAFRI/DOF | B | ວຽງຈັນ ແລະ ທົ່ວປະເທດ | - ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຢີທີ່ແທດເໝາະ ເພື່ອຄຸ້ມຄອງນໍ້າ ແລະ ດິນ. | (1) ທົບທວນໂຄງການທີ່ປະຕິບັດສໍາເລັດແລ້ວ ແລະ ກໍາລັງປະຕິບັດ ກ່ຽວກັບການອະນຸລັກດິນ, ແລະ (2) ພັດທະນາລະບົບສະໜັບສະໜູນດ້ານເຕັກນິກ ເພື່ອອະນຸລັກດິນ. |
| 6 | ແຜນງານຄົ້ນຄ້ວາ ການຄຸ້ມຄອງນໍ້າຊົນລະປະທານ | NAFRI/DOI | B | ວຽງຈັນ | - ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຢີທີ່ແທດເໝາະ ເພື່ອຄຸ້ມຄອງນໍ້າຊົນລະປະທານ. | (1) ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຢີຄຸ້ມຄອງນໍ້າຊົນລະປະທານ ທີ່ສໍາລັບພືດເຂດທີ່ງຽງ ແລະ ເຂດເນີນສູງ, (2) ຄົ້ນຄ້ວາຮູບການປະກອບສ່ວນຂອງຊາວນາ ໃນການຄຸ້ມຄອງນໍ້າຊົນລະປະທານ ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ, (3) ໃຫ້ການຝຶກອົບຮົມ ດ້ານເຕັກນິກແກ່ພະນັກງານກັບທີ່ ແລະ ດ້ານການຄົ້ນຄ້ວາ ພາຍໃນປະເທດ. |
| 7 | ໂຄງການພື້ນຜູ້ ແລະ ຂະຫຍາຍລະບົບອຸຕຸນິຍົມວິທະຍາເພື່ອການພັດທະນາການກະເສດ ແລະ ຄວບຄຸມໄພນໍ້າຖ້ວມ | DMH/MAF | A | ທົ່ວປະເທດ | - ເພື່ອພື້ນຜູ້ ແລະ ຂະຫຍາຍລະບົບຄົ້ນຄ້ວາດ້ານອຸຕຸນິຍົມ ແລະ ອຸທິກກະສາດ ເພື່ອພັດທະນາກະສິກໍາ ແລະ ພະຍາກອນອາກາດ ເພື່ອປ້ອງກັນຜົນເສັ້ງຫາຍຈາກໄພທໍາມະຊາດ. | (1) ພື້ນຜູ້ສິ່ງອໍານວຍ ແລະ ປ່ຽນອຸປະກອນຕິດຕາມໃໝ່, (2) ກໍ່ສ້າງສະຖານີອຸຕຸນະຍົມ-ອຸທິກກະສາດໃໝ່, (3) ຍົກລະດັບໂທລະຄົມມະນາຄົມ ແລະ ສ້າງຕັ້ງລະບົບເຄືອຕໍາຍ, (4) ຍົກລະດັບການເກັບກໍາ/ສັງລວມ/ປະກອບ ແລະ ວິໄຈຂໍ້ມູນ, (5) ຍົກລະດັບລະບົບພະຍາກອນອາກາດ ແລະ ນໍ້າຖ້ວມ, (6) ປັບປຸງລະບົບເຮັດວຽກ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງ, (7) ແຜນງານຍົກລະດັບການສຶກສາຂອງ DMH ແລະ ຫ້ອງການອຸຕຸນິຍົມ-ອຸທິກກະສາດຂອງ DMH ແລະ ຫ້ອງການອຸຕຸນິຍົມ-ອຸທິກກະສາດຂັ້ນແຂວງໂດຍຜ່ານການ ສໍາຫລວດແບບມີສ່ວນຮ່ວມວາງແຜນ ກວດກາຕິດຕາມການກໍ່ສ້າງ ແລະ ຝຶກອົບຮົມຢູ່ຕ່າງປະເທດ. (9) ກະກຽມໂຄງການສຶກສາໂຄງການຫລັກສູດ ສໍາລັບພະນັກງານຂອງ DMH ແລະ ຫ້ອງການອຸທິກກະສາດລະດັບຂັ້ນແຂວງ. |

| | | | | | | |
|----|---|--------------------------------------|---|-----------|---|--|
| 8 | ຕອບສະໜອງສະພາວິ ທະ ຍາສາດເພື່ອສຶກສາສະ ພາບແວດລ້ອມແລະພັດ ທະນາ ກະສິກໍາ | ສະພາວິທະຍາ ສາດ/ສໍານັກງານ ນາຍົກ | B | ທົ່ວປະເທດ | (1) ສະໜັບສະໜູນການສ້າງຕັ້ງສະມາຄົມຊັບພະຍາກອນ ແບບຊຸມຊົນ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງດິນ.(2) ສະໜັບສະໜູນ ການເກັບກຳຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບສິ່ງແວດລ້ອມ.(3) ຊ່ວຍເຫຼືອ ໃນການ ອອກສຳນັກກິດໝາຍ ກ່ຽວກັບຜົນກະທົບຕໍ່ ສິ່ງ ແວດລ້ອມ ຕໍ່ກະສິກໍາປ່າໄມ້, ການປະໂມງ ແລະ ສະໜັບ ສະໜູນຂໍ້ຕົກລົງຕ່າງໆດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມຂອງແຂວງ. | (1) ສ້າງເສັ້ນການການຈັດຕັ້ງກຸ່ມ, (2) ສ້າງຕັ້ງລະບົບການເກັບກຳຂໍ້ມູນ ແບບມີສ່ວນ ຮ່ວມ ແລະ ການວິໄຈ, (3) ປັບປຸງລະບົບລາຍງານ ໃຫ້ແກ່ STEA ແລະ ອຸດສາຫະກຳ ບໍລິການກະສິກໍາ. |
| 9. | ປັບປຸງລະບົບພະຍາ ກອນອາກາດ ເພື່ອຮັບ ໃຊ້ການກະສິກໍາ ແລະ ປ້ອງກັນໄພພິບັດ | DMH/MAF | B | ທົ່ວປະເທດ | - ເພື່ອຮັບປະກັນການຜະລິດກະສິກໍາ ແລະ ປ້ອງກັນ ຄວາມເສຍຫາຍຈາກໄພທໍາມະຊາດ. | (1) ສ້າງສະຖານີ ລາດາ ເພື່ອຕິດຕາມສະພາບອາກາດ ຢູ່ເຂດພາກເໜືອ ແລະ ພາກໃຕ້ ເພື່ອຕິດຕາມພະຍຸ ເຂດຮ້ອນ ໃຫ້ເໝາະເໝາະ. (2) ສ້າງສະຖານີ UPPER AIR ຢູ່ ເມືອງດຽງຈັນ. (3) ຍົກລະດັບລະບົບ ພະຍາກອນອາກາດ ແລະ ນໍ້າຖ້ວມ. (4) ຕິດຕັ້ງ ລະບົບໂທລະຄົມມະນາຄົມ ແລະ ສ້າງລະບົບຕາຄ່າຍ.(5) ປັບປຸງດ້ານການຈັດຕັ້ງ ຂອງວິຊາການ ແລະ ບໍລິຫານ.(6) ຍົກລະດັບພະນັກງານ ຂອງ DMH ແລະ ຫ້ອງການອຸ ຕຸນິຍົມ-ອຸທິກກະສາດຂັ້ນແຂວງ. |

2. ສະຖາບັນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ

| ລ/ດ | ຊື່ໂຄງການ/ແຜນງານ | ອົງການປະຕິບັດ | ໂລຍະ | ທີ່ຕັ້ງ | ຈຸດປະສົງ | ໜ້າວຽກ |
|---|--|-----------------------------------|------|--|--|--|
| ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງທາງດ້ານໂຄງປະກອບການຈັດຕັ້ງຂອງ ກະຊວງກະສິກໍາ-ປ່າໄມ້(ກກປ) | | | | | | |
| 1.1 | ປັບປຸງລະບົບການຂອງ ການປົກຄອງ ແລະ ບໍລິ ຫານໃນກກປ | ກກປ/ເລຂາປະ ຈໍາ/PAFS/DAFO | A | ກກປ ຫ້ອງການ ປະຈໍາ, ຂະແໜງ ບໍລິຫານຂອງ PAFS ແລະ DAFO ທີ່ວປະເທດ | ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມາດຂອງບັນດາພະແນກການ ແລະ ອົງການຂອງ ກກປ ນັບທັງ PAFS/DAFOທາງ ດ້ານ ການປົກຄອງ ແລະ ການບໍລິຫານ ໂດຍຜ່ານ ການ ປັບປຸງ ທາງດ້ານການຈັດຕັ້ງ ແລະ ພັດທະນາຊັບພະຍາ ກອນມະນຸດ; ປັບປຸງ ການຈັດຕັ້ງ ກົມຂອງຂະແໜງ ການບໍລິຫານ ແລະ ວາງແຜນ ຂອງບັນດາ ພະແນກ ການ ໃນກະຊວງກະສິກໍາ , PAFS/DAFO | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ເພື່ອປັບປຸງ ຂັ້ນຕອນຂອງການບໍລິຫານ ແລະ ການປົກຄອງ (ວາງແຜນ, ຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ລາຍງານ), (2) ສ້າງໃຫ້ມີ ຂັ້ນຕອນຂອງການປົກຄອງ ແລະ ການບໍລິຫານ ທີ່ໄດ້ຮັບການປັບປຸງແລ້ວ, (3) ດໍາເນີນການຈັດຕັ້ງການຝຶກອົບຮົມກັບທີ່ ແລະ ຫັດສະນະສຶກສາສໍາລັບພະນັກງານກ່ຽວຂ້ອງກັບຂະແໜງການບໍລິຫານ ແລະ ການປົກຄອງ ຂອງ ກກປ PAFS/DAFO(ໂດຍປະສົມປະສານກັບ ໂຄງການຝຶກອົບຮົມ RAFETC |
| 1.2 | ປັບປຸງຄວາມອາດສາ ມາດດ້ານແຜນການ ແລະ ສະຖິຕິຂອງກກປ | MAF/DOP/ PAFS/DAFO | A | MAF, DOP ຂະ ແໜງການວາງ ແຜນຂອງ PAFSແລະ DAFO ທີ່ວປະເທດ | ປັບປຸງຄວາມອາດສາມາດທາງດ້ານການວາງແຜນ ແລະ ສະຖິຕິ ຂອງ ບັນດາອົງການ ພະແນກການ ໃນກະ ຊວງກະສິກໍາ ນັບທັງ PAFS/DAFO ໂດຍຜ່ານການ ປັບປຸງດ້ານການຈັດຕັ້ງ ແລະ ພັດທະນາບຸກຄະລາ ກອນ; ປັບປຸງ ການຈັດຕັ້ງ ກົມຂອງຂະແໜງການບໍລິ ຫານ ແລະ ວາງແຜນ ຂອງບັນດາ ພະແນກການ ໃນກະ ຊວງກະສິກໍາ , PAFS/DAFO | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ເພື່ອປັບປຸງຄວາມສາມາດໃນການວາງແຜນ ແລະ ສະຖິຕິ ຕັ້ງແຕ່ລຸ່ມຫາເທິງ ຂອງບັນດາພະແນກການ ແລະ ອົງການກ່ຽວຂ້ອງຂອງ ກກປ ນັບທັງ PAFS/DAFO, (2) ປັບປຸງລະບົບຂ່າວສານດ້ານການບໍລິຫານ ແລະ ບາງແຜນການ ແຕ່ລຸ່ມ ຫາເທິງ ຈາກDAFO ໄປຫາ ກກປ (3) ນໍາໃຊ້ເຕັກໂນໂລຊີ ສະໄໝໃໝ່ ສໍາລັບການເກັບກໍາ ສະ ຖິຕິຂໍ້ມູນ(ການເດີນສໍາຫວັດ ເກັບກໍາແບບປາງ ນໍາໃຊ້ ລະບົບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທາງໄກ (Remote Sensing)) (4) ພັດທະນາລະບົບ ຂ່າວສານເຕືອນໄພລ່ວງໜ້າ(5) ສະໜອງວັດຖຸອຸ ປະກອນ ແລະ ເຄື່ອງມືສໍາລັບການວາງແຜນ ແລະ ສະຖິຕິ (6) ດໍາເນີນການຈັດຕັ້ງການຝຶກອົບ ຮົມກັບທີ່ ແລະ ຫັດສະນະສຶກສາສໍາລັບພະນັກງານ ກ່ຽວຂ້ອງກັບຂະແໜງການບໍລິຫານ ແລະ ການປົກຄອງຂອງ ກກປ PAFS/DAFO (ໂດຍປະສົມປະສານກັບ ໂຄງການຝຶກອົບຮົມ RAFETC. |
| 1.3 | ປັບປຸງການບໍລິຫານຊັບ ພະຍາກອນມະນຸດ ຂອງກກປ | ກກປ/ກົມຈັດ ຕັ້ງພະນັກງານ PAFS/DAFO | A | ກກປ/ກົມຈັດ ຕັ້ງພະນັກງານ ຂະແໜງພະນັກ ງານ ຂອງ PAFS / DAFO ທີ່ວປະເທດ | ເພື່ອປົກຄຸມຄວາມສາມາດທາງດ້ານ ການບໍລິຫານບຸກ ຄະລາກອນ ໂດຍຜ່ານການປັບປຸງການຈັດຕັ້ງ ແລະ ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ ຂອງບັນດາພະແນກ ການ ແລະ ອົງການຂອງ ກກປ ນັບທັງ PAFS/DAFO; ຊັບຊ້ອນຄົນ ແລະ ປັບປຸງ ພະແນກການບໍລິຫານແລະ ວາງແຜນການ (ຂະແໜງບຸກຄະລາກອນ) ຂອງກົມ ໃນ ກກປ, PAFS / DAFO | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ເພື່ອປັບປຸງ ກົມຈັດຕັ້ງພະນັກງານຂອງ ກກປ ລວມທັງຂະ ແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ນັບທັງ PAFS/ DAFO 2. ພັດທະນາຖານຂໍ້ມູນດ້ານການກໍານົດໜ້າ ວຽກ, ໂຄງການພັດທະນາໜ້າວຽກ ແລະ ໂຄງການຝຶກອົບຮົມກັບທີ່ ໂດຍອີງໃສ່ການຜິດາຄາວ ຄາມຕ້ອງການໃນການອົບຮົມ (3) ສ້າງຕັ້ງສູນພັດທະນາບຸກຄະລາກອນຂອງ ກກປ ສໍາບັບ ຝຶກອົບຮົມວາງແຜນ ປະສານງານ ແລະ ນໍາພາບຸກຄະລາກອນ, (4) ດໍາເນີນການຈັດຕັ້ງການ ຝຶກອົບຮົມກັບທີ່ ແລະ ຫັດສະນະສຶກສາສໍາລັບພະນັກງານ ກ່ຽວຂ້ອງກັບຂະແໜງການບໍລິຫານ ແລະ ການປົກຄອງຂອງ ກກປ PAFS/DAFO (ໂດຍປະສົມປະສານກັບ ໂຄງການຝຶກອົບຮົມ RAFETC. |
| 2 | ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ດ້ານການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ວາງແຜນຂອງສະຖາບັນ ກກປ | MAF/PAFS/ DAFO | B | ທຸກແຂວງ | ເພື່ອປັບປຸງ ແລະ ເພີ່ມທະວີບັນດາພະແນກການ ບໍລິ ຫານແລະວາງແຜນ ຂອງແຂວງ ແລະ ເມືອງ ທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງກັບ ກະສິກໍາ ແລະ ການພັດທະນາຊຸມນະບົດ ຕາມນະໂຍບາຍກະຈາຍອໍານາດ; ແລະ ເພີ່ມທະວີການ ປັບປຸງ ດ້ານການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວດ້ານບໍລິ ຫານບຸກຄະລາກອນຂອງ ກກປ PAFS/ DAFO | (1) ຕິດຕາມການເຄື່ອນໄຫວປັບປຸງການຈັດຕັ້ງ ຊຶ່ງໄດ້ດໍາເນີນມາ ໃນໂຄງການປັບປຸງການຈັດ ຕັ້ງຕົ້ນກ່ອນ; (2) ຕິດຕາມການຝຶກອົບຮົມກັບທີ່ໃຫ້ແກ່ພະນັກການ ກກປ PAFS/ DAFO |

AT2-3

| | | | | | | |
|-----|--|-----------------------------|---|---|--|---|
| 3 | ທັດສະນະສຶກສາ ກ່ຽວກັບການຕັດສິນຕົກລົງຂຶ້ນທ້ອງຖິ່ນ | ຫ້ອງການແຂວງ | B | ທົ່ວປະເທດ | ສ້າງຄວາມຮູ້ ກ່ຽວກັບວິທີການບໍລິຫານ ບັນພິນຖານ ການແບ່ງຂັ້ນຄຸ້ມຄອງ. | ຜູ້ຕາງໜ້າຫ້ອງການແຂວງ ແລະ ເມືອງ ທັດສະນະສຶກສາຢູ່ປະເທດອື່ນ. |
| 4 | ໂຄງການປັບປຸງ ໂຄງປະກອບການຈັດຕັ້ງຂອງ NAFRI | NAFRI | A | ສູນຄົ້ນຄວ້າ NAFRI ທີ່ຕັ້ງຢູ່ວຽງຈັນ, ຈຳປາສັກ ແລະ ຫລວງພະບາງ | ພັດທະນາ ລະບົບຄົ້ນຄວ້າ ດ້ານກະສິກໍາ ແລະ ລະບົບປູກຊ້າງ ແບບຊົນນະບົດ ທີ່ມີປະສິດທິຜົນ ແລະ ປະສິທິພາບ ໂດຍຜ່ານການປັບປຸງການຈັດຕັ້ງ ກໍ່ສ້າງຄວາມສາມາດໃຫ້ພະນັກງານ ປົກຄະດີບໍລິຫານອຳນວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ແກ່ການຄົ້ນຄວ້າ. | ກະຊວງເບິ່ງໜ້າວຽກຂອງໂຄງການຢູ່ໃນໂຄງການຍ່ອຍ 4.1, 4.2 ແລະ 4.3 |
| 4.1 | ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານການຈັດຕັ້ງ ໃຫ້ແກ່ NAFRI ແລະ ປັບປຸງໂຄງການ | NAFRI | A | ທົ່ວປະເທດ | ຄືກັບຂ້າງເທິງ | (1) ຕິດຕັ້ງລະບົບຕາໜ່າງ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ເພື່ອພັດທະນາ ລະບົບບໍລິຫານຄວາມຮູ້, (2) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ສຳລັບ ລະບົບການປະສານງານດ້ານການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ດ້ານການບໍລິຫານ ແລະ ການວາງແຜນການຄົ້ນຄວ້ານັບທັງ ການຄັດເລືອກ ໂຄງການຄົ້ນຄວ້າຕ່າງໆ ສ້າງລະບົບ ຕິດຕາມກວດກາ ບັນດາກິດຈະກຳ ຄົ້ນຄວ້າ ປັບປຸງການເຊື່ອມຕໍ່ກັບ ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າຂອງປະເທດເພື່ອນບ້ານ; (3) ຝຶກອົບຮົມທາງດ້ານວິຊາການ ກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງ ການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຕາໜ່າງຂໍ້ມູນຂ່າວສານ, ການວາງແຜນການ ແລະ ລະບົບຕິດຕາມກວດກາ. |
| 4.2 | ໂຄງການສ້າງຄວາມສາມາດໃຫ້ພະນັກງານ NAFRI | NAFRI | A | ທົ່ວປະເທດ | ຄືຂ້າງເທິງ | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານເຕັກນິກເພື່ອສ້າງ ແຜນງານຝຶກ ອົບຮົມກັບທີ່, ຝຶກອົບຮົມພາຍໃນປະເທດ ແລະ ຢູ່ຕ່າງປະເທດ ໃນວິຊາສະເພາະໃດໜຶ່ງ. (2) ປະຕິບັດແຜນງານການອົບຮົມດັ່ງກ່າວ; (3) ກວດກາຕິລາຄາແຜນງານຝຶກອົບຮົມດັ່ງກ່າວ; (4) ສ້າງຖານຂໍ້ມູນສຳລັບສຳເນົາ ປະຫວັດພະນັກງານຂອງ NAFRI. |
| 4.3 | ໂຄງການປົກຄະດີບັນຫາຄົ້ນຄວ້າ NAFRI | NAFRI | A | ທົ່ວປະເທດ | ຄືຂ້າງເທິງ | ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານເຕັກນິກສຳລັບການສຳເນົາ ແລະ ຕິລາຄາ ອຸປະກອນສິ່ງອຳນວຍຕ່າງໆ ສຳລັບການຄົ້ນຄວ້າ, ຮ່າງແຜນປັບປຸງເບື້ອງຕົ້ນ; (2) ໃຫ້ການປົກຄະດີແຜນການປັບປຸງເບື້ອງຕົ້ນ, ອອກແບບ, ປະເມີນຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ ແລະ ກະກຽມເອກະສານປະມຸນ. (3) ດຳເນີນການປັບປຸງສິ່ງອຳນວຍຕ່າງໆ ແລະ ຕິດຕັ້ງອຸປະກອນ. |
| 5. | ປະສານສົມທົບການຄົ້ນຄວ້າຢູ່ບັນດາປະເທດອາຊຽນ. | NAFRI | A | ທົ່ວປະເທດ | ສ້າງລະບົບປະສານງານດ້ານ ການຄົ້ນຄວ້າກັບບັນດາປະເທດ ເພື່ອນບ້ານແນໃສ່ເພື່ອປັບປຸງ ປະສິດທິພາບ ແລະ ຜົນໄດ້ຮັບຂອງການຄົ້ນຄວ້າ | (1) ເຊື່ອເຊັນບັນດານັກວິທະຍາສາດຂອງອາຊຽນ ເພື່ອດຳເນີນການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ທັດສະນະສຶກສາຢູ່ ສປປລາວ. (2) ຮ່ວມປະຊຸມປະຈຳປີ ກັບສະບັບກ່ຽວຂ້ອງ. (3) ສ້າງລະບົບແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນຂ່າວສານດ້ານການຄົ້ນຄວ້າ. |
| 6. | ໂຄງການປັບປຸງການ ກັກກັນພືດ | ອົງການບ້ອງກັນຊາດ(NPPO)/DO A | A | ວຽງຈັນ, ທົ່ວປະເທດ | ເພື່ອສ້າງເສັ້ນຄວາມເຊື່ອໝັ້ນຕໍ່ຜະລິດຕະພັນກະສິກຳສິ່ງອອກ ແລະ ຮັບປະກັນການບ້ອງກັນພືດຜົນຢູ່ ສປປລາວ ໂດຍຜ່ານການປັບປຸງລະບົບ ກັກກັນພືດ | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກສຳລັບການຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງ ຄົນໃໝ່ ບັນດາລະບຽບການທີ່ພວມໃຊ້ຢູ່ໃນປະຈຸບັນ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ລະບົບກັກກັນພືດ.(2) ພື້ນຖານກວດຫ້ອງວິໃຈ ແລະ ວັດຖຸອຸປະກອນຕ່າງໆ .(3) ສ້າງຕັ້ງດ່ານກວດ 6 ແຫ່ງຂຶ້ນຕື່ມອີກ ຢູ່ຊາຍແດນຕິດກັບມຽນມາ ແລະ ກຳປູເຈຍ. (4) ດຳເນີນການຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ພະນັກງານເຮັດໜ້າທີ່ກວດກາກັກກັນພືດ |
| 7. | ຂໍ້ກຳນົດກົດໝາຍກ່ຽວກັບ ຜຸນເຄມີ ທີ່ໃຊ້ໃນກະສິກຳ | DOA | B | ວຽງຈັນ ແລະ ທົ່ວປະເທດ | ເພື່ອປົກປັກຮັກສາຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ບ້ອງກັນ ຊຸບັດຕິເຫດ ທີ່ຈະເກີດຂຶ້ນກັບຊາວນາ ໃນການນຳໃຊ້ທາດເຄມີ | (1) ທົບທວນຄືນບັນດາຂໍ້ກຳນົດກ່ຽວກັບການໃຊ້ທາດເຄມີ. (2) ສ້າງຕັ້ງລະບົບຂົນທະນາບຸນໃຫ້ແກ່ ຜູ້ຈຳໜ່າຍ ແລະ ຂາຍຍົກຜຸນເຄມີໃຊ້ໃນກະສິກຳ. |
| 8. | ຂໍ້ກຳນົດກ່ຽວກັບການນຳເຂົ້າເມັດພັນ, ການລົງທະບຽນເມັດພັນ ແລະ ລະ | DOA | B | ວຽງຈັນ ແລະ ທົ່ວປະເທດ | ເພື່ອພັດທະນາລະບົບໃນການລົງທະບຽນປະເພດແນວພັນ ສຳລັບ ວັດຖຸທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການປູກຝັງ ແລະ ເມັດພັນ. | (1) ພິຈາລະນາຄືນ ບັນດາຂໍ້ກຳນົດ ທີ່ພວມນຳໃຊ້ປະຈຸບັນ ກ່ຽວກັບເມັດພັນ ແລະ ວັດຖຸກ່ຽວຂ້ອງກັບການປູກຝັງ . (2) ລະບົບ ການຂົນທະນາບຸນເມັດພັນ ແລະ ສິ່ງອຳນວຍຕ່າງໆ.(3) ຝຶກອົບຮົມພະນັກງານກ່ຽວກັບບັນດາຂັ້ນຕອນໃນການຂົນທະນາບຸນພືດພັນ. |

| | | | | | | |
|----|---|---|---|---------------------------------|--|--|
| 9. | ບົບການອອກໜະບຽນ ສິນເສັ້ນພາລະບົດບາດ ອັນໃໝ່ ຂອງກກປ ແລະ ອຳນາດການປົກຄອງ ທ້ອງຖິ່ນ ໃນເສດຖະກິດ ຕະຫລາດ(T/A) | ສຳນັກງານນາຍ ປົກ (ຄະນະກຳມະ ການຊີ້ນຳການປະ ຈືຮູບສະຖາບັນ ແລະ ການປົກ ຄອງ) | B | ກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ທຸກງ ແຂວງ | ສ້າງແຜນແມ່ບົດ ແລະ ສ້າງນຳສະເໜີກູ້ຮູ້ວັດກັບພາລະ ບົດບາດອັນໃໝ່ ຂອງ ກກປ ແລະ ອຳນາດການປົກ ຄອງທ້ອງຖິ່ນໃນເສດຖະກິດຕະຫລາດ | (1) ພິຈາລະນາຄືນ ບົດບາດຂອງລັດຖະບານ ແລະ ພາກສ່ວນເອກະຊົນໃນຂອບເຂດດ້ານເສດ ຖະກິດ ມະຫາພາກ ຂອງປະເທດ. (2) ສຶກສາພາລະບົດບາດ ອັນເໝາະສົມ ຂອງ ກກປ ແລະ ອຳນາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ໃນວຽກງານກະສິກຳ. (3) ສຶກສາລະບົບການບໍລິຫານອັນເໝາະ ສົມ ແລະ ໂຄງປະກອບຂອງການຈັດຕັ້ງ ຂອງ ກກປ ແລະ ອຳນາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ໃນ ການລົງຄວາມຕັດສິນໃຈ, ການຕີລາຄາພະນັກງານ ການບໍລິຫານຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ຕິດຕາມແລະ ຕີລາຄາໂຄງການ, ບໍລິຫານການເງິນ ແລະ ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີ. |
|----|---|---|---|---------------------------------|--|--|

3. ການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ

| ລ/ດ | ຊື່ໂຄງການ/ແຜນງານ | ອົງການປະຕິບັດ | ໄລຍະ | ທີ່ຕັ້ງ | ຈຸດປະສົງ | ໜ້າວຽກ |
|-----|--|-----------------|------|--|--|--|
| 1 | ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ແລະ ການຂະຫຍາຍຕົວທາງດ້ານການບໍລິການ ກກປ. | MAF/AEA | A | MAF, NAFEA, Nation wide | ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ໃຫ້ແກ່ກອງກຳລັງເສີມ ເມືອງ ແລະ ແຂວງ. | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການ ແລະ ການຈັດຕັ້ງໃຫ້ແກ່ກອງກຳລັງເສີມກະສິກຳ, (2) ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການ ສຳລັບອຳນວຍຄວາມສະດວກ ໃຫ້ແກ່ ຫນ່ວຍຝັກອົບຮົມ ການສົ່ງເສີມກະສິກຳ ຂອງກອງຕັ້ງກ່າວ, PAFS/DAFO(3) ຝັກອົບຮົມຄູ່ຝັກ ແລະ ພະນັກງານສົ່ງເສີມ ຂັ້ນເມືອງ ແລະ ຂັ້ນແຂວງ.(4) ຝັກອົບຮົມ OTJ ໃຫ້ແກ່ FSEW.(5) ພັດທະນາ ແລະປະຕິບັດໂຄງການສົ່ງເສີມຂັ້ນເມືອງ. (6) ພັດທະນາຫນ່ວຍຝັກອົບຮົມສົ່ງເສີມ ຂັ້ນເມືອງ ແລະ ຂັ້ນແຂວງ |
| 2 | ປັບປຸງສູນຝັກອົບຮົມສົ່ງເສີມກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ແລະ ໂຮງຮຽນວິຊາຊີບຊາວນາ (ພັດທະນາການຝັກອົບຮົມ ກັບທີ່ຂັ້ນເມືອງ ແລະ ຝັກອົບຮົມຊາວນາໃນວຽກງານກະສິກຳປ່າໄມ້ (ໄລຍະ 1). | MAF/RAFECT -FVS | A | RAFECT /FVS ຢູ່ ຊຽງເງິນ ຫລວງພະບາງ, ປາກແຈ້ງ ວຽງຈັນ, ເຊໂປນ ສະຫວັນນະເຂດ /FVS ຫລວງນ້ຳທາ ແລະ ຫົວພັນ ແລະ ຈຳປາສັກ | ເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ໃຫ້ແກ່ ການບໍລິການສົ່ງເສີມກະສິກຳປ່າໄມ້ຂັ້ນເມືອງ ແລະ ຂັ້ນບ້ານ ດ້ວຍການເພີ່ມທະວີຄວາມສາມາດ ຂອງສູນຝັກ ສົ່ງເສີມ ກະສິກຳປ່າໄມ້ຂອງເຂດ ແລະ ຝັກອົບຮົມວິຊາຊີບທາງດ້ານກະສິກຳປ່າໄມ້ ໃຫ້ແກ່ຊຸມຊົນກະສິກອນ. | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການ ເພື່ອພັດທະນາໂຄງການຝັກອົບຮົມ ແລະ ຂະຫຍາຍຂອງ ສູນຝັກອົບຮົມສົ່ງເສີມກະສິກຳປ່າໄມ້ຂອງເຂດ ແລະ FVS.(2) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການ ເພື່ອພັດທະນາ ໂຄງການຝັກອົບຮົມ ແລະ ວັດຖຸຊຸມຊົນກອນ ໃຫ້ແກ່ສູນຝັກ ສົ່ງເສີມກະສິກຳປ່າໄມ້ຂອງເຂດ ແລະ FVS. (3) ພັດທະນາແບບຢ່າງ ໃນການສົ່ງເສີມ ແລະ ສົ່ງເຂດໃນການຝັກອົບຮົມ ສຳລັບສູນຝັກ.(4) ປັບປຸງສົ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກຕ່າງໆຂອງສູນຝັກ.(5) ພັດທະນາສົ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກ ແລະ ພາມເພື່ອລົງຝັກທັດ ຂອງ FVS.(6) ຝັກອົບຮົມຢ່າງເປັນລະບົບ ໃຫ້ແກ່ ພະນັກງານ ກວດກາຂັ້ນເມືອງ ແລະ FSEW.(7) ຝັກອົບຮົມ ຊຸມຊົນຊາວກະສິກອນ. |
| 3 | ພັດທະນາການຝັກອົບຮົມກັບທີ່ ແລະ ການຝັກອົບຮົມຊາວນາ ດ້ານກະສິກຳປ່າໄມ້ ຂັ້ນເມືອງ (ໄລຍະ2) | MAF/PAFS/FVS | B | FVS ຢູ່ 11 ແຂວງ | ເພື່ອປັບປຸງການບໍລິການ ການສົ່ງເສີມການກະສິກຳປ່າໄມ້ ດ້ວຍການຝັກອົບຮົມວິຊາຊີບ ດ້ານກະສິກຳປ່າໄມ້ ໃຫ້ແກ່ຊຸມຊົນຊາວກະສິກອນ. | (1) ສ້າງແບບFSV ໃນທຸກແຂວງ(2) ພັດທະນາສົ່ງອຳນວຍແລະພາມລົງຝັກທັດຂອງFSV (3 ຝັກອົບຮົມຊຸມຊົນຊາວກະສິກອນ |
| 4 | ປັບປຸງຄວາມສາມາດຂອງການສຶກສາດ້ານວິຊາການກະສິກຳປ່າໄມ້ | MAF, AFTS | A | AFTS ປາກເຮືອງ ຫຼວງພະບາງ ເມືອງໃໝ່ ບໍລິຄຳໄຊ, ນາແກສະຫວັນນະເຂດ , ປາກເຊ ຈຳປາສັກ | ເພື່ອຍົກສູງຄຸນນະພາບການສຶກສາດ້ານກະສິກຳປ່າໄມ້ຂອງພະນັກງານວິຊາການໂດຍການປັບປຸງລັກສຸດ ແລະປັບປຸງສົ່ງອຳນວຍຢູ່4ໂຮງຮຽນວິຊາການກະສິກຳປ່າໄມ້ທີ່ມີຢູ່ | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການເພື່ອປັບປຸງທັກສູດ(2)ທັດສູດຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການສຳລັບການພັດທະນາບົດສອນແລະບົມຄູ່ມື (3) ຝັກອົບຮົມຄູ່ສອນແລະຄູ່ຝັກ(4) ໃຫ້ທຶນການສຶກສາ ໄປຮຽນຕໍ່ຢູ່ຕ່າງປະເທດ ສຳລັບຄູ່ສອນແລະຄູ່ຝັກ(5) ພິມບົມແບບຮຽນແລະເອກະສານແບບຮຽນ(6 ປັບປຸງສົ່ງອຳນວຍຂອງໂຮງຮຽນ(7 ສ້າງພາມຂອງໂຮງຮຽນເພື່ອການລົງຝັກທັດ |
| 5 | ປັບປຸງຂອງໂຮງຮຽນ ຊັ້ນລະປະທານ | MAF ທ່າງ່ອນ ITS | A | ທ່າງ່ອນ ITS ກຳແພງນະຄອນວຽງຈັນ | ເພື່ອພັດທະນາການສຶກສາແລະການຝັກອົບຮົມພະນັກງານ ດ້ານຊີນລະປະທານໂດຍການປັບປຸງທັກສູດແລະສົ່ງອຳນວຍຂອງໂຮງຮຽນ ທ່າງ່ອນທີ່ມີແລ້ວ | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການເພື່ອປັບປຸງທັກສູດ(2)ທັດສູດຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການສຳລັບການພັດທະນາບົດສອນແລະບົມຄູ່ມື(3)ຝັກອົບຮົມຄູ່ສອນແລະຄູ່ຝັກ(4)) ໃຫ້ທຶນການສຶກສາ ໄປຮຽນຕໍ່ຢູ່ຕ່າງປະເທດ ສຳລັບຄູ່ສອນແລະຄູ່ຝັກ(5) ພິມບົມແບບຮຽນແລະເອກະສານແບບຮຽນ(6) ປັບປຸງສົ່ງອຳນວຍຂອງໂຮງຮຽນ(7) ສ້າງເນື້ອທີ່ສຳລັບການລົງຝັກທັດຂອງໂຮງຮຽນ |

| | | | | | | |
|---|--|-----------------------|---|---|---|--|
| 6 | ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມາດຂອງການສຶກສາສັນມະຫາວິທະຍາໄລ ໃນດ້ານກະສິກໍາປ່າໄມ້ | MAF, ກະຊວງສຶກສາ, NUOL | A | ສະຖາບັນປ່າໄມ້ດົງໂຕກ, ໂຮງຮຽນຊົນລະປະທານຕາດທອງ, ກະເສດນາປົງ | (1) ບົກລະດັບການຝຶກອົບຮົມ ລະດັບມະຫາວິທະຍາໄລ ກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງຊົນລະປະທານ ແລະ ຊັບພະຍາກອນນ້ຳ ໂດຍປັບປຸງຫຼັກສູດ ແລະ ຕຳລາ ແລະ ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນ, (2) ພັດທະນາລະບົບຝຶກອົບຮົມ ແລະ ການສຶກສາດ້ານຊົນລະປະທານຂອງ SMS ແລະ ນັກວິສະວະກອນ ແລະ ວິຊາການຊັ້ນສູງ ດ້ານຊົນລະປະທານໃນຕໍ່ໜ້າ. | (1) ປັບປຸງຫຼັກສູດ ແລະ ຕຳລາວິສະວະກຳຊົນລະປະທານລະດັບ ປະລິນຍາໂທ ແລະ ປະລິນຍາເອກ ຍືນພື້ນຖານການສ້າງຕັ້ງ SMS, (2) ປັບປຸງຫຼັກສູດ ແລະ ຕຳລາປູກິມວິສະວະກຳຊົນລະປະທານ, ຄະນະສາດວິສະວະກຳ ແລະ ເຄຫາສະຖານ, (3) ບົກລະດັບຄວາມສາມາດຂອງກິມວິສະວະກຳຊົນລະປະທານ ໂດຍຝຶກອົບຮົມຄູບົກ, ພັດທະນາເຄື່ອງຊ່ວຍ ແລະ ສິ່ງອຳນວຍການສິດສອນ ລວມທັງ ພື້ນຜູ້ສິ່ງອຳນວຍ. |
| 7 | ການສຶກສາ ດ້ານກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ຢູ່ໂຮງຮຽນປະຖົມ ແລະ ມັດທະຍົມ. | MAF | B | ກະຊວງສຶກສາ, ທຸກແຂວງ | ປັບປຸງການສຶກສາດ້ານກະສິກຳ ຢູ່ໂຮງຮຽນປະຖົມ ແລະ ມັດທະຍົມ, ໂດຍສະເພາະຢູ່ໂຮງຮຽນເຂດຊົນນະບົດ. | (1) ປັບປຸງຫຼັກສູດ ແລະ ຕຳລາການສຶກສາດ້ານກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້, (2) ຝຶກອົບຮົມຄູສອນ ກ່ຽວກັບບົດສອນ ດ້ານກະສິກຳ, (3) ສ້າງ ແລະ ສະໜອງເອກະສານ ແລະ ເຄື່ອງຊ່ວຍສິດສອນ ລວມທັງ ພາບໃຫຍ່, ບົ້ມອ່ານ, ອຸປະກອນທົດລອງພື້ນຖານ ແລະ ຫີນ, (4) ສົ່ງເສີມສວນປູກຝັກ, ລ້ຽງສັດ ແລະ ສວນກ້າເບີ້ງຂອງໂຮງຮຽນ. |

4. ພຶດ: ການສົ່ງເສີມ, ຄົ້ນຄ້ວາ ແລະ ອື່ນໆ

| ລ/ທ | ຊື່ໂຄງການ/ແຜນງານ | ອົງການປະຕິບັດ | ໄລຍະ | ທີ່ຕັ້ງ | ຈຸດປະສົງ | ໜ້າວຽກ |
|-------------------------------|--------------------------------------|---------------|------|---|--|--|
| ການຜະລິດກເຂົ້າ | | | | | | |
| 1 | ໂຄງການປັບປຸງລະບົບຂະຫຍາຍເມັດພັນເຂົ້າ | DOA/NAFRI | A | ທົ່ວປະເທດ | - ເພີ່ມທະວີປະສິດທິຜົນຂອງການເກັບກຽວດ້ວຍການເພີ່ມການຜະລິດເມັດພັນເຂົ້າ ແລະສົ່ງເສີມການນຳໃຊ້ເມັດພັນເຂົ້າປັບປຸງໃນແຕ່ລະຄອບຄົວ | (1) ພື້ນຟູສົ່ງອັນດ້ວຍຂະຫຍາຍເມັດພັນທີ່ມີໃນປະຈຸບັນ; (2) ປັບປຸງໂຄງປະກອບລະບົບຂະຫຍາຍເມັດພັນ ລວມທັງຜະລິດເມັດພັນພັນຖານຄົ້ນໃໝ່; (3) ໃຫ້ການຝຶກອົບຮົມດ້ານເຕັກນິກ ດ້ານການຂະຫຍາຍເມັດພັນແກ່ ພະນັກງານ; ແລະ (4) ຝຶກອົບຮົມຊາວນາໃຊ້ເມັດພັນ. |
| 2 | ສ້າງສາງເຂົ້າສຳຮອງ ເພື່ອເຫດການສຸກເສີນ | DOA | B | ທົ່ວປະເທດ | - ຮັບປະກັນຄວາມປອດໄພ ດ້ານສະບຽງອາຫານລະດັບຊາດ. | (1) ສ້າງສ້າງ ແລະ ພື້ນຟູສາງພັນເຂົ້າ ເພື່ອເຫດການສຸກເສີນຢູ່ເຂດຫ່າງໄກ, (2) ຝຶກລະດັບຄວາມສາມາດດ້ານການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ດ້ານເຕັກນິກຂອງ ພະນັກງານຫຼັກແຫຼ່ງ, (3) ຈັດຕັ້ງການຝຶກອົບຮົມ ສຳລັບພາກສ່ວນເອກະຊົນ. |
| 3 | ໂຄງການປູກເຂົ້າຄົງທີ່ຢູ່ເຂດເນີນສູງ | DOA | S | ທົ່ວປະເທດ | - ເພື່ອພັດທະນາທິດລອງເລືອກເຊັ່ນວິທີການສຳລັບການຄົ້ນຄ້ວາກະສິກຳດິບອົງຈອນຢູ່ເຂດເນີນສູງ - ເພື່ອພັດທະນາລະບົບອາຊີບຄົງທີ່ແທນທີ່ການຖ່າງປ່າເຮັດໄຮ - ເພື່ອສົ່ງເສີມພັດທະນາຊຸມຊົນ ຄວາມອາດສາມາດໃນການຕັດສິນໃຈແລະນຳພາເຂດຊຸມຊົນທີ່ເປັນເປົ້າໝາຍ | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການໃນການຄົ້ນຄ້ວາວຽກງານຄົ້ນຄ້ວາ, (2) ຝຶກອົບຮົມພະນັກງານຂອງໂຄງການແລະພະນັກງານຂອງອົງການPAFS/ DAPO (3) ການໃຊ້ຈ່າຍທາງກົງແລະທົ່ວໄປ (4) ປະກອບວັດຖຸອຸປະກອນນັບທັງຄອມພິວເຕີ ແລະ ລິດຈັກໃຫ້ແກ່ IUARP |
| ການຜະລິດພືດ ເປັນສິນຄ້າ | | | | | | |
| 4 | ໂຄງການສົ່ງເສີມກະສິກຳແບບຫຼາກຫຼາຍ | DOA/PAFS/DAFO | A | ເຂດຊົນລະປະທານນ້ຳຂອງ, ບໍລິຄຳໄຊ, ຄຳມ່ວນ, ສະຫ້ວນນະເຂດ, ສາລະວັນ ແລະ ຈຳປາສັກ | - ເພີ່ມທະວີການປູກພືດຜັກເພື່ອສ້າງລາຍຮັບໃຫ້ປະຊາຊົນໂດຍການຂະຫຍາຍການປູກພືດສຳຮອງ ທີ່ຫລາກຫລາຍຕາມຂົງເຂດທີ່ມີຊົນລະປະທານ. | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກສຳລັບການບໍລິຫານໂຄງການ, ການກະກຽມຕາຕະລາງ ການປູກພືດ, ການຄັດເລືອກ ອອກແບບ ແລະ ຈັດຕັ້ງການສາທິດ (2) ດຳເນີນການຝຶກອົບຮົມ ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ DOA/PAFS/DAFO (3) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ສຳລັບ ການສາທິດ ດ້ານການປົກປັກຮັກສາ ແລະ ດຳເນີນວຽກງານ (4) ຊີ້ນຳທາງດ້ານເຕັກນິກ ແກ່ຊາວນາ ຢູ່ໃນເນື້ອທີ່ທີ່ມີການສາທິດ (5) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໃນການຈັດຕັ້ງ ການກະກຽມ ເນື້ອທີ່ ກຳເບີຍ (6) ດຳເນີນການສຳຫຼວດກ່ຽວກັບຄວາມຕ້ອງການທາງດ້ານກະສິກຳ ແລະ ກ່ຽວກັບການຕິດຕາມກວດກາ |
| 5 | ແຜນງານສົ່ງເສີມການຜະລິດຜັກ ແລະ ດອກໄມ້ | DOA/PAFS/DAFO | A | ກຳແພງນະຄອນ, ວຽງຈັນ ແລະ ບໍລິຄຳໄຊ. | - ເພີ່ມລາຍຮັບໃຫ້ແກ່ຊາວກະສິກອນ ໂດຍການຂະຫຍາຍການປູກພືດ ແລະ ດອກໄມ້ ຢູ່ໃນເຂດຊານເມືອງ | (2) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກສຳລັບການບໍລິຫານໂຄງການ, ການກະກຽມຕາຕະລາງ ການປູກພືດ, ການຄັດເລືອກ ອອກແບບ ແລະ ຈັດຕັ້ງການສາທິດ (2) ດຳເນີນການຝຶກອົບຮົມ ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ DOA/PAFS/DAFO (3) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ສຳລັບ ການສາທິດ ດ້ານການປົກປັກຮັກສາ ແລະ ດຳເນີນວຽກງານ (4) ຊີ້ນຳທາງດ້ານເຕັກນິກ ແກ່ຊາວນາ ຢູ່ໃນເນື້ອທີ່ທີ່ມີການສາທິດ (5) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກເພື່ອກຳນົດການຜະລິດ ແລະ ກຸ່ມການຕະຫຼາດ (6) ດຳເນີນການສຳຫຼວດກ່ຽວກັບຄວາມຕ້ອງການທາງດ້ານກະສິກຳ ແລະ ກ່ຽວກັບການຕິດຕາມກວດກາ |
| 6 | ແຜນງານສົ່ງເສີມການຜະລິດອ້ອຍແບບຍືນຍົງ | DOA/PAFS/DAFO | B | ພາກເໜືອຂອງລາວ | - ເພີ່ມທະວີການຜະລິດອ້ອຍ ຍືນພື້ນຖານລະບົບປູກຝັງ ທີ່ແທດເໝາະ. | (1) ສຳຫລວດຕະຫລາດອອກ ສຳລັບນ້ຳຕານ ແລະ/ຫລື ອ້ອຍ ຢູ່ຈີນ ແລະ ໄທ, (2) ວາງແຜນນຳໃຊ້ທີ່ດິນແບບມີສ່ວນຮ່ວມ ເພື່ອຜະລິດອ້ອຍແບບຍືນຍົງ, (3) ຈັດໝານສາທິດເຕັກນິກປັບປຸງ ລວມທັງລະບົບປູກຝັງທີ່ແທດເໝາະ ດ້ານນິເວດແກ່ຊາວນາ ໂດຍປະສານກັບຜົນການຄົ້ນຄ້ວາ. |
| 7 | ແຜນງານສົ່ງເສີມການສົ່ງອອກພືດຜັກ | DOA/PAFS/DAFO | A | ໄຊຍະບູລີ, ບໍ່ແກ້ວ, ຫຼວງນ້ຳທາ ແລະ ຊຽງຂວາງ | - ຂະຫຍາຍການສົ່ງອອກພືດແລະຜົນຜະລິດກະສິກຳຢູ່ຕາມເຂດຊາຍແດນ. | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໃນການສຶກສາການພັດທະນາ ກະສິກຳເພື່ອສົ່ງອອກຢູ່ບັນດາແຂວງທີ່ຢູ່ຕາມຊາຍແດນ (2) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການສຳລັບການຄຸ້ມຄອງໂຄງການ ການກະກຽມ ຕາຕະລາງເວລາປູກພືດ ແລະ ສ້າງແບ່ງສາທິດ (3) ຝຶກອົບຮົມພະນັກງານ DOA/PAFS/DAFO (4) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ສຳລັບ ການສ້າງ ແລະ ປົກປັກຮັກສາ ແບ່ງສາທິດ (5) ຊີ້ນຳທາງດ້ານເຕັກນິກ ແກ່ຊາວນາ ຢູ່ໃນເນື້ອທີ່ທີ່ມີການສາທິດ (6) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກເພື່ອກຳນົດທິວໜ່ວຍແບ່ງທາງດ້ານກະສິກຳ ຊຶ່ງບໍລິຫານໂດຍຊຸມຊົນ |

AT2-8

| | | | | | | |
|--------------------|--|---|---|--|---|---|
| | | | | | | ແລະ ກຸ່ມການຕະຫຼາດ (7) ດຳເນີນການສຳຫຼວດກ່ຽວກັບຄວາມຕ້ອງການທາງດ້ານກະສິກຳ ແລະ ກ່ຽວກັບການຕິດຕາມກວດກາ |
| 8 | ແຜນງານສົ່ງເສີມ ການຜະລິດໝາກໄມ້ຢູ່ພາກເໜືອຂອງລາວ. | DOA/PAFS/DAFO | A | ເຂດເນີນສູງ ແລະ ເຂດພູດອຍ, ຫຼວງພະບາງ, ຊຸດິມໄຊ ແລະ ຜົງສາລີ. | - ເພື່ອສ້າງລາຍຮັບເພີ່ມເຕີມ ໂດຍການ ສະຫຍາຍການປູກໝາກໄມ້ ຢູ່ເຂດເນີນສູງ ແລະ ພູດອຍພາກເໜືອ. | (3) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກສຳລັບການບໍລິຫານໂຄງການ , ການກະກຽມຕາຕະລາງ ການປູກພືດ, ການຄັດເລືອກ ອອກແບບ ແລະ ຈັດຕັ້ງແບ່ງສາທິດ (2). ດຳເນີນດາວເມັດອົບຮົມ ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ DOA/PAFS/DAFO (3) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ສຳລັບ ການສ້າງ ແລະ ປົກປັກຮັກສາແບ່ງສາທິດ (4) ຊີ້ນຳທາງດ້ານເຕັກນິກ ແກ່ຊາວນາ ຢູ່ໃນເນື້ອທີ່ທີ່ມີການສາທິດ (5) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກເພື່ອກຳນົດການຜະລິດ ແລະ ກຸ່ມການຕະຫຼາດ (6) ດຳເນີນການສຳຫຼວດກ່ຽວກັບຄວາມຕ້ອງການທາງດ້ານກະສິກຳ ແລະ ກ່ຽວກັບການຕິດຕາມກວດກາ. |
| 9 | ແຜນງານສົ່ງເສີມ ການຜະລິດໝາກໄມ້ຢູ່ພາກໃຕ້ຂອງລາວ. | DOA/PAFS/DAFO | A | ເຂດເນີນສູງ, ແຂວງເຊກອງ ແລະ ອັດຕະປື. | - ເລືອກເຟັ້ນ ແລະ ພັດທະນາການຜະລິດໝາກໄມ້ເປັນສົມຄຳຢູ່ເຂດເນີນສູງທາງພາກໃຕ້ຂອງລາວ. | (4) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກສຳລັບການບໍລິຫານໂຄງການ , ການກະກຽມຕາຕະລາງ ການປູກພືດ, ການຄັດເລືອກ ອອກແບບ ແລະ ຈັດຕັ້ງການສາທິດ (2) ດຳເນີນດາວເມັດອົບຮົມ ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ DOA/PAFS/DAFO (3) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ສຳລັບ ການສ້າງ ແລະ ປົກປັກຮັກສາແບ່ງສາທິດ (4) ຊີ້ນຳທາງດ້ານເຕັກນິກ ແກ່ຊາວນາ ຢູ່ໃນເນື້ອທີ່ທີ່ມີການສາທິດ (5) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກເພື່ອກຳນົດການຜະລິດ ແລະ ກຸ່ມການຕະຫຼາດ (6) ດຳເນີນການສຳຫຼວດກ່ຽວກັບຄວາມຕ້ອງການທາງດ້ານກະສິກຳ ແລະ ກ່ຽວກັບການຕິດຕາມກວດກາ |
| ການປູກມອນ ລ້ຽງມ້ອນ | | | | | | |
| 10 | ແຜນງານສົ່ງເສີມພືດໃຫ້ໄຍ | DOA/PAFS/DAFO, ສູນສົ່ງເສີມ ແລະ ຄົ້ນຄ້ວາການປູກມອນລ້ຽງໄໝ. | A | ທົ່ວປະເທດ | - ສ້າງລາຍຮັບເພີ່ມເຕີມໃນເຂດຊົນນະບົດ ໂດຍການສະຫຍາຍການຜະລິດ ຝ້າຍ ແລະ ໄໝທີ່ມີຄຸນນະພາບ | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການ ສຳລັບການບໍລິຫານໂຄງການການປູກດົມມອນ ແລະ ລ້ຽງມ້ອນ ພັດທະນາສ່ວນສ່ວມຂອງບ້ານທີ່ມີທຶນ ກິດຈະກຳຫຼັງການເກັບກ່ຽວບໍ່ມ້ອນ ແລະ ການຕະຫລາດ (2) ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການເພື່ອ ໃຫ້ແຜນການຟື້ນຟູ ສະຖານີ ແລະ ຊຸປະກອນ ຍົກລະດັບເຕັກໂນໂລຊີ ໃນການຜະລິດໄຂ່ ອອກແບບ ປະເມີນລາຍຈ່າຍ ແລະ ການກະກຽມເອະສານປະມູນ (3) ບູລະນະສູນຄົ້ນຄ້ວາ ແລະ ສົ່ງເສີມການປູກມອນລ້ຽງມ້ອນ ແລະ ຕິດຕັ້ງຊຸປະກອນທີ່ຈຳເປັນ (4) ຄັດເລືອກບ້ານບຸລິມະສິດເພື່ອ ປະຕິບັດໂຄງການ (5) ສ້າງກອງທຶນແລະ ກຳນົດກຸ່ມຊາວກະສິກອນໄດ້ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການ ຂອງ NGO (6) ຝຶກອົບຮົມພະນັກງານ ແລະ ຊາວກະສິກອນ (7) ຊີ້ນຳທາງດ້ານເຕັກນິກ ໃຫ້ແກ່ບັນດາຜາມປູກມອນລ້ຽງມ້ອນ ທາງດ້ານການ ປູກມອນແລະ ເຮືອນມ້ອນ ການປົກປັກຮັກສາສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກຕ່າງໆ ການລ້ຽງມ້ອນ ກິດຈະກຳຫຼັງເກັບກ່ຽວບໍ່ມ້ອນ. |
| 11 | ໂຄງການຊ່ວຍ ພາກສ່ວນເອກະຊົນ ຜະລິດໄໝ (ຂະໜາດໃຫຍ່) | DOA/PAFS/DAFO, ສູນສົ່ງເສີມ ແລະ ຄົ້ນຄ້ວາການປູກມອນລ້ຽງໄໝ. | B | ທົ່ວປະເທດ | ອຳນວຍການຜະລິດບໍ່ມອນ ແລະ ໄໝດິບ ທີ່ມີຄຸນນະພາບຢູ່ໂຮງງານເອກະຊົນ. | (1) ສ້າງລະບົບຜະລິດໄຂ່ມອນປະສົມ (ປີ-ປີ), (2) ຝຶກອົບຮົມພະນັກງານ ກ່ຽວກັບການສະຫຍາຍຟື້ນມ້ອນ, (3) ຝຶກອົບຮົມຊາວນາສະຫຍາຍຟື້ນມອນ, (4) ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອ ດ້ານເຕັກນິກ ກ່ຽວກັບການປູກມອນ, ລ້ຽງ ແລະ ສາວໄໝໃຫ້ພາກສ່ວນເອກະຊົນ, (5) ພັດທະນາລະບົບຕີລາຄາຄຸນນະພາບທັງບໍ່ມ້ອນ ແລະ ໄໝດິບ, (6) ສ້າງສິ່ງອຳນວຍທິດສອບຄຸນນະພາບຮັງໄໝ ແລະ ໄໝດິບ ແລະ ຈັດປະເພດຄຸນນະພາບໄໝ. |
| ການສົ່ງເສີມ | | | | | | |
| 12 | ໂຄງການສະຫຍາຍເຕັກໂນໂລຊີ ກະສິກຳ | AEA/NAFRI/STE A | A | ວຽງຈັນ & ທົ່ວປະເທດ | ສະໜອງຂໍ້ມູນຂ່າວສານເຕັກໂນໂລຊີ ກະສິກຳໃຫ້ແກ່ຊາວກະສິກອນ ແລະ ພະນັກງານສົ່ງເສີມໂດຍຜ່ານວິທະຍຸ ໂທລະພາບ | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການ ໃນການເກັບກຳຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ດ້ານລະບົບການເຮັດກະສິກຳ ສັງລວມຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ຄຳແນະນຳທາງດ້ານເຕັກນິກໃຫ້ແກ່ການທົດລອງພາກສະໜາມ (2) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ໃນການກະກຽມ ຂໍ້ມູນດິບ ແລະ ນຳເອົາໄປ ອອກໂຕສະນາ, ພັດທະນາລາຍການວິທະຍຸ ແລະ ໂທລະພາບກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນດ້ານກະສິກຳ ກະກຽມຂໍ້ມູນດິບເປັນລາຍລັກອັກ |

| | | | | | | |
|--------------------------------------|--|----------------------|---|----------------------|--|--|
| | | | | | | ສອນ (3) ຕິດຕັ້ງອຸປະກອນຕ່າງໆ ສຳລັບລາຍການໂທລະພາບ ແລະ ວິທະຍຸ (4) ຜະລິດລາຍການໂທລະພາບ ແລະ ວິທະຍຸ ແລະ ພິມເອກະສານໂຄສະນາຕ່າງໆ (5) ປັບປຸງລາຍການ ແລະ ສົ່ງພິມຕ່າງໆ ໃຫ້ທັນສະໄໝ. ຕອບສະໜອງ ແລະ ຕາມການສົ່ງຂ່າວ ແລະ ຂ່າວສານໃໝ່ໆ ຈາກສະໜາມ (6) ກວດກາຕີລາຄາປະສິດທິຜົນ ຂອງການໂຄສະນາ ປັບປຸງດັດແປງແກ້ໄຂໃຫ້ດີຂຶ້ນ. |
| 13 | ເຮັດການກະສິກຳ ແບບຜູກພັນສັນຍາ ຢູ່ໃນເຂດຈຸມສຸມ (ປະສົມປະສານກັບແຜນງານສົ່ງເສີມ AEA 8 | AEA/ DOA | B | AEA, ແລະ ທຸກແຂວງ | ສະໜັບສະໜູນກຸ່ມຜະລິດ ແລະ ສະໜັບສະໜູນຊາວນາ ກ່ຽວກັບການເຮັດກະສິກຳຕາມແບບຜູກພັນສັນຍາ. | (1) ສະໜັບສະໜູນການເຊັນສັນຍາ ລະຫວ່າງ ບໍລິສັດ ແລະ ຊາວນາ, (2) ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນດ້ານເຕັກນິກແກ່ ບໍລິສັດ ແລະ ຊາວນາ ກ່ຽວກັບ ເຕັກນິກການຜະລິດ ແລະ ລະບົບປູກຝັງ, (3) ຊ່ວຍຊາວນາ ແລະ ບໍລິສັດ ແກ້ໄຂຜິດພາດທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນການເຮັດກະສິກຳແບບຜູກພັນສັນຍາ, (4) ຝຶກອົບຮົມ SMS, FSEW ແລະ ຊາວນາ ກ່ຽວກັບ ວິທີເຮັດກະສິກຳຕາມແບບຜູກພັນສັນຍາ. |
| ການຄົ້ນຄ້ວາ ກ່ຽວກັບໂຄງການສ້າງເທິງນີ້ | | | | | | |
| 14 | ແຜນງານຄົ້ນຄ້ວາເຕັກໂນໂລຢີ ປູກກາເຟບ້ານອີ່ວູ້. | NAFRI/DOA/PAFS /DAFO | A | ຜູ້ຍຸງບໍລິເວນ | ເພື່ອພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີສະໄໝ ໃໝ່ສຳລັບການປູກກາເຟ ເພື່ອສົ່ງອອກ. | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ການຄົ້ນຄ້ວາ ຢູ່ສູນຄົ້ນຄ້ວາກາເຟ ແລະ ປູກກະສິກຳ ໂດຍສະເພາະແມ່ນໃນດ້ານ (ກ) ກິດຈະກຳສ້າງເປັ້ນກ່ຽວ ແລະ ການກວດກາຄຸນນະພາບ (ຂ) ການຄຸ້ມຄວາມອຸດົມສົມບູນຂອງດິນ ແລະ ການວິໄຈດິນ (ຄ) ລະບົບ ການເຮັດການກະສິກຳ ແລະ ເສດຖະກິດ(ງ) ການເຜີຍແຜ່ສົ່ງເສີມ ແລະ ຝຶກອົບຮົມ (ງ) ການຊ່ວຍເຫຼືອຂອງຊ່ຽວຊານ ໃນໄລຍະສັ້ນ ... (2) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການ ເພື່ອສ້າງມາດຕະຖານຄຸນນະພາບ ຂອງກາເຟ ຕິດຕັ້ງອຸປະກອນ ເພື່ອກວດກາຄຸນນະພາບ ແລະ ລະບົບ ກວດກາຄຸນນະພາບ (3) ຝຶກອົບຮົມພະນັກງານ ລວມທັງຝຶກອົບຮົມຄ່າທີ່ ແລະ ໄປທົດສະນະສຶກສາ (4) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ໂຄງການຝຶກອົບຮົມ ພະນັກງານສົ່ງເສີມ ຂອງ PAFS/DAFO ແລະ ຜູ້ປູກກາເຟຕົວແບບ.(5) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການສຳລັບກິດຈະກຳສົ່ງເສີມ ສ້າງແປງສາທິດ ແລະ ຕິດຕາມ ຕີລາຄາຂໍ້ມູນຂ່າວສານດ້ານການຕະຫຼາດ ກາເຟ. |
| 15 | ແຜນງານຄົ້ນຄ້ວາ ເຕັກໂນໂລຢີປູກພືດຜັກ. | NAFRI/DOA | A | ວຽງຈັນ ແລະ ທົ່ວປະເທດ | ຄັດເລືອກພັນປັບປຸງໃໝ່ ແລະ ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີການປູກຜັກ ທີ່ແທດເໝາະ ຢູ່ໃນສະໜາມ. | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ວິຊາການໃຫ້ແກ່ການຄົ້ນຄ້ວາ ຢູ່ສູນຄົ້ນຄ້ວາພືດແລະ ຕອກໄມ້ ແລະ ປັນດາສະຖານີຂອງແຂວງ ຕະຫຼອດຮອດການທົດລອງ ຢູ່ສະໜາມ (ກ) ປັບປຸງ ແລະ ທົດສອບປັນດາແນວພັນ .(ຂ) ວິໄຈດິນ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງຄວາມອຸດົມສົມບູນຂອງດິນ (ຄ) ປົກປັກຮັກສາພືດ (ງ) ລະບົບການກະສິກຳໃນການເສດຖະກິດ.(2) ຊ່ວຍເຫຼືອໃນດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ ກ່ຽວກັບການພັດທະນາຄົ້ນຄ້ວາພືດຜັກ ແຜນການບຸລະນະແລະປົກຄລະດັບ, ອອກແບບ ແລະ ປະເມີນຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ (3) ບຸລະນະສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກຕ່າງໆທີ່ມີແລ້ວຂອງ ສູນຄົ້ນຄ້ວາພືດແລະ ຜັກ ຍົກລະດັບສູນຄົ້ນຄ້ວາຢູ່ຂັ້ນແຂວງ (4) ດຳເນີນການຝຶກອົບຮົມໃຫ້ນັກຄົ້ນຄ້ວາສັງແຫຼ່ງ (ຢູ່ກັບທີ່ ແລະ ໄປຝຶກອົບຮົມຢູ່ຕ່າງປະເທດ). |
| 16 | ແຜນງານຄົ້ນຄ້ວາ ເຕັກໂນໂລຢີປູກຕົ້ນໄມ້ໃຫ້ໝາກ. | NAFRI/DOA | A | ວຽງຈັນ ແລະ ທົ່ວປະເທດ | ຄັດເລືອກພັນປັບປຸງໃໝ່ ແລະ ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີການປູກຕົ້ນໄມ້ໃຫ້ໝາກ ທີ່ແທດເໝາະ ຢູ່ໃນສະໜາມ. | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ວິຊາການໃຫ້ແກ່ການຄົ້ນຄ້ວາ ຢູ່ສູນຄົ້ນຄ້ວາພືດແລະ ຕອກໄມ້ ແລະ ປັນດາສະຖານີຂອງແຂວງ ຕະຫຼອດຮອດການທົດລອງ ຢູ່ສະໜາມ (ກ) ປັບປຸງ ແລະ ທົດສອບປັນດາແນວພັນ .(ຂ) ວິໄຈດິນ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງຄວາມອຸດົມສົມບູນຂອງດິນ ນັບທັງການ ຄຸ້ມຄອງ ການສຽດເຊາະຂອງດິນ (ຄ) ປົກປັກຮັກສາພືດ (ງ) ລະບົບການກະສິກຳໃນການເສດຖະກິດ.(2) ຊ່ວຍເຫຼືອໃນດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ ກ່ຽວກັບການພັດທະນາຄົ້ນຄ້ວາພືດຜັກ ແຜນການບຸລະນະແລະປົກຄລະດັບ, ອອກແບບ ແລະ ປະເມີນຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ (3) ບຸລະນະສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກຕ່າງໆທີ່ມີແລ້ວຂອງ ສູນຄົ້ນຄ້ວາພືດແລະ ຜັກ ຍົກລະດັບສູນຄົ້ນຄ້ວາຢູ່ຂັ້ນແຂວງ (4) ດຳເນີນການຝຶກອົບຮົມໃຫ້ນັກຄົ້ນຄ້ວາສັງແຫຼ່ງ (ຢູ່ກັບທີ່ ແລະ ໄປຝຶກອົບຮົມຢູ່ຕ່າງປະເທດ). |
| 17 | ແຜນງານຄົ້ນຄ້ວາເຕັກໂນໂລຢີ ເຮັດກະສິກຳແບບຄົບ | NAFRI/DOA | B | ວຽງຈັນ | ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຢີ ກະສິກຳແບບຄົບວົງຈອນເພື່ອຜະລິດສິນຄ້າດ້ານກະສິກຳ. | (1) ສ້າງລະບົບການກະສິກຳແບບຄົບວົງຈອນ ລວມທັງປູກພືດ, ການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ, (2) ສ້າງຟາມທົດລອງຢູ່ແຂວງ/ເມືອງ/ບ້ານບຸລິມະສິດ ເພື່ອ |

| | | | | | | |
|----|---|--|---|---------------------------|---|---|
| | ວົງຈອນ. | | | | | ພັດທະນາລະບົບການກະສິກຳແບບຄົບວົງຈອນ ແລະ ສະແດງຜົນໃຫ້ຊາວນາເຫັນ. |
| 18 | ໂຄງການປົກຄຸມອົບຮົມແລະຄົ້ນຄ້ວາເຂົ້າ ລາວ IRRI | NAFRI/DOA | S | ເນື້ອທີ່ປູກເຂົ້າທົ່ວປະເທດ | ວັດຖຸປະສົງຂອງ ໂຄງການໄລຍະ IV ມີ ແມ່ນແນໃສ່ໃຫ້ໄປເຖິງ ຊາວນາ ໂດຍອີງໃສ່ຄວາມສາມາດຂອງ ໂຄງການໃນການກຳນົດວາງແຜນ ດຳເນີນການປະຕິບັດ ບະກອບເອກະສານ ຕິດຕາມປະເມີນຜົນ ແຜນງານ ໃນການພັດທະນາການຄົ້ນຄ້ວາທີ່ແທດເໝາະກັບຄວາມຕ້ອງການຕົວຈິງ ຢ່າງມີຈຸດສຸມ ໃນການຜະລິດເຂົ້າຢູ່ທັງຍຸງ ແລະ ເຂດເນີນສູງ. | ໃນຊຸມປີຜ່ານມາ ໂຄງການໄດ້ກາຍເປັນ ແຫຼ່ງອັນດັບໜຶ່ງໃນການກຳສ້າງດ້ານຄວາມສາມາດ ແລະ ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີ ໃນການຜະລິດເຂົ້າ ເພື່ອຊ່ວຍ ວັດຖຸປະສົງອັນຍືນຍົງ ຂອງໂຄງການຄົ້ນຄ້ວາເຂົ້າລະດັບຊາດມີ SDC ໄດ້ມີຄວາມຄາດຫວັງ ເຖິງທ່າແຮງອັນໃຫຍ່ຫຼວງລະດັບຊາດ ໃນການວາງແຜນ ແລະ ດຳເນີນການຄົ້ນຄ້ວາ ພັດທະນາຢ່າງເປັນເອກະລາດ ຈາກນັ້ນ ຈະເປັນການຫຼຸດຜ່ອນການຂຶ້ນກັບຊ່ຽວຊານຕ່າງປະເທດ. ອີກປະການໜຶ່ງ ໂດຍອີງໃສ່ຄວາມຫຼາກຫຼາຍຂອງແຫຼ່ງທຶນນັບທັງພາກລັດທະບານ ແລະ ອົງການຊ່ວຍເຫລືອຕ່າງໆ, ໂຄງການໄລຍະ 4 ນັບມື້ນັບ ຈະເນັ້ນໃສ່ ຄວາມຕ້ອງການຊັບພະຍາກອນເພີ່ມເຕີມ ຈາກໂຄງການຈັດຕັ້ງຊ່ວຍເຫຼືອຕ່າງໆ ສຳລັບກິດຈະກຳຄົ້ນຄ້ວາ ແລະ ຝຶກອົບຮົມ |
| 19 | ແຜນງານຄົ້ນຄ້ວາລະບົບເສັດກະສິກຳ ດ້ວຍກົນຈັກ. | NAFRI | B | ວຽງຈັນ | ປະເມີນຄວາມສາມາດໃຊ້ເຄື່ອງຈັກ ໃນວຽກງານກະສິກຳ. | (1) ຄົ້ນຄ້ວາສະພາບນ້ຳໃຊ້ເຄື່ອງຈັກກະສິກຳ ໃນປະຈຸບັນ, (2) ພັດທະນາການປູກຝັງດ້ວຍເຄື່ອງຈັກ ໂດຍນຳໃຊ້ເຄື່ອງຈັກນ້ອຍ ຫລື ທີ່ຜະລິດໃນທ້ອງຖິ່ນ, (3) ພັດທະນາຟາມຂະໜາດໃຫຍ່ ທີ່ໃຊ້ເຄື່ອງຈັກ ເພື່ອຜະລິດເຂົ້າ ແລະ ພືດເປັນສິນຄ້າ. |
| 20 | ມາດຖານທົດສອບ ປະສິດທິພາບຂອງເຄື່ອງຈັກກະສິກຳ. | NAFRI | B | ວຽງຈັນ | ພັດທະນາລະບົບທົດສອບປະສິດທິພາບຂອງເຄື່ອງຈັກກະສິກຳ. | (1) ສ້າງຫ້ອງວິໄຈ ທົດສອບປະສິດທິພາບທີ່ປະກອບດ້ວຍ ອຸປະກອນທີ່ຈຳເປັນສຳລັບ ກົນຈັກກະສິກຳ (2) ໃຫ້ການຝຶກອົບຮົມດ້ານເຕັກນິກແກ່ ພະນັກງານຢູ່ຫ້ອງວິໄຈດັ່ງກ່າວ, (3) ວາງທິດທາງ ເພື່ອວັດແທກປະສິດທິພາບຂອງເຄື່ອງຈັກກະສິກຳ. |
| 21 | ໂຄງການພັດທະນາເມັດພັນພື້ນຖານ. | ສູນຄົ້ນຄວ້າ ກະສິກຳ NAFRI ສູນຂະຫຍາຍເມັດພັນນາພອກ DOA | A | ວຽງຈັນ | ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຢີ ເມັດພັນພື້ນຖານນັບທັງ ການປະສົມພັນ ແລະ ປະເມີນຜົນ ການຜະລິດ ເມັດພັນພື້ນຖານ ການຜະລິດ ເມັດ ເຂົ້າສຳລັບພືດຕະກຸນຖົ່ວ ແລະ ໝາກຖົ່ວ. | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກວິຊາການ ໃຫ້ແກ່ແຜນການພັດທະນາພືດພັນແຜນການຢຶກລະດັບ ອຸປະກອນ ແລະ ປະເມີນຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ (2) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ການປະເມີນຜົນ ເມັດພັນ ການຜະລິດ ເມັດພັນພື້ນຖານ ການຜະລິດເມັດພັນເຄົ້າ (3) ຕິດຕັ້ງອຸປະກອນໃໝ່ ແກ່ ການປະເມີນຜົນ ເມັດພັນແລະ ການຜະລິດເມັດພັນ (4) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ການອົບຮົມຢູ່ພາຍໃນແລະ ຕ່າງປະເທດສຳລັບພະນັກງານ. (5) ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການໃນການສ້າງຕັ້ງລະບົບຂະຫຍາຍເມັດພັນ ໄລຍະ 2. (6) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການ ໃນການຝຶກອົບຮົມ ຊາວກະສິກອນ ທີ່ຜູກພັນສັນຍາ ຢູ່ສູນຂະຫຍາຍເມັດພັນ ແລະ ສວນປູກ. |
| 22 | ແຜນການຄົ້ນຄ້ວາ ເທັກໂນໂລຢີ ປູກພືດຢູ່ເຂດເນີນສູງ | ສູນຄົ້ນຄວ້າ ກະສິກຳ NAFRI PAFS/ DOA | A | ວຽງຈັນ ແລະ ທົ່ວປະເທດ | ເລືອກເຟັ້ນແນວພັນປັບປຸງໃໝ່ ແລະ ພັດທະນາເທັກໂນໂລຢີທີ່ແທດເໝາະ ກັບ ລະດັບ ທ້ອງຖິ່ນ ສຳລັບການປູກພືດເຂດເນີນສູງ | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໃນການຄົ້ນຄ້ວາຢູ່ ສູນກະສິກຳ ແລະ ບັນດາສະຖານີຂອງແຂວງ ຕະຫຼອດຮອດຢູ່ ສວນທົດລອງ (ກ) ຄັດເລືອກ ແລະ ທົດສອບພືດ ແລະ ແນວພັນ (ຂ) ຄົ້ນຄວາມຄຸນນະພາບສົມບູນຂອງດິນ ແລະ ວິໄຈດິນ (ຄ) ຕ້ອງການພືດ (ງ) ລະບົບກະສິກຳ ແລະ ເສດຖະກິດກະສິກຳ ນັບທັງການຕະຫຼາດ (2) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການ ໃຫ້ແກ່ແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ ທາງດ້ານການພັດທະນາ ແລະ ຄົ້ນຄ້ວາ ພືດ ເຂດເນີນສູງ ແຜນການຢຶກລະດັບ ອຸປະກອນແລະ ສະຖານີຕ່າງໆ, ອອກແບບ, ປະເມີນລາຄາ (3) ຢຶກລະດັບອຸປະກອນຢູ່ໃນສູນຄົ້ນຄ້ວາກະສິກຳ ແລະ ສົ່ງອອກຄວາມສະດວກຕ່າງໆ ຢູ່ສູນຄົ້ນຄ້ວາຂຶ້ນແຂວງ (4) ຝຶກອົບຮົມ ຢູ່ພາຍໃນແລະ ຕ່າງປະເທດ ໃຫ້ແກ່ ນັກຄົ້ນຄ້ວາຫຼັກແຫຼ່ງ. |

5. ການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ: ການສົ່ງເສີມ, ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ອື່ນໆ

| ລ/ທ | ຂໍ້ໂຄງການ/ແຜນງານ | ອົງການປະຕິບັດ | ໂລຍະ | ທີ່ຕັ້ງ | ຈຸດປະສົງ | ໜ້າວຽກ |
|-----------------------------|--|---------------|------|-------------------------------|---|--|
| ການພັດທະນາການລ້ຽງສັດ | | | | | | |
| 1 | ສືບຕໍ່ປັບປຸງການບໍລິການລ້ຽງສັດ ແລະ ການສົ່ງເສີມ (ໂຄງການລ້ຽງສັດ ລາວ - EU) | MAF/DL F | S | ທົ່ວປະເທດ | (1) ປັບປຸງສຸກຂະພາບ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນພະຍາດສັດລ້ຽງ, (2) ປັບປຸງການບໍລິການດ້ານການລ້ຽງສັດ ກ່ຽວກັບສຸກຂະພາບສັດ. | (1) ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫລືອດ້ານເຕັກນິກ ເພື່ອສ້າງລະບຽບກົດໝາຍ ກ່ຽວກັບການບໍລິການ, ລະບົບສັດຕະວະແພດ, (2) ປັບປຸງລະບົບຜະລິດ ແລະ ແຈກຢາຍຢາ ວັກຊີນ, (3) ຈັດຕັ້ງຂ່າວສານການຕະຫລາດ ກ່ຽວກັບສັດລ້ຽງ ທີ່ຄືພະຍາດສັດລ້ຽງ, (4) ປັບປຸງດ້ານກວດກາຜະລິດຕະພັນສັດລ້ຽງ ກໍ່ຄື DAFO ແລະ VVW ເພື່ອສົ່ງເສີມການລ້ຽງສັດ. |
| 2 | ໂຄງການປັບປຸງຄຸນນະພາບສັດ. | MAF/DL F | A | ທົ່ວປະເທດ | (1) ປັບປຸງສຸກຂະພາບ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນພະຍາດສັດລ້ຽງ, (2) ປັບປຸງການບໍລິການ ດ້ານການລ້ຽງສັດ ກ່ຽວກັບສຸກຂະພາບ. | (1) ເພີ່ມທະວີ ການຜະລິດ ວັກຊີນຂອງສະຖາບັນຜະລິດວັກຊີນແຫ່ງຊາດ (2) ສູນຝຶກອົບຮົມດ້ານວິຊາການ ໃຫ້ແກ່ VVWS ແລະ ພະນັກງານຂອງ PLFO/DNFPO. (3) ເພີ່ມທະວີລະບົບກວດກາຊີ້ນ ນັບທັງດ້ານກວດຕ່າງໆ (4) ສ້າງລະບົບປ້ອງກັນພະຍາດ ຢູ່ຂົນແຂວງ . |
| 3 | ໂຄງການຊ່ວຍເຫລືອ ລະບົບປັບປຸງ ແລະ ຂະຫຍາຍພັນສັດ. | MAF/DL F | B | ທົ່ວປະເທດ | - ຊ່ວຍຈັດຕັ້ງລະບົບຂະຫຍາຍພັນ ໃຫ້ພາກສ່ວນເອກະຊົນ. | (1) ຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງການທົດສອບຄວາມແທດເໝາະຂອງພັນສັດປັບປຸງ, (2) ສ້າງລະບຽບກົດໝາຍ ກ່ຽວກັບລະບົບ ແລະ ຂະຫຍາຍສັດ, (3) ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນດ້ານເຕັກນິກ ກ່ຽວກັບສັດຜູ້ ແລະ ການສືບພັນທຽມ ເພື່ອຂະຫຍາຍພັນແກ່ ພາກສ່ວນເອກະຊົນ, (4) ສ້າງລະບົບກວດກາການຂະຫຍາຍພັນ, (5) ສ້າງລະບົບປົກປ້ອງພັນ. |
| 4 | ການສ້າງລະບົບປະກັນໄພສັດ. | MAF/DL F | B | ທົ່ວປະເທດ | - ພັດທະນາ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລະບົບປະກັນໄພສັດ. | (1) ສ້າງລະບຽບກົດໝາຍປະກັນໄພສັດ, (2) ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫລືອດ້ານເຕັກນິກ ກ່ຽວກັບວຽກງານດ້ານການເງິນ ເພື່ອພັດທະນາລະບົບປະກັນໄພສັດລ້ຽງຂອງພາກສ່ວນເອກະຊົນ. |
| 5 | ການຍົກລະດັບ ຜະລິດຕະພາບການລ້ຽງສັດ. | MAF/DL F | A | ທົ່ວປະເທດ | - ເພີ່ມທະວີຜະລິດຕະພາບ ການລ້ຽງສັດ ໂດຍປັບປຸງການສະໜອງອາຫານສັດ. | (1) ປັບປຸງທ້ອງຖິ່ນໂຈອາຫານສັດ ລວມທັງ ສິ່ງອຳນວຍທິດສອບປະສົດທິພາບການລ້ຽງສັດ, (2) ວາງມາດຕະຖານອາຫານສັດ, (3) ປັບປຸງສູນລ້ຽງສັດຂຶ້ນເມືອງ ລວມທັງພື້ນຜູ້ສົ່ງອຳນວຍ ແລະ ຝຶກອົບຮົມພະນັກງານ, (4) ປະກອບເຕັກໂນໂລຢີປັບປຸງອາຫານສັດ ບົນພື້ນຖານການສາທິດ ດ້ານເຕັກນິກ ແລະ ການຝຶກອົບຮົມ. |
| 6 | ການປັບປຸງສູນສັດຕະວະແພດແຫ່ງຊາດ (ຕາມແຜນການຂອງ DLF). | MAF/DL F | A | ທົ່ວປະເທດ | - ຍົກລະດັບຄວາມສາມາດຂອງ ສູນສຸກຂະພາບສັດ ແຫ່ງຊາດ. | (1) ປັບປຸງທ້ອງຖິ່ນໂຈບົນພະຍາດສັດ. (2) ສ້າງທ້ອງຖິ່ນໂຈ4 ແຫ່ງຢູ່ໃນຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ, (3) ໜ່ວຍກວດກາຄຸນນະພາບວັກຊີນ (4) ຝຶກອົບຮົມວິຊາການໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ |
| 7 | ປັບປຸງສູນປັບປຸງງົວຊີ້ນ ແລະ ງົວນົມ (ຕາມແຜນການຂອງ DLF) | MAF/DL F | B | ນ້ຳຊ່ວງ, ລາດແສນ, ແບ່ງ ບໍລິເວນ | - ຍົກລະດັບຄວາມສາມາດຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສົ່ງເສີມຂອງສູນປັບປຸງງົວນົມ. | (1) ພົ້ນສູນ ແລະ ຕິດຕັ້ງອຸປະກອນ, (2) ຝຶກອົບຮົມພະນັກງານ, (3) ສ້າງແຜນການ ແລະ ຝຶກອົບຮົມຊາວນາ, (4) ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຢີທີ່ມີຜົນ ລະດັບສິ່ງເຂດ ຫລື ແຂວງ. |

AT2-12

| | | | | | | |
|---------------------------------|--|--|-------|---------------------|---|--|
| 8 | ແຫຼ່ງງານຄົ້ນຄວ້າການຜະລິດຫຍ້າ ແລະ ນໍາໃຊ້ທັງຫຍ້າ ແບບຍືນຍົງ | NAFRI/D OF | B | ວຽງຈັນ ແລະ ທິວປະເທດ | (1) ເລືອກເຟັ້ນພັນຫຍ້າ ປັບປຸງໃໝ່ ແລະ ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຢີທີ່ເໝາະສົມ ເພື່ອປູກຫຍ້າ ແລະ ແປຮູບພາຍຫຼັງ ເກັບກຸ່ວ, (2) ພັດທະນາລະບົບຄຸ້ມຄອງທັງຫຍ້າ ທີ່ແທດເໝາະ ແລະ ຍືນຍົງ. | (1) ທິດສອບຄວາມແທດເໝາະຂອງພັນຫຍ້າໃໝ່ ແລະ ສ້າງລະບົບປູກຝັງທີ່ຖືກຕ້ອງ ລວມທັງໃຊ້ຝຸ່ນ, ເຮັງຫຍ້າ, ຄວບຄຸມພະຍາດ ແລະ ແມງໄມ້, ປູກແບບໝູນວຽນ ແລະ ການປູກຝັງແບບຍືນຍົງ, (2) ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຢີ ຫລັງເກັບກຸ່ວ ສໍາລັບຫຍ້າລ້ຽງສັດ, (3) ສ້າງຟາມທິດລອງຢູ່ແຂວງບຸລີມະສິດ ເພື່ອສະແດງຜົນການພັດທະນາສ້າງເທິງນີ້ ໃຫ້ຊາວນາເຫັນ, (4) ພັດທະນາການນໍາໃຊ້ດິນ ເພື່ອເປັນທັງຫຍ້າລ້ຽງສັດ ແບບຍືນຍົງ. |
| 9 | ໂຄງການຄຸ້ມຄອງພະຍາດສັດຢູ່ໃນ ອິນດູຈີນ | NAFRI/D LF | S | ທິວປະເທດ | ກໍານົດບຸດທະສາດລະດັບພາກພື້ນ ສໍາລັບສຸຂະພາບ ແລະ ຄວບຄຸມພະຍາດສັດ. | (1) ຝຶກອົບຮົມ ດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ພະນັກງານສັດ ຢູ່ໃນສິງເຂດອິນດູຈີນ. (2) ຍິ່ງມະຕິແລະ ກວດກາຕິດຕາມພະຍາດສັດ.(3) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ ການຜະລິດດັກຊິນ ແລະ ກວດກາຄຸນນະພາບສັດ. |
| ການພັດທະນາການລ້ຽງສັດນໍ້າ | | | | | | |
| 10 | ການປັບປຸງ ແລະ ສົ່ງເສີມການລ້ຽງ ສັດນໍ້າ | MAF/DA FS | A (S) | ນໍ້າຊວງ | ສ້າງສູນລ້ຽງສັດນໍ້າຊ່ວງ ແລະ ຍົກລະດັບຄວາມສາມາດ ຂອງ ຜູ້ຮ່ວມງານດ້ານເຕັກໂນໂລຢີ ແລະ ວຽກງານສົ່ງເສີມ ລ້ຽງສັດນໍ້າ. | (1) ຈັດຕັ້ງສົ່ງອໍານວຍທິດສອບ-ດໍາເນີນງານຂອງສູນລ້ຽງສັດນໍ້າຊ່ວງ, (2) ຝຶກອົບຮົມ ບັນດາຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມແລະ ບັນດາພະນັກງານສົ່ງເສີມ, (3) ປັບປຸງການທິດລອງ ເພື່ອ ປັບປຸງການຜະລິດລູກປາ ແລະ ເຕັກນິກລ້ຽງສັດນໍ້າ. |
| 11 | ໂຄງການພື້ນຜູ້ ແລະ ຂະຫຍາຍສູນ ຜະລິດປາ | DLF/PAF S/O/DAF SO | A | 8 ແຂວງ | - ບຸລະນະແລະສ້າງ ສູນຜະລິດພັນປາ - ປັບປຸງພະນັກງານໃນດ້ານເຕັກໂນໂລຢີ ແລະ ການຂະ ຫຍາຍ ການລ້ຽງສັດນໍ້າ | (1) ພື້ນຜູ້ ແລະ ສ້າງສູນຜະລິດພັນປາ 8 ແຫ່ງ (2) ຝຶກອົບຮົມພະນັກງານ ໃນດ້ານ ການລ້ຽງສັດນໍ້າ (3) ທິດລອງການລ້ຽງສັດນໍ້າ. |
| 12 | ໂຄງການພັດທະນາການລ້ຽງປາ ຢູ່ ເຂດຊົນນະບົດ | DLF/PAF S/O/DAF SO ສະຫະ ພັນແມ່ຍິງ | A | 12 ແຂວງ | ພັດທະນາການລ້ຽງປາໃນເຂດຊົນນະບົດ ດ້ວຍການສະ ໜອງເຕັກໂນໂລຢີ ແລະ ອຸປະກອນທີ່ເໝາະສົມ ການຝຶກ ອົບຮົມ ແລະ ທຶນຮອນ. | (1) ພັດທະນາສູນຜະລິດປາ (2) ຂະຫຍາຍເຕັກໂນໂລຢີການລ້ຽງສັດນໍ້າ ໄປສູ່ຊຸມ ຊົນ(3) ປ່ອຍເງິນສົ່ງ ສໍາລັບການລ້ຽງສັດນໍ້າ(4) ພັດທະນາສູນຜະລິດ ອາຫານປາ (5) ສົ່ງເສີມທາງດ້ານຕະຫຼາດປາ ດ້ວຍການຜະລິດນໍ້າກ້ອນ ຢູ່ໃນເຂດຊົນນະບົດ. |

6. ຍຸດຕິການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່: ກະສິກຳປ່າໄມ້ NTFPS, ອາຊີບທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ

| ລ/ທ | ຊື່ໂຄງການ/ແຜນງານ | ອົງການປະຕິບັດ | ໄລຍະ | ທີ່ຕັ້ງ | ກຸ່ມປະສົງ | ໜ້າວຽກ |
|---|--|--|------|---|---|---|
| 1. | | | | | | |
| 1. ຍຸດຕິການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ ນອກຂອບເຂດ NBCA | | | | | | |
| 1.1 | ຍຸດຕິການຖາງປ່າຢູ່ໃນພາກໄຕ້ | PAFS/MAF | A | ສາລະວັນ ເຊກອງ, ອັດຕະປື | (1) ຍຸດຕິການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ກ່ອນປີ 2010 ດ້ວຍການພັດທະນາລະບົບ ການນຳໃຊ້ດິນແບບຍືນຍົງ ແລະ ສ້າງລາຍຮັບຕ່າງໆ ທີ່ບໍ່ທຳລາຍສິ່ງແວດລ້ອມ. (2) ຫຼຸດຜ່ອນ ແລະ ລົບລ້າງການຜະລິດ ຝື່ນທີ່ຜິດກົດໝາຍດ້ວຍມາດຕະການພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແບບ ພິເສດ ໄດ້ເງື່ອນໄຂຂອງການຂະຫຍາຍຕົວ ແບບຍືນຍົງ ຂອງຊາດ. | (1) ມອບດິນແບບມີສ່ວນຮ່ວມ. (2) ສະໜັບສະໜູນການວາງແຜນ ການພັດທະນາບ້ານ. (3) ເຊື່ອມຕໍ່ບັນດາສູນຄົ້ນຄວ້າກັບ ລະບົບການປູກກະສິກຳທີ່ແທດເໝາະ. (4) ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ NTFP ແບບຍືນຍົງ. (5) ສົ່ງເສີມການກຳເນີດໄມ້ ຢູ່ກັບຟາມ. (6) ຕິດຕາມປະເມີນຜົນ. |
| 1.2 | ຍຸດຕິການຖາງປ່າຢູ່ໃນພາກເໜືອ | LCDC/UNDCP/ ອຳນາດການປົກຄອງຂອງ PAFS/MAF | A | ທິວພັນ, ຝັ່ງສາລີ, ຫລວງນໍ້າທາ, ຫຼວງພະບາງ, ຊຸດົມໄຊ. | (1) ຍຸດຕິການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ກ່ອນປີ 2010 ດ້ວຍການພັດທະນາລະບົບ ການນຳໃຊ້ດິນແບບຍືນຍົງ ແລະ ສ້າງລາຍຮັບຕ່າງໆ ທີ່ບໍ່ທຳລາຍສິ່ງແວດລ້ອມ. (2) ຫຼຸດຜ່ອນ ແລະ ລົບລ້າງການຜະລິດ ຝື່ນທີ່ຜິດກົດໝາຍດ້ວຍມາດຕະການພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແບບ ພິເສດ ໄດ້ເງື່ອນໄຂຂອງການຂະຫຍາຍຕົວ ແບບຍືນຍົງ ຂອງຊາດ. | (1) ໂຄງລ່າງພື້ນຖານ-ຖະໜົນ, ນຳປະປາ, ຫ້ອງນໍ້າ, ຊົນລະປະທານຂະໜາດນ້ອຍ. (2) ໂຄງລ່າງພື້ນຖານດ້ານສັງຄົມ - ວິທິການສົ່ງເສີມຄວາມຍືນຍົງຂອງເພດຕ່າງໆ ໃນການພັດທະນາຊຸມຊົນ ຄຸສະພາບ, ການສຶກສາ ແລະ ການຝຶກອົບຮົມ. (3) ຮັບປະກັນມີສະບຽງອາຫານ, ມີລາຍຮັບ ພັດທະນາການນຳໃຊ້ດິນແບບຍືນຍົງ, ລ້ຽງສັດ, ປ່າໄມ້, ທ່ອງທ່ຽວ, ລາຍຮັບຫລາຍທາງ ແລະ ເງິນກູ້. |
| 1.3 | ພັດທະນາເຂດເນີນສູງ ແລະ ການລົບລ້າງຄວາມທຸກຍາກ | MAF/Sida | A | ໃຫ້ສຳເລັດ ຖ້າເປັນໄປໄດ້ ຫຼວງພະບາງ, ໄຊຍະບູລີ, ສະຫວັນນະເຂດ | ຕ້ອງໄດ້ກຳນົດລະອຽດໃນເວລາກະກຽມ ແລະ ການປະເມີນ. ເປັນໄປໄດ້ທີ່ຈະລວມເອົາການລົບລ້າງຄວາມທຸກຍາກ, ລະບົບການນຳໃຊ້ດິນແບບຍືນຍົງ ແລະ ການນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ. | ຕ້ອງໄດ້ກຳນົດລະອຽດໃນເວລາກະກຽມ ແລະ ປະເມີນ |
| 2. | ຍຸດຕິການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ຢູ່ໃນ NBCAs | DOF/MAF | A | ບຸລີມະສິດ NBCAs ທີ່ຢູ່ໄດ້ການນາບຮູ້ ຂອງການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ | 1. ຍຸດຕິການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ ສົ່ງເສີມ ການນຳໃຊ້ປ່າແລະ ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ຢູ່ໃນເຂດ ຂອງຊຸມຊົນ ທີ່ອອນຢູ່ໃນ NBCA ເປົ້າໝາຍບຸລີມະສິດ ພູພະນິງ, ນໍ້າກະດິງ, ດົງພູວຽງ, ເຊຊັດ, ດົງອາພັນ, ນໍ້າຂັນ, ນໍ້າຕູຍ, ນາກາຍ, ນໍ້າເທີນ ແລະ ພູຫີນປູນ. | (1) ວາງແຜນແລະ ແບ່ງເຂດນໍ້າໃຊ້ດິນ ແບບມີສ່ວນຮ່ວມ-ວິທິການ NBCA. (2) ສະໜັບສະໜູນ ການຂະຫຍາຍ ແລະ ການວາງແຜນ ການພັດທະນາບ້ານ. (3) ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ແບບຍືນຍົງ NTFP. (4) ຕິດຕາມປະເມີນຜົນ. |
| 3. | ຄົ້ນຄ້ວາດ້ານກະສິກຳປ່າໄມ້ ກັບທີ່ ສຳລັບລະບົບ ການເຮັດກະສິກຳ ແບບຍືນຍົງຢູ່ເຂດເນີນສູງ. | NAFRI/DOF ແລະ ບ້ານເປົ້າໝາຍ PAFS/DAFS | A | ບ້ານເປົ້າໝາຍ PAFS/D AFS | 1. ເພື່ອພັດທະນາແລະສ້າງຕັ້ງ ຕົວຢ່າງ ກະສິກຳປ່າໄມ້ ຢູ່ກັບພື້ນທີ່ ສຳລັບການນຳໃຊ້ດິນແບບຍືນຍົງທີ່ເໝາະສົມ ພາຍໃຕ້ເງື່ອນໄຂ ຂອງ ດິນຜ້າອາກາດ ແລະ ຊີວະພາບ | (1) ທວນຄົນບັນດາໂຄງການ ກ່ຽວຂ້ອງກັບກະສິກຳປ່າໄມ້ ທີ່ໄດ້ສຳເລັດ ແລະ ພວມປະຕິບັດຢູ່. (2) ລະບົບເຊື່ອມຕໍ່ ສຳລັບການພັດທະນາລະບົບ ກະສິກຳປ່າໄມ້ ກັບພື້ນທີ່. (3) ຕິດຕາມປະເມີນຜົນ ຜົນກະທົບດ້ານເສດຖະກິດສັງຄົມ |
| 4 | ຄົ້ນຄ້ວາການຄຸ້ມຄອງ ແບບຍືນຍົງ ແລະ ການນຳໃຊ້ | NTFP Unit/ FRC/NAFRI/MAF | A | ຊຸດົມໄຊ, ສາລະວັນ, ຈຳປາສັກ. | 1. ພັດທະນາແລະສົ່ງເສີມ ການຄຸ້ມຄອງ ການເກັບກ່ຽວ ແບບຍືນຍົງ ແລະ ການນຳໃຊ້ NTFP | (1) ສານ NTFP, (2) ການຄຸ້ມຄອງແລະ ນຳໃຊ້ NTFP. (3) ການຄຸ້ມເຄີຍກັບ NTFP. (4) ກວດກາປະເມີນຜົນ |
| 5 | ການອະນຸລັກ ແລະ ຄຸ້ມຄອງ NTFP | NAFRI | B | ທິວປະເທດ | 1. ສະໜັບສະໜູນການຜະລິດ ແບບຍືນຍົງ NTFPເປັນສິນຄ້າ. (2) ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ | 1. ຄົ້ນຄ້ວາການຄຸ້ມຄອງ NTFP ແບບຍືນຍົງ. (2) ພັດທະນາສານ NTFP. (3) ພັດທະນາແລະ ສຶກສາການນຳໃຊ້ NTFP. |
| 6 | ສາທິດການນຳໃຊ້ດິນ ແລະ ກະສິກຳປ່າໄມ້. | NAFRI/MAF | B | ເມືອທີ່ຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ ທິວປະເທດ | 1. ຂະຫຍາຍການສາທິດ ທາງດ້ານກະສິກຳປ່າໄມ້ ໄປເຖິງ ສິ່ງເສດ ທີ່ມີການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່. (2) ສາທິດກ່ຽວກັບລະບົບ ກະສິກຳປ່າໄມ້ທີ່ເໝາະສົມກັບພື້ນທີ່ ສຳລັບ ການເຮັດກະສິກຳ ປູກຝັງ, ທົ່ງຫຍ້າ ແລະ ກະສິກຳປະສົມປະສານ. | (1) ຄົ້ນຄ້ວາ/ສູນຝຶກອົບຮົມປະຈຳທ້ອງຖິ່ນ/ເຊື່ອມຕໍ່. (2) ຝຶກອົບຮົມພະນັກງານ. (3) ອອກແບບ ແລະ ສ້າງຕັ້ງ ການສາທິດ ດ້ານກະສິກຳປ່າໄມ້ພິເສດ ຕາມເຂດພູມອາກາດ. (4) ຕິດຕາມປະເມີນຜົນ ແລະ ລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າຂອງການສາທິດ ຂອງຜົນປະໂຫຍດຊຸມຊົນ/ ເກັບກຳຂໍ້ມູນຕ່າງໆ. |
| 7 | ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ວິທິການສ້າງຕາຂ່າຍ ໃນລະບົບການ | SSCP/DOF MAF | B | ບ້ານເປົ້າໝາຍ | 1. ເຊື່ອມຕໍ່ຕາຂ່າຍລະຫວ່າງໂຄງການເຂດເນີນສູງ ສຳລັບການແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ປະສົບປະການທີ່ກ່ຽວ | ໜ້າວຽກແມ່ນສຳລັບການສ້າງຕາຂ່າຍຂອງຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ການຕິດຕາມແລະ ປະເມີນຜົນດ້ານເສດຖະກິດສັງຄົມ ຂອງ ຂະບວນການຍຸດຕິການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ |

| | | | | | | |
|--|---|--|--|---------------|--|---|
| | ເຮັດກະສິກໍາຢູ່ເຂດເນີນສູງ ແລະ ການພັດທະນາວິຊາ ຊີບ | | | PAFS/DA FS | ຂ້ອງກັບການບຸດຕິການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ ແລະ ລະບົບ ເຮັດ ກະສິກໍາ ແບບຍືນຍົງ ກັບໂອກາດໃນການສ້າງລາຍຮັບ ນອກຈາກການກະສິກໍາ .(2) ຕິດຕາມຄວາມຄືບໜ້າໃນ ການຕີລາຄາປະເມີນຜົນການບຸດຕິການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ ແລະ ສະພາບເສດຖະກິດສັງຄົມຂອງຊຸມຊົນ ຢູ່ເຂດເນີນ ສູງ. | (1) ວາງແຜນແລະ ມອບການນໍາໃຊ້ດິນ.(2)ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ.(3)ດິນໄມ້ ຢູ່ໃນຟາມ ແລະ NTFPs.(4) ຕິດຕາມ ປະເມີນຜົນດ້ານເສດຖະກິດສັງຄົມ |
|--|---|--|--|---------------|--|---|

7. ການຕະຫຼາດ

| ລ/ທ | ຊື່ໂຄງການ/ແຜນງານ | ອົງການປະຕິບັດ | ໄລຍະ | ທີ່ຕັ້ງ | ຈຸດປະສົງ | ໜ້າວຽກ |
|-----|---|---------------------------------------|------|-----------------------|--|--|
| 1. | ຍົບການກວດກາທາງດ້ານອະນາໄມ ຊົນ | DOL/DOA/NA FRI | B | ວຽງຈັນ, ທົ່ວປະເທດ | ສ້າງມາດຕະຖານກ່ຽວກັບ ອານາໄມອາຫານ ເພື່ອສ້າງລະບົບ ກວດກາ ອານາໄມອາຫານ | 1. ສຶກສາສະພາບປະຈຸບັນ ແລະ ຂໍ້ຈຳກັດຕ່າງໆ ຂອງບັນດາສະຖາບັນ ທີ່ເຮັດໜ້າທີ່ກວດກາອາຫານ.(2) ປັບປຸງຂໍ້ກຳນົດກົດໝາຍທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ (3) ປັບປຸງທ້ອງຖິດລອງ ແລະ ອຸປະກອນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການກວດກາອາຫານ. (4) ນຳໃຊ້ລະບົບ ກວດກາອາຫານ ນັບທັງການກວດກາປົກກະຕິ ແລະ ການຂຶ້ນທະບຽນ.(5) ຝຶກອົບຮົມດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ພະນັກງານກວດກາ.(6) ໃຫ້ການປຶກສາທາງດ້ານວິຊາການ ແກ່ລະບົບການກວດກາຄຸນນະພາບ ແລະ ສຸຂະອະນາໄມ ບັນດາໂຮງງານແປຮູບ |
| 2. | ໂຄງການເກັບກຳ ຂໍ້ມູນຕະຫລາດສິນຄ້າກະສິກຳ | ຫົວໜ່ວຍດ້ານເສດຖະກິດ ແລະ ການຕະຫລາດ DOA | A | ວຽງຈັນ ແລະ ທົ່ວປະເທດ | 1. ເພື່ອເກັບກຳ ແລະ ໃຈແຍກຂໍ້ມູນ ຕະຫລາດ ສິນຄ້າ ກ່ຽວກັບລາຄາ ແລະ ຜະລິດຕະພັນ ຕົ້ນທາງ ແລະ ປາຍທາງ ໃນຂອບເຂດທີ່ໄດ້ມາດຕະຖານ.(2) ເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນດ້ານສ່ອງທາງຈຳໜ່າຍ ສຳລັບສິນຄ້າຕົ້ນຕໍ ປະສິດທິຜົນຂອງຕະຫລາດ ແລະ ບໍລິມາດການໄຫຼວຽນຂອງສິນຄ້າ ຈາກບ່ອນຜະລິດ ໄປຫາບ່ອນຊົມໃຊ້ (3) ສະໜອງຂໍ້ມູນ ໃຫ້ແກ່ ຂະແໜງການເຮັດທຸລະກິດ ດ້ານກະສິກຳ ກ່ຽວກັບ ລັກສະນະລະດູການຂອງການຜະລິດ ການໄຫຼວຽນຂອງຕະຫລາດ ແລະ ຂະບວນການກຳນົດລາຄາ ຕາມແຕ່ລະໄລຍະ ຂອງຮອບວຽນຜະລິດຕະພັນ . | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການ ສຳລັບການເຄື່ອນໄຫວ ແລະ ການຄົ້ນຄ້ວາ MIS ກ່ຽວກັບການຂະຫຍາຍ ຂອງ MIS ໃນຕໍ່ໜ້າ ໄປສູ່ບັນດາແຂວງ ເຮັດໃຫ້ MIS ເປັນແຜນງານລະດັບຊາດ ເພື່ອຜັນປະໂຫຍດ ຂອງ ສປປລາວ. (2) ຝຶກອົບຮົມພະນັກງານ EMU ຂຶ້ນແຂວງ ແລະ ປ່າລຽງຄືນຄວາມຮູ້ໃຫ້ແກ່ SMS ແລະ ພະນັກງານ EMU ຂຶ້ນສູນກາງ. (3) ລາຍຈ່າຍທາງກົງ ແລະ ລາຍຈ່າຍທົ່ວໄປ (4) ສະໜອງອຸປະກອນ ໃຫ້ແກ່ການປະຕິບັດງານ MIS ນັບທັງການສະໜອງຄອມພິວເຕີ 05 ໜ່ວຍ ໂດຍໂຄງການທີ່ພວມປະຕິບັດຢູ່ ແລະ ອີກ 02 ໜ່ວຍ ສຳລັບການຂະຫຍາຍ MIS |
| 3. | ກຸ່ມຊາວກະສິກອນສຳລັບການຜະລິດກະສິກຳ (T/A) | DOAMOCDD | B | ວຽງຈັນ ແລະ ທົ່ວປະເທດ | ເພື່ອສົ່ງເສີມ ໃຫ້ຊາວນາມີອຳນາດໃນການຕໍ່ລອງສູງຂຶ້ນ | (1) ສ້າງຂໍ້ກຳນົດກົດໝາຍກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງ ຊາວກະສິກອນສຳລັບການດ້າຂາຍ (2) ກະກຽມຮ່າງກົດໝາຍແບບຢ່າງ (3) ຝຶກອົບຮົມການບໍລິຫານການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເງິນ (4) ສົມທົບກັບການເງິນຊົນນະບົດ ແລະ ການກໍ່ສ້າງທາງຊົນນະບົດ (5) ຝຶກອົບຮົມດ້ານວິຊາການ ແລ່ນເອກະສານ , ກວດກາຄຸນນະພາບ, ຍົກສູງ ມາດຕະຖານ ໃຫ້ແກ່ ກຸ່ມຕ່າງໆ. |
| 4. | ໂຄງການແບ່ງປະເພດ ແລະ ແບ່ງຂຶ້ນຂອງຜະລິດຕະພັນກະສິກຳ | DOB ສົມທົບກັບ DOA ແລະ DLF | A | ວຽງຈັນ, ແລະ ທົ່ວປະເທດ | 1. ພັດທະນາລະບົບ ຂອງການແບ່ງຂຶ້ນແລະ ແບ່ງປະເພດສິນຄ້າກະສິກຳ ທີ່ຖືກຍອມຮັບຢ່າງກ້ວາງຂວາງ ຈາກຜູ້ຜະລິດ, ຜູ້ຈຳໜ່າຍ ແລະ ຜູ້ຊົມໃຊ້ຢູ່ພາຍໃນແລະຕ່າງປະເທດ. (2) ອຳນວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ແກ່ ການດ້າຂາຍ ດ້ວຍການຊອກໃຫ້ເຫັນໂອກາດການດ້າທີ່ເຊື່ອງຊ້ອນ.(3) ຊ່ວຍເຫຼືອໃນການວາງມາດຕະຖານການຜະລິດສິນຄ້າກະສິກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການຮັກສາ | 1. ສຶກສາແລະ ສຳຫລວດ ນັບທັງການສຳຫຼວດເຖິງ ຄຸນລັກສະນະ ແລະ ຄຸນນະໂຫຍດຂອງຜະລິດຕະພັນຢູ່ ສປປລາວ ຕີລາຄາລະບົບແບ່ງຂຶ້ນຢູ່ປະເທດໄທ ແລະ ຄວາມນິຍົມ ຂອງຜູ້ຊົມໃຊ້ຢູ່ປະເທດເພື່ອນບ້ານ.(2) ຄັດເລືອກສິນຄ້າທີ່ສຳຄັນ ແລະ ດຳເນີນການກວດສອບລະບົບ ການແບ່ງປະເພດ, ແບ່ງຂຶ້ນ. (3) ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມາດຂອງການຈັດຕັ້ງ ໃນ |

| | | | | | | |
|----|--|---------------|---|--|--|--|
| | | | | | ເປັນ ແລະ ການແປຮູບ. | ການກວດກາ ແລະ ການດຳເນີນລະບົບ. Gralinge (4) ປົກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ພະນັກງານທີ່ຊື່ນຳລະບົບດັ່ງກ່າວ(5) ຕິດຕາມປະເມີນຜົນລະບົບປະເພດ ແລະ ແບ່ງຂັ້ນ |
| 5. | ວາງຂອບສ່ວນທາງດ້ານ ຂໍ້ກຳນົດກົດໝາຍໂດຍອີງໃສ່ຕະຫລາດ ແລະ ການຄ້າຂາຍ (T/A) | MOCT | B | ້ວປະເທດ | ສະໜັບສະໜູນ ການພັດທະນາຊຸມນະບົດທີ່ເນັ້ນໃສ່ຕະຫລາດ ດ້ວຍການສ້າງຕັ້ງຂອບຂາຍ ດ້ານກົດໝາຍດ້ວຍການສ້າງຕິດປົກກົດໝາຍ ທີ່ຕິດພັນກັບແວດລ້ອມທາງດ້ານເສດຖະກິດກະສິກຳ ໃນປະຈຸບັນ. | (1) ທົບທວນຄືນ ແລະ ປົກເລີກຂໍ້ກຳນົດກົດໝາຍທີ່ຈຳກັດ ການເຄື່ອນໄຫວດ້ານເສດຖະກິດ ກະສິກຳ ທີ່ເນັ້ນໃສ່ຕະຫລາດ (2) ທົບທວນຄືນ ແລະ ປົກເລີກບັນດາຂໍ້ກຳນົດກົດໝາຍ ທີ່ພາໃຫ້ເສຍເວລາຫລາຍຂຶ້ນຕອນ ໃນການ ອະນຸຍາດ ການດຳເນີນທຸລະກິດໄໝ້ ແລະ ບໍລິສັດເອກະຊົນ. |
| 6. | ສູນເຕັກໂນໂລຊີແປຮູບກະສິກຳ ແລະ ຫຼັງການເກັບກຸ່ວ | NAFRI/DOA | B | ວຽງຈັນ | ເພື່ອສ້າງຕັ້ງສູນເຕັກໂນໂລຊີ ສຳລັບຫຼັງເກັບກຸ່ວ ແລະ ການແປຮູບກະສິກຳ ນັບທັງການກວດກາຄຸນນະພາບ ການແປຮູບ, ການຄັດເລືອກ, ການເກັບຮັກສາ ແລະ ການຫຸ້ມຫໍ່. - ເພື່ອສະໜັບສະໜູນດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ . | 1. ສ້າງຕັ້ງສູນ ທີ່ມີວັດຖຸອຸປະກອນແລະ ເຄື່ອງມືທີ່ຈຳເປັນ.(2) ປົກອົບຮົມດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ (3) ຂະຫຍາຍການປົກອົບຮົມດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ (4) ບໍລິການການຕີລາຄາຄຸນນະພາບ ຂອງຜະລິດຕະພັນ ດ້ານກະສິກຳ ທີ່ໄດ້ຮັບການແປຮູບ.(5) ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີທີ່ເໝາະສົມສຳລັບວຽກງານຫຼັງເກັບກຸ່ວ ແລະ ການແປຮູບດ້ານກະສິກຳ ນັບທັງການກວດກາຄຸນນະພາບ, ການຄັດເລືອກ, ການຫຸ້ມຫໍ່ ແລະ ການເກັບຮັກສາ.(6) ເປີດການປົກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ວິສາຫະກິດ ຂະໜາດນ້ອຍໃນດ້ານ ກິດຈະກຳຫຼັງເກັບກຸ່ວແລະ ການແປຮູບ ຢູ່ທີ່ສູນເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ຢູ່ກັບທີ່.(7) ປະສານກັບໂຄງການປ່ອຍກູ້ຂະໜາດນ້ອຍ ເພື່ອສະໜອງ ສິ່ງອຳນວຍແລະ ອຸປະກອນຕ່າງໆ ກຸ່ວກັບ ການແປຮູບກະສິກຳຫຼັງເກັບກຸ່ວ ໃຫ້ແກ່ວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ. |
| 7. | ສຶກສາຄວາມສາມາດປົມຊ້ອນດ້ານການສົ່ງອອກ ແລະ ການສະໜອງຂາເຂົ້າດ້ານ ສິນຄ້າກະສິກຳ | DOA/DOP/ MOCT | A | ້ວປະເທດ ແລະ ປະເທດອ້ອມຂ້າງ(ຈີນ, ໄທ, ຫວຽດນາມ, ສິງກະໂປ, ກຳປູເຈຍ, ມຽນມາ) | ເພື່ອສຶກສາໂອກາດທາງດ້ານການຕະຫລາດໃນການສົ່ງອອກ ແລະ ນຳເຂົ້າສິນຄ້າດ້ານກະສິກຳ . | (1) ທວນຄືນ ການສຶກສາການຕະຫຼາດຂອງ FAO ແລະ JICA (2) ສຶກສາເງື່ອນໄຂທາງດ້ານການຕະຫຼາດ ຜະລິດຕະພັນກະສິກຳ ຢູ່ບັນດາປະເທດເປົ້າໝາຍໂດຍແນໃສ່ປະເດັນດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້: 1. ເງື່ອນໄຂທາງດ້ານການຕະຫລາດ ສຳລັບສິນຄ້າກະສິກຳ ຕົ້ນຕໍ. 2. ຊ່ອງທາງຈຳໜ່າຍສຳລັບສິນຄ້າກະສິກຳຕົ້ນຕໍ. 3. ຂໍ້ຈຳກັດໃນການນຳເຂົ້າ-ສົ່ງອອກ ສິນຄ້າກະສິກຳຕົ້ນຕໍ. 4. ມາດຕະຖານໃນການຫຸ້ມຫໍ່ ຈັດສົ່ງ ແລະ ກັກກັນ. 5. ສະພາບດ້ານການຕະຫຼາດ ແລະ SWOTສຳລັບ ຜະລິດຕະພັນຂອງລາວ. 6. ຈຸດພິເສດຂອງການຊົມໃຊ້ສິນຄ້າກະສິກຳ ຢູ່ບັນດາປະເທດເປົ້າໝາຍ. 7. ຄວາມຕ້ອງການຂອງຕະຫຼາດ ປະເພດຂອງສິນຄ້າ ແລະ ຜູ້ສະໜອງ. 8. ການນຳເຂົ້າແລະ ສົ່ງອອກ ສິນຄ້າກະສິກຳຕົ້ນຕໍ. 9. ການເພິ່ງຕິງຂອງລາຄາຕາມລະດູການ ຂອງສິນຄ້າກະສິກຳຕົ້ນຕໍ. (3) ດຳເນີນການທົດສອບການຕະຫຼາດ |

| | | | | | | |
|----|----------------------------------|--------------|---|--|---|---|
| | | | | | | ກ່ຽວກັບຜະລິດຕະພັນຂອງລາວທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້- ຕະຫຼາດເຊື່ອງຊ້ອນ ແລະ ວິໃຈຜົນໄດ້ຮັບ.(4) ປັບປຸງ ຄວາມສາມາດຂອງພະນັກງານລັດ ດ້ວຍການອົບຮົມວິຊາການຕະຫຼາດ (5) ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນແລະ ຊ່າວສານດ້ວຍການ ໄປທົດສະນະສຶກສາ ຈັດສຳມະນາ ຮ່ວມກັບໂຄງການພັດທະນາ ສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງສິ່ງເສີມຕ່າງໆ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການກະສິກຳ |
| 8. | ແປຮູບ ແລະ ຈຳໜ່າຍ ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ | DOF/DOP/NOCP | A | ກົມຄຸ້ມຄວາມເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ແລະ 3 ສູນສິ່ງເສີມ ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ຢູ່ ຊຸດິມໄຊ, ສາລະວັນ, ຈຳປາສັກ | ກຳນົດເຄື່ອງປ່າຂອງດົງຕົ້ນຕໍ ແລະ ພັດທະນາຄວາມຮູ້ດ້ານການຕະຫລາດ ປັບປຸງຍຸດທະສາດ ແລະ ທິດສື່ນຳດ້ານການຕະຫລາດ ດຳເນີນການທົດສອບເບື້ອງຕົ້ນ ປັນດາທິດນຳ . - ກຳນົດໂອກາດໃນການແປຮູບ ແນະນຳ ທິດທາງການພັດທະນາ ສຳລັບຂະແໜງການແປຮູບ . | (1) ກຳນົດເຄື່ອງປ່າຂອງດົງທີ່ເປັນເປົ້າໝາຍ ທີ່ໄດ້ຮັບຄວາມນິຍົມ (2) ກຳນົດບ່ອນທີ່ຄວາມສາມາດທາງດ້ານການແປຮູບ ແລະ ດ້ານການຕະຫລາດ ຕ້ອງການການພັດທະນາ ແລະ ການປັບປຸງ ໃຫ້ທິດສື່ນຳ ແລະ ຝຶກອົບຮົມແກ່ຊ່າງທັດຖະກຳຄົນລາວ. (3) ດຳເນີນການສຳຫລວດແລະ ການທົດລອງການຕະຫຼາດ ແລະ ປະເມີນ ອຸປະສັກທາງດ້ານກິດໝາຍ ແລະ ຂັ້ນຕອນຕ່າງໆ ໃຫ້ຄຳແນະນຳເພື່ອ ຜ່ານຜ່າອຸປະສັກດັ່ງກ່າວ (4) ດຳເນີນການຂະຫຍາຍຕະຫຼາດ ຢູ່ບ່ອນທີ່ ມີທ່າແຮງ .(5) ຕິດຕາມປະເມີນຜົນ ຜົນກະທົບທາງດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ເສດຖະກິດສັງຄົມ .(6) ກະກຽມຂໍ້ສະເໜີ ຂໍຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອ ແລະ ກຳນົດໜ້າວຽກຕ່າງໆຂອງໂຄງການໃນຕໍ່ໜ້າ. |
| 9. | ໂຄງການພັດທະນາ ຕະຫຼາດຂາຍຍົກ | MOCT | A | ກຳແພງນະຄອນວຽງຈັນ, ຫຼວງພະບາງ ແລະ ສະບັ້ນນະເຂດ | ສະໜອງສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ແກ່ ການແລກປ່ຽນຄຳຂາຍສິນຄ້າ ມີບັ້ງສິນຄ້າທີ່ ເປື້ອນເນົາເປັນ ຢູ່ໃນ ລະດັບການຂາຍຍົກ ຕາມຕົວເມືອງໃຫຍ່ 1. ສ້າງໂອກາດ ຮັບຕີທາງດ້ານການຕະຫຼາດໃຫ້ແກ່ຜູ້ຈຳໜ່າຍ ແລະ ຊາວກະສິກອນ . 2. ສິ່ງເສີມຜູ້ຊື້ ແລະ ຜູ້ຂາຍຢູ່ທ້ອງຖິ່ນ ເຊື່ອມຕໍ່ທາງດ້ານການຂົນສົ່ງ ແລະຕະຫຼາດຕົ້ນຕໍ. 3. ຊ່ວຍໃຫ້ຂາຍໄດ້ໄວ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນການເສຍຫາຍ ໃນການຄ້າຂາຍສິນຄ້າ ທີ່ເປື້ອນເນົາເປັນດ້ວຍການຂາຍຍົກ. | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການ ສ້າງປັດວິພາກເສດຖະກິດ ກ່ຽວກັບ ການພັດທະນາ ຕະຫຼາດຂາຍຍົກຢູ່ກຳແພງນະຄອນ, ຫຼວງພະບາງ ແລະ ສະບັ້ນນະເຂດ, ອອກແບບແລະກຳສ້າງ ຕະຫຼາດຂາຍຍົກ .(2) ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການເພື່ອປັບປຸງດ້ານກິດໝາຍຕະຫຼາດການຂາຍຍົກ, ການຄຸ້ມຄອງ ລະບົບຕະຫຼາດຂາຍຍົກ . (3) ພື້ນຟູ ແລະ ກຳສ້າງສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກຕ່າງໆ ຂອງຕະຫຼາດຂາຍຍົກ.(4)ຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ພະນັກງານຕະຫຼາດຂາຍຍົກ ແລະ ພະນັກງານລັດທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບຕະຫຼາດຂາຍຍົກ. |

8. ການເງິນສົນທິສັນຍາ

AT1-19

| ລ/ທ | ຊື່ໂຄງການ/ແຜນງານ | ອົງການປະຕິບັດ | ໂລຍະ | ທີ່ຕັ້ງ | ຈຸດປະສົງ | ເປົ້າໝາຍ |
|-----|--|---------------------|------|----------------------|---|---|
| 1. | ຝຶກອົບຮົມຝູ່ກັບທີ່ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານຂອງ SOCB ແລະ ຂະໜາຍສູນຝຶກອົບຮົມ | ກະຊວງການເງິນ | A | ວຽງຈັນ, ແລະ ທິວປະເທດ | ສ້າງຕັ້ງລະບົບການບໍລິຫານ ແລະ ປະຕິບັດງານທີ່ມີປະສິດທິຜົນຢູ່ແຕ່ລະ SOCB ສ້າງຕັ້ງລະບົບການຝຶກອົບຮົມ ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ SOCB | (1) ສັດທະນາໂຄງການຝຶກສູດສຳລັບການຝຶກອົບຮົມ ແລະ ການຍົກລະດັບ (2) ຝຶກອົບຮົມຄູຝຶກ |
| 2. | ປັບປຸງປະສິດທິພາບ ຂອງການທຳງານຂອງ SOCB ແລະ ຂະໜາຍສາທາລະນາຄານ | ກະຊວງການເງິນ | A | ວຽງຈັນ, ທິວປະເທດ | ເພື່ອ ທົບທວນຄືນ ແລະ ຕີລາຄາຜົນງານຂອງ SOCB ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ນຳໃຊ້ບັນດາມາດຕະການຕ່າງໆໃນການປັບປຸງ ລວມເຖິງ ສາທາລະນາຄານ . | 1. ແນະນຳມາດຕະການພິເສດ ເພື່ອປັບປຸງຜົນງານໂດຍອີງໃສ່ ການປະເມີນຜົນແລະສ້າງຕັ້ງສາທາລະນາຄານ . |
| 3. | ນຳໃຊ້ລະບົບ ການປ້ອງການເງິນຝາກ ແລະ ຫ້ອງການຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ສິນເຊື່ອ(TA) ສຳເລັດໃນເດືອນ ມີນາ ແລະ ເມສາ 2001 | ກະຊວງການເງິນ | S | ວຽງຈັນ | ກະຕຸກສູດຝູ່ງເງິນຝາກ ພາຍໃນປະເທດ ໂດຍຜ່ານການປະຕິບັດງານ ອັນມີປະສິດທິຜົນຂອງບັນດາທະນາຄານ ສະໜອງຂໍ້ມູນສິນເຊື່ອສູ່ຜູ້ຊົມໃຊ້ໃຫ້ແກ່ສາທາລະນາຄານ | (1) ສ້າງຂໍ້ກຳນົດກົດໝາຍໃໝ່ ກ່ຽວກັບ ການປ້ອງກັນ ການຝາກເງິນ ແລະ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານສິນເຊື່ອ ຜູ້ຊົມໃຊ້ |
| 4. | ສ້າງກົດໝາຍກ່ຽວກັບການເກັບກູ້ໜີ້ ແລະ ການເພີ່ມທະວີຄວາມປອດໄພ ສ້າງພື້ນຖານດ້ານກົດໝາຍ ສຳລັບ Bills of Exchange, Promissory note ແລະ leasing (TA) ພວມດຳເນີນ | ກະຊວງການເງິນ | B | ວຽງຈັນ | ເພື່ອສ້າງເສີມການປະຕິບັດອັນໄດ້ຮັບຜົນຂອງທະນາຄານຕ່າງໆ ແລະ ຫຼີກເວັ້ນໜີ້ເສຍ ຂອງບຸກຄົນ ແລະ ບໍລິສັດ . | (1) ສ້າງຄົວບົດກົດໝາຍກ່ຽວກັບການເກັບກູ້ໜີ້ Bills of Exchange, ແລະ leasing |
| 5. | ສືບຕໍ່ແລະຂະໜາຍກຸ່ມສິນເຊື່ອ ແລະ ເງິນປະຫຍັດ | ກະຊວງການເງິນ | B | ວຽງຈັນ, ທິວປະເທດ | ເພື່ອເພີ່ມລາຍຮັບ ແລະ ການຝາກເງິນປະຫຍັດຂອງ ປະຊາຊົນ ໂດຍຜ່ານກຸ່ມສິນເຊື່ອ ແລະ ເງິນປະຫຍັດ . | ສ້າງຕັ້ງກຸ່ມສິນເຊື່ອ ແລະ ເງິນປະຫຍັດ ໂດຍຜ່ານການປ່ຽນແປງຂອງ VRF |
| 6. | ສັດທະນາຫ້ວງເງິນຍົມຂອງ SOCB ໃຫ້ແກ່ ການລ້ຽງສັດແລະ ການປະມີງ(ໂຄງການທົດລອງ) | SOCB | B | ວຽງຈັນ ແລະ ທິວປະເທດ | ເພື່ອສ້າງໃຫ້ມີຫຼາຍແຫຼ່ງທຶນສຳລັບບໍລິສັດທີ່ເຮັດການກະສິກຳ . | ກຳນົດບຸລິມະສິດສຳລັບຂະແໜງການຍ່ອຍ ແລະ ຜະລິດຕະພັນທີ່ສົມຄວນ ຍ່ອຍກູ້ໃຫ້ . |
| 7. | ສຶກສາການປັບປຸງມະຕິ ທກສ(TA) | ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ | S | ວຽງຈັນ | ເພື່ອທົບທວນຄືນ ແລະ ຕີລາຄາຜົນງານຂອງ ທກສ. | ດຳເນີນສຶກສາກ່ຽວກັບ ທກສ ເພື່ອສ້າງຕັ້ງການທະນາຄານທີ່ ເຄື່ອນໄຫວໄດ້ດີກວ່າ. |
| 8. | ສ້າງເສີມການປ່ອຍກູ້ໃຫ້ແກ່ກຸ່ມຊາວກະສິກອນ ໂດຍທກສ | ທກສ | A | ວຽງຈັນ ແລະ ທິວປະເທດ | ເພື່ອສ້າງເສີມການຜະລິດຂອງຊາວກະສິກອນ ໃຫ້ກາຍເປັນສິນຄ້າ. | ເພີ່ມຄວາມອາດສາມາດໃນການສຳລະໜີ້ຂອງກຸ່ມຊາວກະສິກອນ . |
| 9. | ຖັດຕັ້ງຄືນ ທກສ ໂດຍອີງໃສ່ ຄຳແນະນຳ ທີ່ໄດ້ຮັບຈາກການສຶກສາປັບປຸງມະຕິ | ກະຊວງການເງິນ | A | ວຽງຈັນ | ເພື່ອປະຕິບັດຕາມການສຶກສາປັບປຸງມະຕິ ທກສ . | 1. ກວດຄືນໂຄງປະກອບທາງດ້ານການຖັດຕັ້ງ. 2. ພິຈາລະນາຄືນນະໂຍບາຍໃຫ້ກູ້ຍົມ .3. ພິຈາລະນາຄືນການຖັດຍົມຊື.4. ພິຈາລະນາຄືນນະໂຍບາຍ ເງິນຝາກ . |
| 10 | ຂະໜາຍ SOCB ໃນດ້ານສາທາລະນາຄານ , ລະດົມເງິນຝາກ ແລະ ສິນເຊື່ອ ເຄື່ອນທີ່ | SOCB | B | ວຽງຈັນ ແລະ ທິວປະເທດ | ເພື່ອເຂົ້າໄປເຖິງຜູ້ກູ້ຍົມ ຢູ່ເຂດສອກຫຼີກທ່າງໄກ. | ປະບົບພະນັກງານສິນເຊື່ອ ເຄື່ອນທີ່, ສ້າງສາທາລະນາຄານໃໝ່ ແລະ ເພີ່ມທະວີ ປ່ອຍກູ້ແລະເງິນຝາກປະຫຍັດ . |

| | | | | | | |
|-----|---|--------------|---|--------------------------|---|---|
| 11 | ສົ່ງເສີມ ແລະ ຂະຫຍາຍ ກິດຈະກຳ ຂອງ ສູນຝຶກ ການເງິນຈຸລະພາກ UNDP, CDF ໄປທົ່ວທຸກ ແຂວງ | ກະຊວງການເງິນ | A | ຈູງຈັນທົ່ວປະ ເທດ | ສ້າງຕັ້ງລະບົບຊ່ວຍທຸນ ສຳລັບຊາວກະ ສິກອນ ໃນດ້ານການເງິນຊືນນະບົດ ການ ສົ່ງສິນເຊື້ອ ແລະ ການລະດົມເງິນຝາກ. | ມີກອບຮິມສະມາຊິກ ຂອງ VRF ກຸ່ມ ເງິນຝາກ ແລະ ສິນເຊື້ອ ແລະ NGO |
| 12. | ຂະຫຍາຍ SOCB ກ່ຽວ ກັບສິນເຊື້ອໃຫ້ຊາວກະສິ ກອນ ແລະ ຜູ້ປະກອບທຸ ລະກິດກະສິກຳ | SOCB | B | ຈູງຈັນ ແລະ ທົ່ວ ປະເທດ | ເພື່ອສ້າງໃຫ້ມີຫຼາຍແຫຼ່ງທຶນ ສຳລັບ ຊາວ ກະສິກອນຢູ່ຊືນນະບົດ ແລະ ບັນດາວິສາ ຫະກິດ ເພື່ອ ເຮັດໃຫ້ເສດຖະກິດທ້ອງຖິ່ນ ຂະຫຍາຍຕົວ. | ເພີ່ມທະວີກິດຈະກຳ ຂອງ MCO ແລະ ສາຂາຕ່າງໆ ໂດຍຜ່ານການສົ່ງ ເງິນກູ້ ແລະ ການລະດົມເງິນຝາກ . |
| 13 | ຂະຫຍາຍກຸ່ມສິນເຊື້ອ ແລະ ເງິນຝາກປະຫຍັດ ການເງິນຈຸລະພາກ Financial Deepening and Conversions ຂອງ VRF ໄປສູ່ກຸ່ມເງິນຝາກ ແລະ ສິນເຊື້ອ | ກະຊວງການເງິນ | B | ຈູງຈັນແລະ ທົ່ວ ປະເທດ | ເພື່ອປຸງການເງິນອອກລະບົບ ໃຫ້ເປັນ ການເງິນໃນສະຖາບັນ. | ມີກອບຮິມກ່ຽວກັບເງິນກູ້ ແລະ ສິນເຊື້ອການຈັດຕັ້ງກຸ່ມ TA ກ່ຽວກັບ ການ ປຸງເປັນກຸ່ມ ເງິນຝາກ ປະຫຍັດ ແລະ ສິນເຊື້ອ |

9. ການພັດທະນາຊຸມນະບົດ

| ລ/ທ | ຊື່ໂຄງການ/ແຜນງານ | ອົງການປະຕິບັດ | ໄລຍະ | ທີ່ຕັ້ງ | ຈຸດປະສົງ | ໜ້າວຽກ |
|-----|--|--|------|--|--|--|
| 1. | ຂໍ້ລິເລີ່ມການພັດທະນາກະສິກໍາທີ່ບ້ານນໍ້າພາຢູ່ເຂດຊຸມນະບົດທ່າງໂກ ໄລຍະ 1 ປະກອບດ້ວຍ 3 ໂຄງການຍ່ອຍ | PAFS/DAFO ຢູ່ໃນແຕ່ລະເຂດ ແລະ ອົງການກ່ຽວຂ້ອງ | A | ທົ່ວປະເທດ | (1.) ສົ່ງເສີມກະສິກໍາ ເປັນສິນຄ້າ ຢູ່ເຂດ ຊຸມນະບົດທ່າງໂກ ໂດຍແມ່ນຂໍ້ລິເລີ່ມຂອງບ້ານ.(2) ຍົກມາດຕະຖານຊີວິດການເປັນຢູ່ ຫຼຸດຜ່ອນຄວາມທຸກຍາກຢູ່ບັນດາບ້ານທີ່ສອກຫຼີກທ່າງໂກ ດ້ວຍການພັດທະນາກະສິກໍາ . | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການ ໃຫ້ແກ່ການສຶກສາການພັດທະນາ ການສໍາຫລວດແບບມີສ່ວນຮ່ວມ ຊຶ່ງຈະນໍາໄປເຖິງ ການເກີດມີ ຂໍ້ລິເລີ່ມ ດ້ານແຜນການພັດທະນາກະສິກໍາຂອງບ້ານ (2) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ການປະຕິບັດໂຄງການ.(3) ສ້າງໂຄງລ່າງພື້ນຖານຊຸມນະບົດລວມທັງຖະໜົນຊຸມນະບົດ ພື້ນຖານໂຄງລ່າງດ້ານການຕະຫລາດ ໄຟຟ້າ ຊຸມນະບົດ ແລະ ລະບົບນໍ້າປະປາ.(4) ບໍລິການສົ່ງເສີມກະສິກໍາ ລວມມີ: ຝຶກອົບຮົມພະນັກງານຂອງ PAFS/DAFO ສ້າງແປງສາທິດ ແລະ ໂຮງຮຽນສໍາລັບຊາວກະສິກອນຢູ່ກັບທີ່ ... (5) ສະໜອງທຶນເຂົ້າໃນການປະຕິບັດໂຄງການຂະໜາດນ້ອຍ ຂອງບ້ານ.(6) ລາຍການໃຊ້ຈ່າຍໂດຍກົງ ແລະທົ່ວໄປ .(7) ສະໜອງພາຫະນະ ເປັນຕົ້ນແມ່ນ ລົດຈັກ, ຄອມພິວເຕີ ໃຫ້ແກ່ການບໍລິການສົ່ງເສີມ. |
| (1) | ຢູ່ ຈໍາປາສັກ, ອັດຕະປື, ສາລະວັນ ແລະ ເຊກອງ: 100 ບ້ານ | | | | | |
| (2) | ຢູ່ຄໍາມ່ວນ, ສະຫວັນນະເຂດ : 100 ບ້ານ | | | | | |
| (3) | ຢູ່ກໍາແພງນະຄອນວຽງຈັນ, ບໍລິຄໍາໄຊ: 100 ບ້ານ | | | | | |
| 2. | ຂໍ້ລິເລີ່ມການພັດທະນາກະສິກໍາທີ່ບ້ານນໍ້າພາຢູ່ເຂດຊຸມນະບົດທ່າງໂກ ໄລຍະ 2 | PAFS/DAFO ຢູ່ໃນແຕ່ລະເຂດ ແລະ ອົງການກ່ຽວຂ້ອງ | B | ທົ່ວປະເທດ | (1.) ສົ່ງເສີມກະສິກໍາ ເປັນສິນຄ້າ ຢູ່ເຂດ ຊຸມນະບົດທ່າງໂກ ໂດຍແມ່ນຂໍ້ລິເລີ່ມຂອງບ້ານ.(2) ຍົກມາດຕະຖານຊີວິດການເປັນຢູ່ ຫຼຸດຜ່ອນຄວາມທຸກຍາກຢູ່ບັນດາບ້ານທີ່ສອກຫຼີກທ່າງໂກ ດ້ວຍການພັດທະນາກະສິກໍາ . | ຄືກັນກັບໄລຍະ 1 |
| (1) | ຢູ່ໄຊສົມບູນ, ຊຽງຂວາງ 100 ບ້ານ | | | | | |
| (2) | ຢູ່ໄຊຍະບູລີ, ຫຼວງພະບາງ, ຫົວພັນ 100 ບ້ານ | | | | | |
| (3) | ຢູ່ອຸດົມໄຊ, ບໍ່ແກ້ວ, ຫຼວງນໍ້າທາ, ຜົ້ງສາລີ. | | | | | |
| 3. | ໂຄງການກະສິກໍາຮອບດ້ານ ແລະ ພັດທະນາຊຸມນະບົດ ຢູ່ພູພຽງບໍ່ລະເວນ. | ຈໍາປາສັກ, ສາລະວັນ, ເຊກອງ PAFS ສູນຄົ້ນຄ້ວາກາເສບັນອີດັງ NAFRI/DAFO | A | ພູພຽງບໍ່ລິເວນທີ່ກວມເອົາ ແຂວງຈໍາປາສັກ , ສາລະວັນ, ເຊກອງ. | ເພີ່ມທະວີອາອອກ ດ້ານກະສິກໍາ ດ້ວຍການປັບປຸງ ແລະ ພັດທະນາທຶນທາງຊຸມນະບົດ ລະບົບສົ່ງນໍ້າ ແລະ ໂຄງລ່າງອື່ນໆ ພ້ອມກັບການບໍລິການ ຍູ່ພູນວຽກງານກະສິກໍາທີ່ເພາະສົມ | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ການອອກແບບແລະ ການກໍ່ສ້າງ (2) ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການສໍາລັບ ການບໍລິຫານ NAFRI, ພັດທະນາກະສິກໍາ ເຊັ່ນການສົ່ງເສີມ , ການຄຸ້ມຄອງນໍ້າ, ການຄຸ້ມຄອງການຕະຫຼາດ ແລະ ການກວດກາປະເມີນຜົນ(3) ພື້ນຖານພື້ນທີ່ເຊື່ອມຕໍ່ກັບຕະຫຼາດ (4) ສໍາລັບ ສາມາດທິດ ແລະ ທ້ອງການສາຂາຂອງ NAFRI (5) ສ້າງລະບົບຊຸມນະບົດ ແລະ ລະບາຍນໍ້າ, (6) ສ້າງໂຄງລ່າງພື້ນຖານດ້ານສັງຄົມ . |
| 4. | ແຜນງານພັດທະນາຊຸມນະບົດ ຮອບດ້ານ ຢູ່ກັບທີ່ ໄລຍະ 1. | RDC/RDO ຢູ່ໃນແຕ່ລະເຂດ ແລະ SPC/LCRD | A | ທົ່ວປະເທດ ລວມມີ 1500 ບ້ານ. | ເພື່ອແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກຢູ່ຊຸມນະບົດ ແລະ ປັບປຸງຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນຢູ່ຊຸມນະບົດ ດ້ວຍການປັບປຸງພັດທະນາໂຄງລ່າງພື້ນຖານ ແລະ ສ້າງອໍານວຍຄວາມສະດວກຢູ່ຊຸມນະບົດ | (1) ໃຫ້ການປຶກສາ ສໍາລັບການຝຶກອົບຮົມ ພະນັກງານສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ເພື່ອຊ່ວຍເຫຼືອໃນການວາງແຜນພັດທະນາ ອອກແບບ ຄຸ້ມຄອງການກໍ່ສ້າງ ແລະ ຕິດຕາມປະເມີນຜົນ.(2) ຝຶກອົບຮົມການດໍາເນີນການສໍາຫຼວດແບບມີສ່ວນຮ່ວມ , ການວາງແຜນແລະ ປະຕິບັດໂຄງການ ການຕິດຕາມແລະ ປະເມີນຜົນ ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານຢູ່ CLCRD, PLCRD/PRDO ແລະ ຢູ່ທ້ອງຖານຂອງເມືອງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ .(3) ສະໜອງພາຫະນະ(ລົດຈັກ) ສໍາລັບວຽກສະໜາມ ຂອງພະນັກງານຢູ່ PRCD/PRDO ແລະ ທ້ອງຖານຢູ່ເມືອງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.(4) ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍໃນການເດີນທາງ ຢູ່ພາຍໃນປະເທດສໍາລັບ ພະນັກງານ ແລະ ທີ່ປຶກສາCLCRD.(5) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານການເງິນ ສໍາລັບພະນັກງານທີ່ ລົງສະໜາມ ຢູ່ CLCRD,PLCRD,PRDO ແລະ ທ້ອງຖານຂອງເມືອງກ່ຽວຂ້ອງ. |
| 5. | ແຜນງານພັດທະນາຊຸມນະບົດ ຮອບດ້ານ ຢູ່ກັບທີ່ ໄລຍະ 2. | RDC/RDO ຢູ່ໃນແຕ່ລະເຂດ ແລະ SPC/LCRD | B | ທົ່ວປະເທດ ລວມມີ 1500 ບ້ານ. | ເພື່ອແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກຢູ່ຊຸມນະບົດ ແລະ ປັບປຸງຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນຢູ່ຊຸມນະບົດ ດ້ວຍການປັບປຸງພັດທະນາໂຄງລ່າງພື້ນຖານ ແລະ ສ້າງອໍານວຍຄວາມສະດວກຢູ່ຊຸມນະບົດ | ຄືກັນກັບໄລຍະທີ່ 1 ແຕ່ວ່າໄລຍະ 2 ນີ້ຈະດໍາເນີນໂດຍ ລັດຖະບານ ໂດຍອາໄສງົບປະມານຂອງລັດຖະບານເອງ ແລະ ນໍາໃຊ້ພະນັກງານທີ່ໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມຢູ່ໃນໄລຍະທີ່ 1. |

AT2-21

10. ຊົນລະປະທານ

| ລ/ທ | ຊື່ໂຄງການ/ແຜນງານ | ອົງການປະຕິບັດ | ໄລຍະ | ທີ່ຕັ້ງ | ຈຸດປະສົງ | ໜ້າວຽກ |
|-----|---|---------------|------|--|--|--|
| 1. | ໂຄງການສະແໜງຊົນລະປະທານທີ່ຊຸມຊົນເປັນຜູ້ຄຸ້ມຄອງ | DOI/MAF | A | ພາກເໜືອຕັ້ງນີ້: ຫຼວງພະບາງ, ໄຊຍະບູລີ, ຜົງສາລີ, ບໍ່ແກ້ວ, ຫຼວງນໍ້າທາ, ອຸດົມໄຊ | 1. ເພີ່ມທະວີ ການຜະລິດ ທາງດ້ານກະສິກໍາ ບົນພື້ນຖານ ການຜະລິດ ແບບຍືນຍົງ . 2. ເພີ່ມທະວີຄວາມຮັບປະກັນ ທາງດ້ານສະບຽງອາຫານ ແລະ ລາຍຮັບ. 3. ປັບປຸງອ່າງ ໄຕ່ງນໍ້າດ້ວຍການຫຼຸດຜ່ອນການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ ສິ່ງເສີມ ການປູກໄມ້ ຢູ່ເຂດຊົນນະບົດ ພາກເໜືອ ໂດຍຜ່ານ ການມອບໝາຍການຄຸ້ມຄອງ ຊົນລະປະທານ | (1) ກັດເລືອກໂຄງການບຸລິມະສິດ ສໍາລັບບັນດາແຂວງ (2) ລະສົມຊຸມຊົນ ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນກິດຈະກຳ ຂອງໂຄງການ(3) ພື້ນຟູ ແລະ ຂະຫຍາຍ ຊົນລະປະທານ ທີ່ຊຸມຊົນຄຸ້ມຄອງ (4) ສ້າງໂຄງສ້າງ ຢູ່ຊົນນະບົດ ນັບທັງ ນໍ້າປະປາຢູ່ຊົນນະບົດ ທາງຮ່ອມຂອງເມືອງ (5) ຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານການ ຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເງິນ ນັບທັງ ສ້າງຕັ້ງ ກອງທຶນພັດທະນາບ້ານ ສໍາລັບພັດ ທະນາ ຊົນລະປະທານທີ່ຊຸມຊົນຄຸ້ມຄອງ. (6) ສະໜັບສະໜູນບັນດາກິດ ຈະກຳທີ່ສ້າງລາຍຮັບອື່ນໆ |
| 2. | ໂຄງການພັດທະນາແລະ ບໍລິຫານຊົນລະປະທານ ແບ່ງຂັ້ນຄຸ້ມຄອງ (ເງິນຂອງADB ແລະ ຝຣັ່ງ) | DOI/MAF | S | ບໍລິຄໍາໄຊ, ກໍາ ແພງນະຄອນ ວຽງຈັນ, ແຂວງວຽງຈັນ, ສະຫວັນນະ ເຂດ, ຫຼວງພະ ບາງ , ໄຊຍະບູ ລີ | ເພື່ອອໍານວຍຄວາມສະດວກ ໃຫ້ ແກ່ການມອບຊົນລະປະ ທານໃຫ້ຊາວກະສິກອນຢ່າງຂາດຕິດເປັນການທົດລອງ | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ຊົມໃຊ້ໂດຍຜ່ານ WUA ເພື່ອຈັດຕັ້ງພວກເຂົາເຈົ້າປະ ກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການຟື້ນຟູ OM ລະບົບຊົນລະປະທານ.(2) ສະໜອງ ການບໍລິການສິ່ງເສີມທີ່ເໝາະສົມໃຫ້ແກ່ຊາວກະສິກອນ (3) ຮ່ວມກັບ WUA ພື້ນຟູຊົນລະປະທານທີ່ມີ (4) ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມາດຂອງ PAFS/DAFO. (5) ສິ່ງເສີມທົວຄິດລິເລີ່ມຂອງເພດຍິງ ໃນໂຄງການພັດ ທະນາ.(6) ສະໜັບສະໜູນບາດກ້າວ VDF ເພື່ອທົດແທນທຶນຄືນ |
| 3. | ໂຄງການພັດທະນາກະສິກໍາ (ພື້ນຂອງ WB) | DOP/MAF | S | ຈໍາປາສັກ, ຄໍາ ມ່ວນ, ສາລະ ວັນ, ຮັດຕະບື | 1. ເພີ່ມທະວີປະສິດທິຜົນ ທາງດ້ານກະສິກໍາ ແລະ ສິ່ງເສີມ ການປູກພືດຫຼາຍຊະນິດ ເຮັດແນວນັ້ນເພື່ອ ເພີ່ມທະວີການ ຜະລິດທາງດ້ານກະສິກໍາ ໂດຍລວມ.2. ແນໃຫ້ຊາວກະສິ ກອນທີ່ມີລາຍຮັບຕໍ່າ ທັງນີ້ກໍ່ເພື່ອຮັບປະກັນ ອາຫານການ ກິນ ໃຫ້ແກ່ ຜູ້ມີລາຍໄດ້ຕໍ່າ ແລະ ເພີ່ມລາຍຮັບຢູ່ຊົນນະບົດ ຂຶ້ນຢ່າງ ຍືນຍົງ. | (1) ພື້ນຟູສິ່ງອໍານວຍຕ່າງໆທາງດ້ານຊົນລະປະທານ.(2) ສ້າງ ແລະ ພື້ນຟູ ເສັ້ນທາງໄປເຖິງບ້ານ. (3) ສ້າງນໍ້າປະປາຂອງບ້ານ. (4) ສ້າງກອງທຶນ ສໍາ ລັບການລົງທຶນຂອງບ້ານ.(5)ເພີ່ມທະວີການບໍລິການດ້ານກະສິກໍາ ເພື່ອ ເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງເຂັ້ມແຂງ. (6) ສະໜັບສະໜູນການປະຕິບັດຕາມໂຄງ ການ. |
| 4. | AT ກ່ຽວກັບການເລັ່ງ ການໂອນການຄຸ້ມຄອງຊົນ ລະປະທານ | DOI/MAF | A | ຈຸດປະເທດ | 1. ສ້າງຖານຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບລະບົບ ຊົນລະປະທານທີ່ມີຢູ່ . 2. ສ້າງພື້ນຖານຂໍ້ມູນ ກ່ຽວກັບທ່າແຮງບົມຊ້ອນ ຂອງລະບົບ ຊົນລະປະທານ ທີ່ຊຸມ ຊົນເປັນຜູ້ຄຸ້ມຄອງ.3 . ສະໜອງຂໍ້ ມູນຂ່າວສານທີ່ຈໍາເປັນ ແລະ ຄໍາແນະນໍາຕ່າງໆເພື່ອເລັ່ງ ລັດ ແລະ ສະໜັບສະໜູນຂະບວນການ ມອບໂອນ ການ ຄຸ້ມຄອງຊົນລະປະທານ. | (1) ເກັບກຳລະບົບຊົນລະປະທານທີ່ມີແລ້ວ ເປັນຕົ້ນແມ່ນເງື່ອນໄຂ ຊັບພະ ຍາກອນທໍາມະຊາດ ແລະ ມະນຸດ , ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ຄວາມຕ້ອງການໃນ ການປັບປຸງການຜະລິດກະສິກໍາ ເນື້ອທີ່ຊົນລະປະທານ ສະພາບສິ່ງອໍາ ນວຍຄວາມສະດວກ ກິດຈະກຳຂອງການຈັດຕັ້ງຊາວກະສິກອນ ຄວາມ ຕ້ອງການ ແລະ ມູນຄ່າໃນການພື້ນຟູ ແລະ ຂໍ້ມູນທີ່ຈໍາເປັນ.(2) ເກັບກຳ ທ່າແຮງບົມຊ້ອນຂອງລະບົບຊົນລະປະທານ ທີ່ຊຸມຊົນຄຸ້ມຄອງ ເປັນຕົ້ນ ແມ່ນເງື່ອນໄຂ ຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ ແລະ ມະນຸດ , ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ຄວາມຕ້ອງການໃນການປັບປຸງການຜະລິດກະສິກໍາ ເນື້ອທີ່ຊົນລະ ປະທານ ສະພາບສິ່ງອໍານວຍຄວາມສະດວກ ກິດຈະກຳຂອງການຈັດຕັ້ງ ຊາວກະສິກອນ ຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ມູນຄ່າໃນການພື້ນຟູ ແລະ ຂໍ້ມູນທີ່ ຈໍາເປັນ. (3) ທົບທວນຄືນ ແລະ ແນະນໍາສໍາລັບລະບົບ ການຄຸ້ມຄອງ ນັບ ທັງ ການປັບປຸງ OM, ຄວາມສາມາດຂອງການກໍ່ສ້າງຂອງ WUA, ໃຫ້ ການສຶກສາແລະຝຶກອົບຮົມແກ່ສະມາຊິກ WUA ຂະບວນການມອບເອນ ການຄຸ້ມຄອງຊົນລະປະທານ ແລະ ການບໍລິຫານ VDF...(4) ໃຫ້ບຸລິມະ ສິດແກ່ລະບົບ ທີ່ມີຢູ່ ເພື່ອພື້ນຟູ ແລະ ປັບປຸງ ແລະ ພັດທະນາ ລະບົບ ທີ່ ເປັນທ່າແຮງເຊື່ອງຊ້ອນ ກະກຽມແຜນງານ ສໍາລັບໄລຍະສັ້ນ -ກາງ-ຍາວ . |
| 5. | ໂຄງການຊົນລະປະທານ ຂະ ໜາດນ້ອຍທີ່ຊຸມຊົນເປັນຜູ້ ຄຸ້ມຄອງ | DOI/MAF | A | ຈຸດປະເທດ | 1. ເພີ່ມທະວີປະສິດທິຜົນ ທາງດ້ານກະສິກໍາ ແລະ ສິ່ງເສີມ ການປູກພືດຫຼາຍຊະນິດ ເຮັດແນວນັ້ນເພື່ອ ເພີ່ມທະວີການ ຜະລິດທາງດ້ານກະສິກໍາ ໂດຍລວມ.2. ເພີ່ມທະວີການຮັບ ປະກັນ ອາຫານ ແລະ ລາຍຮັບ .3. ປັບປຸງອ່າງໄຕ່ງນໍ້າ | (1) ຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ຊົມໃຊ້ໂດຍຜ່ານ WUA ເພື່ອຈັດຕັ້ງພວກເຂົາເຈົ້າປະ ກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການພື້ນຟູ OM ລະບົບຊົນລະປະທານ.(2) ສະໜອງ ການບໍລິການສິ່ງເສີມທີ່ເໝາະສົມໃຫ້ແກ່ຊາວກະສິກອນ (3) ຮ່ວມກັບ WUA ພື້ນຟູຊົນລະປະທານທີ່ມີ (4) ສ້າງລະບົບຊົນລະປະທານໄໝ່ ບົນ |

| | | | | | | |
|----|--|---------|---|--|---|---|
| | | | | | ດ້ວຍການຫຼຸດຜ່ອນການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ ສິ່ງເສີມການປູກໄມ້ ແລະ ບໍລິຫານໃນເຂດພູດອຍ. | ພົ້ນຖານການປະກອບສ່ວນຂອງຊຸມຊົນ (5) ດຳເນີນການໂອນມອບການຄຸ້ມຄອງຊົນລະປະທານ.(6) ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມາດຂອງ DFAS/DAFO.(7) ສິ່ງເສີມທົວຄິດ ລິເລີ່ມຂອງແມ່ຍິງຕ້ອງມີການພັດທະນາຢ່າງເປັນລະບົບ. (8) ສະໜັບສະໜູນ VDF ເພື່ອທົດແທນທຶນຄືນ. |
| 6. | TA ກ່ຽວກັບການພັດທະນາ ຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ຢູ່ພາກເໜືອ ແລະ ພາກກາງ | DOI/MAF | B | ພາກເໜືອ ແລະ ພາກກາງ | ຊອກຫາງອອກທາງດ້ານວິຊາການ ແລະ ຂະບວນການລົງທຶນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການກະສິກໍາ ຊົນນະບົດ ແລະ ຂະແໜງການອື່ນໆ ຢູ່ພາກເໜືອ ແລະ ພາກກາງ ພົ້ນທ່ຽງ ຮັບປະກັນໃຫ້ບັນດາເຂດ ມີອາຫານຢ່າງພຽງພໍ ແລະ ໃນບາງເຂດ ໃຫ້ມີສ່ວນເຫຼືອ. | (1) ສຶກສາ ຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ຊົນລະປະທານ, ຊັບພະຍາກອນນໍ້າໃຊ້ທົ່ວໄປ, ການຄຸ້ມຄອງນໍ້າຖ້ວມ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມຢູ່ເຂດພາກເໜືອ ແລະ ພາກກາງ.(2) ໃຫ້ບຸລິມະສິດແກ້ໄຂງານ ແລະ ກະກຽມ ຕາຕະລາງເວລາລົງມືປະຕິບັດ. |
| 7. | TA ສຳລັບການນຳໃຊ້ຊົນລະປະທານ ຢ່າງໄດ້ຜົນທີ່ສຸດ ຢູ່ໃນເຂດ ແຫ່ງນັ້ນ ສຳລັບໂຄງການພັດທະນາກະສິກໍາ ແບບຫຼາກຫຼາຍ. | DOI/MAF | B | ທົ່ວປະເທດ | 1. ເພີ່ມທະວີປະສິດທິຜົນ ທາງດ້ານກະສິກໍາ ແລະ ສິ່ງເສີມການປູກພືດຫຼາຍຊະນິດ ເຮັດແນວນັ້ນເພື່ອ ເພີ່ມທະວີການຜະລິດທາງດ້ານກະສິກໍາ ໂດຍລວມ.(2) ເພີ່ມທະວີການຮັບປະກັນສະບຽງອາຫານ ແລະ ລາຍຮັບດ້ວຍລະບົບກະເສດສຸມ. | (1) ສຶກສາການພັດທະນາລະບົບຊົນລະປະທານ ຂະໜາດກາງ ແລະ ຂະໜາດໃຫຍ່ ດ້ວຍການຮ່ວມມືຂອງຊຸມຊົນ ໂດຍຜ່ານໂຄງການພັດທະນາການນຳໃຊ້ ນໍ້າ ຢ່າງໄດ້ຮັບຜົນດີທີ່ສຸດເຊັ່ນວ່າ: ໄຟຟ້ານໍ້າຕົກ, ນໍ້າປະປາ, ການຄວບຄຸມນໍ້າຖ້ວມ...(2) ສຶກສາການກໍ່ສ້າງ ສິ່ງອຳນວຍຕ່າງໆ ເພື່ອຕ້ານນໍ້າຖ້ວມ ສຳລັບການນຳໃຊ້ ເຂດນໍ້າຖ້ວມແບບຍືນຍົງ.(3) ທວນຄົນແລະແນວນໍາລະບົບການບໍລິຫານນັບທັງ ການປັບປຸງ OM ການເພີ່ມຄວາມສາມາດໃຫ້ WUA ໃຫ້ການສຶກສາແລະ ຝຶກອົບຮົມແກ່ສະມາຊິກ WUA ຂະບວນການມອບໂອນ ການຄຸ້ມຄອງຊົນລະປະທານແລະ ການຄຸ້ມຄອງ VDF ... (4) ສຶກສາເພື່ອສະໜອງ ການບໍລິການສິ່ງເສີມ ທີ່ເໝາະສົມສຳລັບຊາວນາ. (5) ສຶກສາການເພີ່ມຄວາມສາມາດຂອງ PAFS/DAFO. |
| 8. | ຊົມໃຊ້ຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ຊົນລະປະທານຢ່າງໄດ້ຮັບຜົນດີທີ່ສຸດສຳລັບໂຄງການພັດທະນາກະສິກໍາ ແບບຫຼາກຫຼາຍ. | DOI/MAF | B | ທົ່ວປະເທດ | 1. ເພີ່ມທະວີປະສິດທິຜົນ ທາງດ້ານກະສິກໍາ ແລະ ສິ່ງເສີມການປູກພືດຫຼາຍຊະນິດ ເຮັດແນວນັ້ນເພື່ອ ເພີ່ມທະວີການຜະລິດທາງດ້ານກະສິກໍາ ໂດຍລວມ.(2) ເພີ່ມທະວີການຮັບປະກັນສະບຽງອາຫານ ແລະ ລາຍຮັບດ້ວຍລະບົບກະເສດສຸມ. | (1) ພື້ນຜູ້ ແລະ ກໍ່ສ້າງຊົນລະປະທານຂະໜາດກາງ ແລະ ຂະໜາດໃຫຍ່ ຮ່ວມກັບຊຸມຊົນ. (2) ສະໜອງແລະ ກໍ່ສ້າງສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກຕ່າງໆ ໃນການຕ້ານນໍ້າຖ້ວມເພື່ອ ນຳໃຊ້ຢ່າງຍືນຍົງ ເຂດ ດິນນໍ້າຖ້ວມ.(3) ພື້ນຜູ້ຊົນລະປະທານທີ່ມີຢູ່ ຮ່ວມກັບ WUA (4) ດຳເນີນການມອບໂອນການຄຸ້ມຄອງຊົນລະປະທານ.(5) ສະໜອງການບໍລິການທີ່ເໝາະສົມໃຫ້ຊາວນາ. (6) ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມາດໃຫ້ PAFS/DAFO.(7) ສະໜັບສະໜູນເຂົ້າເລີ່ມຂອງເພດຍິງ ໃນໂຄງການພັດທະນາ. (8) ສະໜັບສະໜູນການບໍລິຫານ VDF ເພື່ອ ການຄຸ້ມຄອງໂຄງການທີ່ຍືນຍົງ. |
| 9. | ການພັດທະນາແລະຄຸ້ມຄອງຊົນລະປະທານນໍ້າໜ້າດິນ | DOI/MAF | B | ທົ່ວປະເທດ | ສິ່ງເສີມພືດສົນຄ້າທີ່ມີຄຸນຄ່າສູງດ້ວຍການນຳໃຊ້ ຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ໜ້າດິນ. | (1) ສຳຫຼວດ ທ່າແຮງທາງດ້ານນໍ້າໜ້າດິນ (2) ສ້າງລະບົບຊົນລະປະທານນໍ້າໜ້າດິນທົດລອງ (3) ເຊື່ອມຕໍ່ຊົນລະປະທານນໍ້າໜ້າດິນ ກັບແຜນງານຊົນນະບົດ |
| 10 | ຮ່ວມມືທາງດ້ານວິຊາການສຳລັບສູນວິສະວະກຳຊົນລະປະທານ ພືດເນີນສູງ | DOI/MAF | B | ພາກໃຕ້ | ຂະຫຍາຍການຈັດຕັ້ງ ຄົ້ນຄວ້າສຳລັບ ພືດ ຊົນລະປະທານເຂດເນີນສູງ | (1) ກໍ່ສ້າງສູນ ວິສະວະກຳຊົນລະປະທານພືດເນີນສູງ ແລະ ເຂດ ຕົວແບບ (2) ສະໜອງຂໍ້ມູນທີ່ຈຳເປັນ ແລະ ການ ຄົ້ນຄວ້າສຳລັບການພັດທະນາພືດກະສິກໍາເຂດເນີນສູງ. (3) ສ້າງຫຼັກສູດຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ພະນັງການກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ຊາວກະສິກອນ |
| 11 | ຫຼຸດຜ່ອນໄພນໍ້າຖ້ວມ | DOI/MAF | A | ເຂດນໍ້າຖ້ວມຕາມລ່ອງສາຂາແມ່ນໍ້າຂອງ, ກຳແພງນະຄອນ, ບໍລິຄຳໄຊ, ຄຳມ່ວນ, ສະວັນນະເຂດ, ສາລະວັນ, ຈຳປາສັກ | ຮັບປະກັນຄວາມປອດໄພຂອງການຜະລິດກະສິກໍາ ແລະ ຊັບສິນຕ່າງໆ ຢູ່ ເຂດນໍ້າຖ້ວມ ຕາມລ່ອງສາຂາແມ່ນໍ້າຂອງໃນ ລະດູນໍ້າຖ້ວມ. | (1) ປະເມີນຢ່າງລະອຽດ ເນື້ອທີ່ຈະຖືກທຳລາຍຈາກນໍ້າຖ້ວມໃນລະດູຝົນ.(2) ຄັດເລືອກເຂດບຸລິມະສິດ. (3) ວາງແຜນມາດຕະການຕ້ານນໍ້າຖ້ວມເຊັ່ນວ່າ: ຄູກັນນຳ, ປະຕູນຳ, ຈັກສູບນໍ້າ ແລະ ມາດຕະການອື່ນໆທີ່ສາມາດເຮັດໄດ້. (4) ພື້ນຜູ້ ແລະ ຍົກລະດັບສິ່ງອຳນວຍຕ່າງໆ ໃນການຕ້ານນໍ້າຖ້ວມ.(5) ພື້ນຜູ້ ແລະ ຍົກລະດັບລະບົບສ້າງເກດແມ່ນໍ້າທີ່ມີຢູ່ໃນປະຈຸບັນ. |

